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69. rocznica Wybuchu Powstania Warszawskiego
oraz 93. rocznica Bitwy Warszawskiej, jak co roku
mia∏y wyjàtkowà opraw´. 

W czwartek, 1 sierpnia odby∏y si´
uroczystoÊci zwiàzane z 69. rocz-
nicà wybuchu Powstania War-
szawskiego, natomiast 14 sierpnia
w Olszewnicy Starej odby∏y si´
uroczystoÊci zwiàzane z Âwi´tem
Wojska Polskiego oraz obchoda-
mi 93. rocznicy Bitwy Warszaw-

skiej. Oba te wydarzenia mia∏y
charakter podnios∏y i wyjàtkowy.
Uczestniczy∏y w nich w∏adze na-
szej Gminy, kombatanci, ˝o∏nierze
Wojska Polskiego, poczty sztanda-
rowe oraz mieszkaƒcy.

nn Weronika Dzi´gielewska
Wi´cej na str. 4

Rewitalizacja Jeziora Wieli-
szewskiego, która ruszy∏a

ju˝ 15 lipca, cieszy mieszkaƒców
Wieliszewa, ale nie tylko ich. Po-
wstaje bowiem kolejne atrakcyj-
ne miejsce, które b´dzie s∏u˝y∏o
wszystkim. Codzienne obserwa-
cje i du˝e zainteresowanie miesz-

kaƒców robotami budowlanymi
zwiàzanymi z przywróceniem
dawnej ÊwietnoÊci jeziora, prze-
konujà ˝e jest to trafiona i s∏usz-
na decyzja.

nn

Wi´cej informacji na str. 3

ww Inwestycje
Nowe inwestycje w Gminie

Wieliszew

áá czytaj na str. 5-6

ww Unior Mazovia 24H
Marathon
Relacja z 24 godzinnego wyÊcigu

rowerowego, który odby∏ si´ na

terenie Gminy Wieliszew

áá czytaj na str. 8-9

ww Ekologia
Harmonogram odbioru odpadów

do koƒca 2013 roku.

áá czytaj na str. 6

Absolutorium
dla Wójta
przyznane
Z katalogu punktów porzàdku
obrad, niewàtpliwie najwa˝-
niejszym by∏o podj´cie przez
Rad´ Gminy uchwa∏y w spra-
wie udzielenia Wójtowi Gminy
absolutorium z tytu∏u wykona-
nia bud˝etu za 2012 rok. Ak-
ceptacja przez Rad´ Gminy
sposobu wydatkowania publicz-
nych pieni´dzy to nie tylko do-
wód uznania dla pracy Wójta
Gminy Wieliszew, pracowni-
ków Urz´du Gminy oraz jedno-
stek podleg∏ych. To przede
wszystkim najwa˝niejsze po-
twierdzenie dla mieszkaƒców
Gminy Wieliszew, ˝e ich pienià-
dze oddawane do Gminy w for-
mie podatków sà wydatkowane
w sposób prawid∏owy, uzasad-
niajàcy i zapewniajàcy w mia-
r´ mo˝liwoÊci realizacj´ wszyst-
kich najwa˝niejszych potrzeb
spo∏ecznych.

nn ¸ukasz Ziemak
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Inicjatywa Wójta, akceptacja Radnych i Spółki
dla zagospodarowania Wspólnoty Gruntowej
wsi Wieliszew ju˝ niebawem doprowadzà
do zapewnienia wszystkim mieszkaƒcom
nowego miejsce do wspólnego sp´dzania
wolnego czasu. Kolejny raz potwierdziły si´
stare màdroÊci, i˝ chcieç to móc oraz zgoda
buduje.

Magdalena Pietrzak

Gmina Wieliszew
ratuje Jezioro Wieliszewskie

UroczystoÊci patriotyczne
w naszej Gminie

Pikniki to ju˝ tradycja w naszej Gminie, na którà mieszkaƒcy czekajà z niecierpliwoÊcià.
Dzi´ki zaanga˝owaniu mieszkaƒców i przy wsparciu finansowym Wójta Gminy Wieliszew,
jak co roku pozostajà po tych wyjàtkowych dniach same dobre wspomnienia.

Letnie piknikowanie w Ka∏uszynie i Olszewnicy Starej
W sobot´, 27 lipca na terenie
Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Ka∏uszynie odby∏ si´ Piknik
Rodzinny dla mieszkaƒców Ka∏u-
szyna i okolicznych wsi. Organi-
zatorzy przygotowali wiele atrak-
cji m.in.: gry i zabawy rodzinne,
trampolin´, malowanie twarzy,
jazd´ na quadzie, strzelnic´
i uk∏adanie wie˝y ze skrzynek.

Stra˝acy z Ka∏uszyna zorganizo-
wali pokaz gaszenia po˝aru we-
wn´trznego w budynku z udziela-
niem pierwszej pomocy. Dzi´ki
uprzejmoÊci kolegów z OSP
Skrzeszew dzieci mog∏y sprawdziç
jak operowaç pràdem gaÊniczym.

Wspólna zabawa dostarczy∏a
uczestnikom wielu pozytywnych
emocji i niezapomnianych wra-
˝eƒ! Mo˝na by∏o si´ posiliç
smacznym jedzeniem, a do taƒ-
ca przygrywa∏ DJ Mostowiec i ze-
spó∏ muzyczny.

15 sierpnia po uroczystych ob-
chodach Âwi´ta Wojska Polskie-
go i 93. Rocznicy Bitwy Warszaw-

skiej w Olszewnicy Starej odby∏
si´ Festyn Rodzinny. Na goÊci
czeka∏o wiele atrakcji: wyst´p ze-
spo∏u muzycznego oraz smaczny
pocz´stunek.

Organizatorzy spotkania nie
zapomnieli o atrakcjach dla naj-
m∏odszych, takich jak „dmu-

chaƒce” oraz stoiska do malowa-
nia twarzy.

Równie˝ Wojsko przygotowa∏o
stoisko z atrakcjami dla dzieci,
które cieszy∏o si´ du˝ym zainte-
resowaniem.

nn WD/BT
Wi´cej zdj´ç na str. 7
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
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Mój przysmak w goràcy dzieƒ jest taki
ciep∏y i fajny. Mo˝na zjeÊç kotleta i lo-
dy. Mo˝na wypiç soczek zimny i wo-
d´. I taki dobry kompocik zimny co ro-
bi mama.

KSAWERY

Moja mama w upalny dzieƒ daje mi lo-
dy. I bardzo du˝o picia mi daje. Bo w ta-
ki upalny dzieƒ to mo˝na zemdleç, jeÊli
mama nie da nic do picia. A jak si´ ze-
mdleje, to nie mo˝na chodziç.

SZYMEK

W upa∏ mama daje mi zimne rzeczy,
wod´ i lody truskawkowe.Trzeba tak, bo
inaczej boli g∏owa.

W tym numerze zapytaliÊmy dzieci z Przedszkola
Samorzàdowego w Janówku Pierwszym

„JAKI JEST TWÓJ ULUBIONY PRZYSMAK 
W UPALNE DNI?”

DARIA

Jak jest goràco, to ja jem lody truskaw-
kowe i brzoskwiniowe. Pije zimne socz-
ki owocowe i mama daje mi zimnego ar-
buza.

KOSTEK

Ja w upalne dni to lubi´ piç lemoniad´.
Mo˝na te˝ jeÊç lody. Najbardziej lubi´ cze-
koladowe, waniliowe i malinowe. I jesz-
cze bardzo lubi´ jeÊç, jak jest goràco po-
ziomki. Poziomki z bità Êmietanà sà su-
per.

MAJA

Lody truskawkowe i czekoladowe. Lu-
bi´ zresztà wszystkie lody. I jak b´dzie
tak bardzo ciep∏o, to jeszcze mama mi
obieca∏a, ˝e pójdziemy na basen pop∏y-
waç… mo˝e w piàtek?
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El˝bieta Cyrych
Panie Wójcie, czy osobiste numery kont do wpłaty za odbiór
Êmieci sà ju˝ gotowe? Nie wiem, czy w tym miesiàcu mam
dokonaç wpłaty na konto ogólne czy „własne”

Paweł Kownacki Wójt Gminy Wieliszew
Generowanie kont indywidualnych zostanie uruchomione
po wprowadzeniu i zweryfikowaniu zło˝onych deklaracji.
Z uwagi na fakt, i˝ nie wszyscy właÊciciele nieruchomoÊci
zło˝yli deklaracje i sà one nadal składane, generowanie kont
indywidualnych uległo opóênieniu. Opłaty
za gospodarowanie odpadami prosimy wnosiç na konto
Urz´du Gminy.

Trzeci rok z rz´du Parafia organizuje koncert muzyki chrzeÊcijaƒskiej, po którym cz∏onkowie
grup parafialnych i wszyscy inni ch´tni wspólnie biesiadujà przy grillowanych potrawach, by
radosnym akcentem zakoƒczyç rok katechetyczny i duszpasterski. W tym roku, pomimo niepewnej
pogody, przyby∏o naprawd´ wielu parafian i goÊci, co bardzo ucieszy∏o naszych kap∏anów.

Koncert muzyki chrzeÊcijaƒskiej
Rymcerze, których pami´tamy z ze-
sz∏ego roku, oraz zespó∏ o tajemniczej
nazwie 40i30na70 (oba zespo∏y z Dol-
nego Âlàska) przyjechali do Wielisze-
wa, aby graç, Êpiewaç i taƒczyç
na chwa∏´ Pana Boga i ku radoÊci Pa-
rafian na koncercie ewangelizacyjnym
w niedzielny wieczór przed nocà Êwi´-
tojaƒskà (23 czerwca 2013 r.) Wykona-
li dla nas swoje najlepsze utwory,
wszystkie z g∏´bokim przes∏aniem.
Rymcerze rapowali o sensie ˝ycia,
o mocy wiary, o tych, którzy zagubili
si´ w ˝yciu, a odnalaz∏ ich Jezus, o bó-
lu porzucenia i radoÊci kochania. Ra-
perzy dali te˝ Êwiadectwo swojego ̋ y-
cia, jako punkt zwrotny podajàc mo-
ment g∏´bokiego nawrócenia
– spotkania z ˝ywym Jezusem. Rów-
nie˝ 40 synów i 30 wnuków w´drujà-
cych na 70 oÊl´tach poruszy∏o zgroma-
dzonych innym co prawda stylem, bar-
dziej reggae, ale równie g∏´boko jak
poprzednicy. Ten zespó∏ wi´kszoÊç
swoich tekstów czerpie z Pisma Âwi´-
tego, ∏atwo Êpiewaç razem z nimi,
i w drugiej cz´Êci publicznoÊç si´ bar-
dzo o˝ywi∏a, zach´cona do w∏àczenia
si´ w Êpiew. Przes∏aniem piosenek
40 synów by∏o przede wszystkim to, ˝e
Bóg nas kocha, naprawd´, bardzo, ta-
kimi jakimi jesteÊmy, a przeszkodà

w przyjmowaniu tej mi∏oÊci jest fa∏szy-
wy obraz siebie i Boga, jaki nosimy
w sercu.

Na zakoƒczenie koncertu odmówi-
liÊmy wspólnie Apel Jasnogórski – wtó-
rowa∏y nam dzwony z wie˝y koÊcielnej
– i otrzymaliÊmy kap∏aƒskie b∏ogos∏a-
wieƒstwo. Ksiàdz Proboszcz podzi´ko-
wa∏ wszystkim, którzy przyczynili si´
do zorganizowania koncertu. Szczegól-
ne podzi´kowania nale˝à si´ zespo∏om,
które zechcia∏y dla nas koncertowaç,
panu Wójtowi, za zapewnienie sceny
i sprz´tu, ksi´dzu Zbigniewowi i oazie
za zabezpieczenie spraw organizacyj-
nych i przygotowanie agapy i pani

Eli L. za plakaty, Patrykowi za konfe-
ransjerk´. Ksiàdz Proboszcz sam sobie
nie podzi´kowa∏, ale jemu równie˝ na-
le˝à si´ wielkie podzi´kowania za pod-
j´cie inicjatywy i wsparcie w sprawach
organizacyjnych. Najwi´ksze jednak
dzi´ki niech b´dà Panu Bogu, bez któ-
rego nic by si´ nie uda∏o. (I za ∏adnà
pogod´ te˝…)

Po koncercie powróciliÊmy do na-
szych domów w radosnym nastroju,
zbudowani wiarà cz∏onków obu zespo-
∏ów i ich Êwiadectwami. OtrzymaliÊmy
te˝ obietnic´, ˝e przyjadà do nas po-
nownie, jak tylko ich zaprosimy.

nn El˝bieta Wyszyƒska

Witam Pana, prosz´ nam opowiedzieç o po-
czàtkach dzia∏alnoÊci delikatesów.
Firma powsta∏a w 1989 roku, na fali przepi-
sów, które wprowadzi∏ Leszek Balcerowicz. Za-
cz´liÊmy tutaj funkcjonowaç, no mo˝e nie ja-
ko „IKA”, ale rodzice rozpocz´li dzia∏alnoÊç bli-
˝ej ul. Nowodworskiej. Mieli pawilon
z kwiatami oraz artyku∏y biurowe.WczeÊniej
równie˝ prowadzili kwiaciarnie, a my z sio-
strà bardzo pomagaliÊmy. W 1993 roku prze-
kszta∏ci∏o si´ to spó∏k´ cywilnà, póêniej rodzi-
ce wspólnie z siostrà Agnieszkà prowadzili fir-
m´, ja do∏àczy∏em w roku 1997. Mo˝na wi´c
powiedzieç, ˝e „IKA” to firma rodzinna.
W 2003 roku, przepisy zmusi∏y nas do tego by
przekszta∏ciç si´ w spó∏k´ jawnà i od tamtej
pory jakoÊ prz´dziemy.W 2007 roku po˝egna-
liÊmy tat´ i firma w tej chwili ma trzech w∏a-
Êcicieli, to znaczy: mojà mam´, siostr´ i mnie.
Jak Paƒstwa rodzinna firma radzi sobie
na trudnym i wymagajàcym rynku, przy tak
du˝ej i agresywnej konkurencji?

MyÊl´, ˝e êród∏em naszego sukcesu, jeszcze
przed powstaniem konkurencyjnych sieci by-
∏o to, ˝e reagowaliÊmy na potrzeby naszych
klientów. Dobrym przyk∏adem tego jak bar-
dzo jesteÊmy wra˝liwi na osoby, które przycho-
dzà do naszej firmy jest to, ˝e kiedy z siostrà
jeêdziliÊmy po zaopatrzenie, Agnieszka potra-
fi∏a zniknàç gdzieÊ mi´dzy rega∏ami hurtow-
ni i wyszukiwaç to co widzia∏a dzieƒ wczeÊniej
w reklamie, bo zdawa∏a sobie spraw´, ˝e ju˝
dzisiaj ktoÊ mo˝e o to nas zapytaç. Obserwo-
waliÊmy rynek, w rozmowach bezpoÊrednich
z klientami dowiadywaliÊmy si´ czego od nas
potrzebujà i na to reagowaliÊmy. To jest êró-
d∏em naszego sukcesu.
Asortyment w Paƒstwa sklepie jest bardzo
du˝y, mo˝na zauwa˝yç coraz wi´cej produk-
tów ze zdrowà lokalnà ˝ywnoÊcià.
Wydaje nam si´, ˝e zdrowa ̋ ywnoÊç, to w tych
czasach Êwietny kierunek. Molochy, markety
to firmy silnie sformatowane, majà jakiÊ za-
kres swoich artyku∏ów. My natomiast jesteÊmy

du˝o bardziej elastyczni. Zdrowa ˝ywnoÊç to
jest generalnie konik mojej siostry, a w tych
czasach, gdzie w ˝ywnoÊci jest du˝o chemii
warto mieç mo˝liwoÊç wyboru. I u nas ten wy-
bór Paƒstwo znajdziecie.
Paƒstwa plany na przysz∏oÊç?
Naszym planem na przysz∏oÊç jest byç na ta-
kim poziomie jak dotychczas i dopieszczaç na-
szego klienta. Ekspansji rynkowej nie planu-
jemy, nie b´dziemy otwieraç sieci sklepów. Cie-
szymy si´ tym co mamy.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏a Magdalena Pietrzak
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Historia delikatesów „IKA” si´ga roku 1989, kiedy to ma∏˝eƒstwu – JANINIE i ZENONOWI KALISIAK, przyszed∏
do g∏owy pomys∏ otwarcia sklepu. Lokalni przedsi´biorcy ju˝ wczeÊniej mieli odczynienia ze sprzeda˝à, kwiatów
i artyku∏ów biurowych. Rodzeƒstwo Agnieszka Groszek oraz Tomasz Kalisiak, od najm∏odszych lat zaanga˝owani byli
w projekt rodziców. Ich wieloletnia pomoc w prowadzeniu przedsi´biorstwa zaowocowa∏a w∏àczeniem ich do grona
w∏aÊcicieli. Odtàd sklep sta∏ si´ firmà mi´dzypokoleniowà. Dzia∏alnoÊç rodzinnej firmy przybli˝y Paƒstwu
Pan TOMASZ KALISIAK wspó∏w∏aÊciciel delikatesów „IKA”.
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W Gminie

Gmina Wieliszew ratuje Jezioro Wieliszewskie

Stan jeziora przed rozpocz´ciem prac był
tragiczny. Rozwijajàca si´ w nim
roÊlinnoÊç, glony, oraz nie pogł´bianie
akwenu spowodowało, ˝e jezioro
niszczało i istniało ryzyko, ˝e proces
eutrofizacji spowoduje całkowity zanik
zbiornika wodnego.

Magdalena Pietrzak

List do Redakcji To i Owo Legionowo

15lipca bie˝àcego roku
ci´˝ki sprz´t rozpoczà∏
prace na ternie Jeziora

Wieliszewskiego. Zakres robót
budowlanych przewiduje wyty-

czenie i wykonanie kana∏u prze-
p∏ywowego na terenie zbiornika
z usuni´ciem roÊlinnoÊci w formie
umo˝liwiajàcej swobodny prze-
p∏yw wód, dodatkowo oczyszcze-

nie i pog∏´bienie jeziora oraz to
co cieszy chyba wszystkich, zary-
bienie w iloÊci 100 kg narybku: tj.
karpia, lina, karasia, szczupaka.

nn

Z wielkim zdziwieniem przeczytali-
Êmy artyku∏ „Rewitalizacja, czy topie-
nie pieni´dzy”, który ukaza∏ si´ w 31
numerze gazety „To i Owo Legiono-
wo”, w Êrod´ 31 lipca 2013. Artyku∏
zaskoczy∏ nas na tyle, ˝e chcielibyÊmy
podzieliç si´ z Redakcjà gazety, jak
i czytelnikami informacjami, których
zabrak∏o w artykule, a które mogà
w znaczàco inny sposób przedstawiç
temat rewitalizacji Jeziora Wieli-
szewskiego.
Pan redaktor Marcin Chomiuk zarzu-
ca Gminie Wieliszew topienie pieni´-
dzy, w momencie kiedy od kilku lat
jest pomys∏ „ratowania” Jeziora. Plan
ten okreÊlany jest w artykule jako am-
bitny i zupe∏nie darmowy, jak jest na-
prawd´? 
Faktycznie prawdà jest to, ˝e 12 stycz-
nia 2012 Spó∏ka Eko-Bager podpisa-
∏a umow´ ze Spó∏kà dla Zagospodaro-
wania Wspólnoty Gruntowej Wsi
Wieliszew, w której zosta∏ okreÊlony
zakres prac oraz warunki na jakich
b´dà si´ one odbywa∏y. Warto jednak
uszczegó∏owiç informacje dotyczàce
tych prac. Z umowy wynika, i˝ firma
b´dzie dokonywa∏a pog∏´bienia Jezio-
ra do g∏´bokoÊci od 5 m do 10 m, a nie
jak Pan redaktor poinformowa∏ czy-
telników do 5 m.Wed∏ug umowy Wy-
konawca w ramach wynagrodzenia
ma otrzymywaç surowiec wydobyty
z dna Jeziora, a wartoÊç 1m3 strony
ustali∏y na 20 groszy netto – wartoÊç
ta uwzgl´dnia koszty robót przygoto-
wawczych, odkrywkowych i wykona-
nie dróg dojazdowych. Warto si´ za-
stanowiç czy ta cena jest adekwatna
do rynkowej wartoÊci kopalin. Jaki to
surowiec, ile mo˝na go wydobyç i ja-
ki to mo˝e mieç wp∏yw na Êrodowisko
Pan redaktor równie˝ nie informuje
czytelników, a skala przedsi´wzi´cia
równowa˝na by∏aby co najmniej
z prowadzeniem kopalni. W dniu
28.02.2012 Spó∏ka Eko-Bager zwróci-
∏a si´ do Referatu Ochrony Ârodowi-
ska UGW z wnioskiem o wydanie de-
cyzji Êrodowiskowej dla przedsi´wzi´-
cia, w którym poinformowali, ˝e
wielkoÊç powierzchni wydobycia to
10 ha, a roczne wydobycie osadów to
ok 70 000 – 80 000 ton. Co ciekawe
w kolejnym wniosku, z∏o˝onym kilka
miesi´cy póêniej parametry przedsi´-
wzi´cia uleg∏y zwi´kszeniu: wielkoÊç
powierzchni wydobycia firma okreÊli-
∏a na 12 ha, natomiast roczne wydo-

bycie oszacowana na ok. 105 000
– 125 000 ton. Za to czas trwania te-
go przedsi´wzi´cia to 5-6 lat! Czy jest
to zupe∏nie darmowy projekt? Z pew-
noÊcià nie dla firmy, która wydoby∏a-
by tony wartoÊciowych kopalin. Nie
ma w artykule „To i Owo Legionowo”
znaku zapytania pomi´dzy wp∏y-
wem prac na Êrodowisko naturalne
– jasno wynika to jednak z odpowie-
dzi Regionalnego Zarzàdu Gospodar-
ki Wodnej 
w Warszawie, gdzie czytamy: „Jezio-
ro Wieliszewskie jest starorzeczem Na-
rwi po powstaniu Stopnia Wodnego
D´be znalaz∏o si´ w depresji ponad
5 m w stosunku do NPP (normalny
poziom pi´trzenia) naszym zdaniem
bardzo ryzykownym by∏oby przy oka-
zji udro˝nienia Jeziora prowadziç
na szerokà skal´ dzia∏alnoÊç polegajà-
cà na eksploatacji kopalin gdy˝
w skrajnym przypadku mog∏oby to
prowadziç do trudnych do przewidze-
nia zdarzeƒ z przebiciem hydraulicz-
nym w∏àcznie”. Co to oznacza? W naj-
gorszym wypadku oznacza∏oby to za-
lanie Wieliszewa, zniszczenie dobytku
mieszkaƒców, ogromne straty mate-
rialne, o zdewastowaniu Êrodowiska
nie wspominajàc. Nale˝y równie˝ pa-
mi´taç o tym, ˝e Jezioro Wieliszewskie
zlokalizowane jest w granicach War-
szawskiego Obszaru Chronionego Kra-
jobrazu. Zgodnie z zapisami rozporzà-
dzenia Nr 3 Wojewody Mazowieckie-
go na terenie WOCK, majàc
na uwadze zró˝nicowanie jego walo-
rów przyrodniczych i krajobrazo-
wych, wyró˝niono m.in. stref´ „zwy-
k∏à” – obejmujàcà dzia∏ki, na których
planowano realizacj´ inwestycji.
W strefie zwyk∏ej Obszaru zakazuje
si´: realizacji przedsi´wzi´ç znaczàco
mogàcych oddzia∏ywaç na Êrodowisko
oraz wydobywanie do celów gospodar-
czych ska∏, torfu, oraz skamienia∏oÊci,
w tym kopalnych szczàtków roÊlin
i zwierzàt, a tak˝e minera∏ów oraz wy-
konywanie prac ziemnych trwale
zniekszta∏cajàcych rzeêb´ terenu,
z wyjàtkiem prac zwiàzanych z zabez-
pieczeniem przeciwpowodziowym lub
przeciwosuwiskowym lub utrzyma-
niem, budowà, odbudowà, naprawà
lub remontem urzàdzeƒ wodnych.
Do takich prac projekt zachwalany
przez redaktora i okreÊlany jako am-
bitny si´ nie zalicza.
Jak wynika z powy˝szych danych nie

mo˝na porównywaç dzia∏aƒ prowa-
dzonych przez Gmin´ Wieliszew z pla-
nami Spó∏ki Eko-Bager, gdy˝ w przy-
padku wymienionej Spó∏ki nale˝y ra-
czej mówiç o kopalni kruszywa.
Ci´˝ko w takim razie te plany Spó∏ki
Eko-Bager okreÊlaç mianem rewitali-
zacji Jeziora Wieliszewskiego, a raczej
nale˝y mówiç o jego dewastacji.War-
to zadaç pytanie jak te setki tysi´cy
ton kruszywa by∏yby wywo˝one z te-
renu prac i jak wtedy Redakcja „To
i Owo Legionowo” ocenia∏aby Urz´dy,
które udzieli∏y Spó∏ce stosownych po-
zwoleƒ.
Aby uspokoiç obawy mieszkaƒców
Gminy Wieliszew informujemy, ˝e
w dniach 19 i 23 lipca Wójt Gminy
Wieliszew wyda∏ odmowne decyzje
Êrodowiskowe dla przedsi´wzi´cia za-
planowanego przez Spó∏k´ Eko-Bager
i tym samym kopalni kruszywa
w Wieliszewie nie b´dzie. Równocze-
Ênie zgodnie z zapowiedzià Radnych
i Wójta Gminy Wieliszew oraz Spó∏-
ki dla Zagospodarowania Wspólnoty
Gruntowej Wsi Wieliszew rewitaliza-
cja Jeziora Wieliszewskiego b´dzie
kontynuowana na obecnych warun-
kach i wkrótce Wieliszew b´dzie móg∏
poszczyciç si´ miejscem przyjaznym
rekreacji i wypoczynkowi w malow-
niczych okolicznoÊciach przyrody.
Na koniec warto dodaç, ˝e spostrze-
gawczoÊci redaktora umknà∏ fakt, i˝
firma Linek-Eko, która obecnie wyko-
nuje prace na Jeziorze Wieliszewskim
jest przedsi´biorstwem wielobran˝o-
wym i w ich ofercie znajduje si´ wy-
konywanie prac melioracyjnych
za pomocà profesjonalnych urzàdzeƒ
w miejscach niedost´pnych dla kon-
wencjonalnych maszyn, na co przed-
stawili konieczne referencje.

Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki,

Przewodniczàcy Rady Gminy 
Wieliszew Marcin Fabisiak,

Radni Gminy Wieliszew: 
Jacek Kuciƒski,

Gra˝yna Kwiatkowska, ¸ukasz
Mi´tek, Andrzej Snopek,

So∏tys Wieliszewa: Ludwik ˚o∏ek,
Mieszkaƒcy Wieliszewa.

Do wiadomoÊci:
Redakcja To i Owo Legionowo
Marcin Chomiuk
Gazeta Powiatowa
Gazeta Miejscowa
Echo Powiatu Legionowskiego

Opinie mieszkaƒcow Wieliszewa o rewitalizacji

EL˚BIETA WYSZY¡SKA

W Wieliszewie mieszkam dopiero siódmy rok
i tutejsze Jezioro kojarzy∏o mi si´ zawsze
z miejscem troch´ dzikim i zaroÊni´tym, gdzie
amator natury mo˝e si´ przespacerowaç, ale
tylko w bia∏y dzieƒ, gdy˝ po zmroku robi si´ tam
troch´ nieswojo. Moja teÊciowa wspomina, ˝e
kiedyÊ by∏y tu dwa niestrze˝one kàpieliska
z czystà wodà i ∏àki, które koszono dwa razy
w roku i suszono bujnà traw´ na siano, by∏y te˝
pastwiska. DziÊ ju˝ niewiele osób wyprowadza tu
krowy, czy pozyskuje siano dla innych zwierzàt.
Ciesz´ si´, ˝e podj´to inicjatyw´ oczyszczenia tego
urokliwego miejsca, które ubogacone
w brukowany deptak i dobre oÊwietlenie
podniesie atrakcyjnoÊç Wieliszewa dla turystów,
a dla mieszkaƒców b´dzie motywacjà
do oderwania si´ od ekranów telewizyjnych, czy
komputerowych i sp´dzenia czasu z rodzinà
na Êwie˝ym powietrzu. Tego niewàtpliwie
najbardziej brakuje dorastajàcej tu m∏odzie˝y.

WOJCIECH ALEKSIEJUK

Jestem mieszkaƒcem Wieliszewa
i mieszkam nad jeziorem. Jak

sprowadzi∏em si´ tutaj z Warszawy,
zaczà∏em namawiaç mieszkaƒców,

˝ebyÊmy ratowali to miejsce. Na moich zabytkowych samochodach
porobi∏em banery, ˝eby ludziom uÊwiadomiç, ˝e jest pilna potrzeba

wyczyszczenia tego zbiornika. Inaczej Jezioro Wieliszewskie przesta∏o
by istnieç. To jest wed∏ug mnie pere∏ka tej miejscowoÊci. Woda jest

czysta, mo˝na tu sp´dziç mi∏o czas zamiast w∏óczyç si´ nie wiadomo
gdzie. Jest tutaj wspaniale. Spokój, cisza, ptactwo, pi´kny widok

a nawet ryby mo˝na po∏owiç. Dzi´ki temu, ˝e rozpocz´to prace, tylko
w ostatnià niedziele by∏o tu kilkunastu w´dkarzy. Jak to wszystko

si´ oczyÊci, to b´dzie naprawd´ wspania∏y zbiornik. Mo˝e
w przysz∏oÊci powstanie pla˝a, by∏o by bardzo dobrze. Nie

narzekamy na ha∏as w trakcie prac porzàdkujàcych. Ani ja, ani moi
sàsiedzi. Wr´cz jesteÊmy zadowoleni z obrotu sprawy, z zadbania

o nasze miejsce. Wszyscy mówià tylko jedno s∏owo „nareszcie”.
Ciesz´ si´ równie˝ na te prace ze wzgl´du na przyrod´. WczeÊniej

ptaki nie mia∏y jak si´ wydostaç z roÊlin porastajàcych jezioro. Teraz
jest ich coraz wi´cej i bardzo mnie to cieszy. Dobrze by by∏o pog∏´biç

to jezioro. Na razie w najg∏´bszym miejscu ma dwa i pó∏ metra.
A ci, co mówià, ˝e to jest topienie pieni´dzy, to niech przyjdà

i zobaczà jak to wyglàda. Zresztà, jest tak, ˝e ka˝dy dobry
gospodarz, który ma dost´p do zbiornika wodnego, dba o niego. Bo

jest to czasem byç albo nie byç dla ludzi. CzterdzieÊci lat
pracowa∏em za kó∏kiem i zawsze podziwia∏em tych, którzy umiejà
zadbaç o przyrod´, piel´gnujà zbiorniki, czyszczà. To dobra cecha.

fo
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Historia/UroczystoÊci Gminne

UroczystoÊci rozpocz´∏a Msza Âw. ce-
lebrowana przez ks pp∏k. Zenona Pa-
welaka z parafii cywilno-wojskowej
Êw. Józefa Oblubieƒca NajÊwi´tszej
Maryi Panny w Legionowie. Po na-
bo˝eƒstwie cz´Êç oficjalnà obcho-
dów rozpocz´∏o podniesienie flagi
paƒstwowej na maszt przez poczet
flagowy 60. Wieliszewskiego Dywi-
zjonu Rakietowego Obrony Po-
wietrznej im. gen. dyw. Gustawa
Konstantego Orlicz-Dreszera. Na-
st´pnie w okolicznoÊciowych prze-
mówieniach wystàpili: Przewodni-
czàcy Rady Gminy Wieliszew Mar-
cin Fabisiak, Prezes Zwiàzku
Kombatantów Polskich w Kraju
oraz Prezes Âwiatowej Federacji Pol-
skich Kombatantów gen. Stanis∏aw
Mandykowski oraz Dowódca
60. Wieliszewskiego Dywizjonu Ra-
kietowego OP im. gen. dyw. Gusta-
wa Konstantego Orlicz-Dreszera
pp∏k. Dariusz Cichal. Kolejnym
punktem obchodów by∏ Apel Pole-
g∏ych podczas którego symbolicznie
przywo∏ywano nazwiska bohaterów

pochodzàcych z terenów obecnej
Gminy Wieliszew. Po Apelu nastàpi-
∏o uroczyste z∏o˝enie wiàzanek
pod Pomnikiem Odzyskania Niepod-
leg∏oÊci. Nast´pnie odby∏ si´ krótki
program artystyczny, w trakcie któ-
rego Hanna Przymusiƒska odczyta
patriotyczne wiersze, a nast´pnie
wystàpi∏y dzieci ze Szko∏y Podstawo-
wej w Olszewnicy Starej. Po oficjal-
nych uroczystoÊciach Sekretarz Gmi-
ny Anna Choma podzi´kowa∏a
wszystkim zebranym za przybycie
oraz zaprosi∏a na cz´Êç rozrywkowa,
jakà by∏ Festyn Rodzinny, który od-
by∏ si´ na terenie boiska Szko∏y Pod-
stawowej. Na goÊci czeka∏o wiele
atrakcji: wyst´p zespo∏u muzyczne-
go oraz smaczny pocz´stunek.

Nie zabrak∏o równie˝ atrakcji dla
najm∏odszych, takich jak „dmu-
chaƒce” oraz stoiska do malowania
buziek.

Równie˝ Wojsko przygotowa∏o
stoisko z atrakcjami dla dzieci, któ-
re cieszy∏o si´ du˝ym zainteresowa-
niem. nn Weronika Dzi´gielewska

WW cczzwwaarrtteekk,,  11  ssiieerrppnniiaa  ooddbbyy∏∏yy  ssii´́  uurroocczzyyssttooÊÊccii  zzwwiiààzzaannee  
zz 6699..  rroocczznniiccàà  wwyybbuucchhuu  PPoowwssttaanniiaa  WWaarrsszzaawwsskkiieeggoo..  UUcczzeessttnniicczzyy∏∏yy
ww nniicchh  ww∏∏aaddzzee  nnaasszzeejj  ggmmiinnyy,,  kkoommbbaattaannccii,,  ppoocczzttyy  sszzttaannddaarroowwee  oorraazz
mmiieesszzkkaaƒƒccyy..

UroczystoÊci rozpocz´∏y si´ Mszà
Êw. odprawionà w koÊciele pw.
Przemienienia Paƒskiego w Wie-
liszewie. We Mszy Êw. wzi´li
udzia∏ Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki, radni, so∏tysi,
kombatanci, mieszkaƒcy naszej
Gminy, ale równie˝ swojà obec-
noÊcià obchody uÊwietnili
poprzez poczet sztandarowy
i wart´ honorowà ˝o∏nierze
60. Wieliszewskiego Dywizjonu
Rakietowego Obrony Powietrz-
nej w Olszewnicy Starej oraz
Ochotnicza Stra˝ Po˝arna z Wie-
liszewa. Po nabo˝eƒstwie Wójt
Gminy Wieliszew wraz z pozosta-

∏ymi delegacjami z∏o˝yli kwiaty
pod znajdujàcà si´ w koÊciele ta-
blicà upami´tniajàcà ˝o∏nierzy
Armii KrajowejVII Obwodu Ob-
ro˝a. Nast´pnie kwiaty z∏o˝ono
na grobie Jana Làcy na wieli-
szewskim cmentarzu oraz
przy pomniku w miejscu straceƒ
na Nowopolu w Micha∏owie-Re-
ginowie. Na koniec uroczystoÊci
Hanna Przymusiƒska przeczyta-
∏a trzy powstaƒcze wiersze, nato-
miast kombatant Igor Jaszczuk
przedstawi∏ zebranym na uroczy-
stoÊciach goÊciom krótki pro-
gram artystyczny.

nn Weronika Dzi´gielewska

Pami´tamy o Powstaniu
Warszawskim

Gminne uroczystoÊci Âwi´ta
Wojska Polskiego i 93. rocznicy
Bitwy Warszawskiej odby∏y si´
14 sierpnia, na Skwerze
11 Listopada w Olszewnicy Starej.

Âwi´to Wojska
Polskiego
w Olszewnicy
Starej

Skrawki historii
Na terenie naszej
Gminy funkcjonuje
pi´ç jednostek
Ochotniczej Stra˝y
Po˝arnej lecz mało
kto wie, i˝
najstarszà jest
jednostka
z Krubina.
dh. Artur Sierawski

Jednostka OSP w Krubinie zosta∏a za∏o-
˝ona tu˝ po odzyskaniu niepodleg∏oÊci
przez Polaków 11 listopada 1918 r.

w okresie budowy II Rzeczypospolitej.
Z tego w∏aÊnie roku pochodzà pisemne
wzmianki o jednostce, lecz z przekazów
ustnych wiemy, i˝ powsta∏a wczeÊniej. Nie-
stety nie jest to udokumentowane i wcià˝
poszukiwane sà dowody na autentycznà
dat´ powstania jednostki.Wiadomo, ˝e jej
za∏o˝ycielem by∏ Ignacy Leonard Ka∏´cki
pierwszy historycznie potwierdzony prezes
jednostki, nauczyciel, znakomity u∏an
oraz znawca koni, a tak˝e Wójt ówczesnej
Gminy Góra. Najstarszy dowód material-
ny istnienia stra˝y w Krubinie pochodzi
z 1918 roku, dlatego te˝ rok ten przyj´to
jako oficjalnà dat´ powstania stra˝y. Jest
to dokument potwierdzajàcy, ˝e prezesem
ochotniczej gminnej stra˝y po˝arnej
w Gminie Góra jest od listopada 1918 ro-
ku Ignacy Leonard Ka∏´cki. BezpoÊrednim
bodêcem do za∏o˝enia Stra˝y by∏a ch´ç po-
mocy spo∏ecznoÊci lokalnej, której budyn-
ki w wi´kszoÊci by∏y drewniane lub pokry-
te s∏omà, co nara˝a∏o mieszkaƒców na cz´-
ste po˝ary i straty dobytku. Wiadomo
jednak, ˝e Stra˝e przed odrodzeniem si´
wolnej Polski dzia∏a∏y w konspiracji i nie
do koƒca legalnie ze wzgl´du na przeÊla-
dowania przez zaborców.

Pierwszy budynek Stra˝y powsta∏ na pa-
stwisku wiejskim nieopodal dzisiejszego
miejsca remizy. Z przekazów mieszkaƒców
wiemy, ˝e by∏a ona budowana czynem spo-
∏ecznym przez ludnoÊç zamieszkujàcà
Krubin w latach 20-tych XXw., która po-
mimo biedy oraz strat spowodowanych
podczas I Wojny Âwiatowej mia∏a zacho-
wanà ch´ç dzia∏ania oraz patriotyzm.
Zw∏aszcza ten lokalny tak silnie niszczo-
ny i wymazywany przez zaborc´ rosyjskie-
go ze ÊwiadomoÊci mieszkaƒców.

W tym samym czasie powo∏ana do ˝y-
cia zosta∏a orkiestra stra˝acka, która z na-
staniem II Wojny Âwiatowej zosta∏a roz-
wiàzana.

Ówczesny budynek Stra˝y posiada∏ ga-
ra˝ i niewielkà sal´ spotkaƒ, gdzie odby-
wa∏y si´ spotkania Druhów, jak i miesz-
kaƒców oraz wszelkiego rodzaju akade-
mie paƒstwowe a tak˝e wokó∏ budynku
t´tni∏o ˝ycie kulturalno- rozrywkowe: or-
ganizowano do˝ynki oraz majówki dla
okolicznej spo∏ecznoÊci. W 1923 r. z oka-
zji piàtej rocznicy odzyskania niepodle-
g∏oÊci przez Polsk´ zosta∏ ods∏oni´ty po-
mnik Józefa Pi∏sudskiego, który by∏ obj´-
ty patronatem tutejszej Stra˝y. Przetrwa∏
on do 1940 roku, kiedy dekretem w∏adz
okupacyjnych zosta∏ rozebrany. Pierwsi
Druhowie mieli do dyspozycji wóz konny,
r´czna pomp´ do wody, drabiny ∏opaty, bo-
saki, stroje galowe oraz do gaszenia po-
˝arów. W tym czasie krubiƒscy ochotnicy
p´dzili do po˝aru wozami konnymi,
do których zaprz´g pochodzi∏ od miesz-
kaƒców Krubina.

Niestety dzia∏ania pr´˝nej jednostki
krubiƒskiej Stra˝y przerwa∏o nadejÊcie
we wrzeÊniu 39 roku II Wojny Âwiatowej.
W czasie okupacji Niemieckiej w latach
1939-1945 OSP zosta∏a rozwiàzana, gdy˝
uwa˝ana by∏a za przejaw patriotyzmu

i opór mieszkaƒców w stosunku do ówcze-
snych w∏adz.

Po zadaniu ostatecznego ciosu III Rze-
szy w 1945 roku dzia∏alnoÊç Stra˝y zosta-
∏a na wniosek spo∏ecznoÊci wznowiona.
W dokumencie z dnia 3.VIII 1945r. wyni-
ka, ˝e latach powojennych w zarzàdzie za-
siadali: Franciszek Liwski – naczelnik, Jó-
zef Tyburski – prezes, który w 1952 r. otrzy-
ma∏ nominacj´ na naczelnika, Henryk
Mróz – zast´pca naczelnika, Aleksander
Trzaskoma – gospodarz, Józef Kurpiewski
– skarbnik, Czes∏aw Liwski – sekretarz.

W 1953 r. zosta∏ powo∏any nowy zarzàd
w sk∏adzie: Miros∏aw Trzaskoma,Aleksan-
der Kowalik, Stanis∏aw Kowalczyk, Stani-
s∏aw Pursa.

Z ich inicjatywy rozpocz´to budow´ no-
wej remizy przy ulicy Wincentego Witosa
w 1955 r. Powodem budowy by∏y coroczne
wiosenne powodzie, które zalewajàc do-
tychczasowy budynek niszczy∏y go.Wszel-
kie prace zwiàzane z budowà by∏y finan-
sowane przez mieszkaƒców. Budow´ ukoƒ-
czono w 1960 r.

W pierwszej po∏owie lat pi´çdziesiàtych
Druhowie z OSP cieszyli si´ z otrzymania
auta marki Dodge przystosowanego na sa-
mochód po˝arniczy potocznie nazywany
„dod˝kà amerykaƒskà”, który posiada∏
na swym wyposa˝eniu zbiornik na wod´,
pomp´ stra˝ackà, w´˝e oraz drabina itp.

Dzi´ki staraniom w latach 60. stra˝acy
nabyli samochód po˝arniczy marki ˚uk,
który by∏ uwa˝any za najlepszy samochód
tego typu jak na tamte realia.

W 1980 r. szeregi wozów bojowych po-
wi´kszy∏y si´ o samochód marki Star 24
posiadajàcy w wyposa˝eniu: zbiornik
na wod´ oraz motopomp´.

W 1985 stra˝acy z OSP Krubin mieli ko-
lejny powód do radoÊci, poniewa˝ otrzyma-
li samochód marki Star 244 przekazany
jednostce od Druhów z OSP Legionowo,
na wyposa˝eniu którego znajdowa∏a si´ au-
topompa, zbiorni na wod´, drabin´ i w´˝e.

Z inicjatywy Wies∏awa Sosiƒskiego
wczeÊniejszego naczelnika, OSP zakupi∏a
w 1998 r. sztandar. G∏ówne koszty jego pro-
dukcji sfinansowa∏ Urzàd Gminy Wieli-
szew oraz mieszkaƒcy wsi Krubin, którzy
z wielkim entuzjazmem odpowiedzieli
na apel tutejszych stra˝aków. By∏ to tak-

˝e rok w którym OSP Êwi´towa∏a swoje
80 lecie istnienia.

Ochotnicza Stra˝ Po˝arna to nie tylko
gaszenie po˝arów, ale tak˝e instytucja
dzia∏ajàca na rzecz mieszkaƒców równie˝
tych najm∏odszych. Dlatego Druhny i Dru-
howie, ówczesny proboszcz parafii Janó-
wek ks. dr. Krzysztof Czy˝yk, Klub ̊ o∏nier-
ski Janówek oraz Urzàd Gminy Wieliszew
w 1999 r. zorganizowali w czerwcu z oka-
zji Dnia Dziecka wyÊcig rowerowy ulica-
mi Krubina.

Od tego roku jest to impreza organizo-
wana corocznie, która na dobre wesz∏a
w kalendarz imprez gminnych.

W 2008 r. OSP Krubin obchodzi∏a 90.
rocznic´ swojego powstania. Z tej okazji
na tutejszym paÊniku zorganizowano
Gminny Dzieƒ Stra˝aka. Podczas oficjal-
nych uroczystoÊci sztandar OSP zosta∏ od-
znaczony medalem Ministerstwa Spraw
Wewn´trznych i Administracji.

W 2011 r. dzi´ki staraniom ówczesne-
go zarzàdu oraz radnego Józefa Beka roz-
pocz´to budow´ zaplecza sportowego
wraz z remizà stra˝ackà. Zosta∏a ona ukoƒ-
czona w 2012 r. i tego˝ samego roku pod-
czas uroczystoÊci do˝ynkowych odda-
na do u˝ytku.

Tak˝e tego roku wybrano powi´kszony
zarzàd w sk∏adzie: Pawe∏ Go∏aszewski
– prezes, S∏awomir Matuszewski – wicepre-
zes, Janusz Mróz – naczelnik,Tomasz Liw-
ski – wiceprezes,Anna Szpanowska – skar-
bink i sekretarz, W∏adys∏aw Zieliƒski
– gospodarz.

W tym samym roku Jednostka z Krubi-
na dosta∏a od Druhów z OSP Ka∏uszyn sa-
mochód po˝arniczy marki Jelcz oraz zaku-
pi∏a ze Êrodków w∏asnych busa stra˝ackie-
go marki Volkswagen Transporter.

DziÊ po wieloletnich staraniach stra˝a-
ków, zarzàdu jak i Wójta Gminy Wieli-
szew Paw∏a Kownackiego stra˝acy mogà
cieszyç si´ z otrzymania samochodu
marki DAF 75.

Niestety jest to tylko cz´Êç znanej nam
historii Stra˝y z Krubina. Dlatego zwraca-
my si´ z proÊbà o pomoc w odtworzeniu
jej w pe∏ni. Wszelkie osoby majàce ch´ç
pomóc w stworzeniu pe∏nej, jak˝e boga-
tej historii Stra˝y z Krubina prosimy o kon-
takt z dh. Arturem Sierawskim. nn
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��� Wieliszew, 
Olszewnica Stara

Wakacyjne inwesty-
cje dodadzà naszej 
Gminie blasku
Obecnie na terenie naszej
Gminy w kilku miejscach
trwajà prace zwiàzane z budo-
wà oÊwietlenia.
24 lipca rozpocz´∏a si´ inwestycja „Budowa oÊwietlenia ul. Spokoj-
na i ul. WiÊniowa w Wieliszewie” Przedmiot zamówienia obejmuje
opracowanie dokumentacji technicznej i budow´ oÊwietlenia drogo-
wego dróg gminnych ulic: Spokojnej i WiÊniowej.
W zakres zamówienia wchodzi wykonanie projektów oÊwietlenia dro-
gowego oraz budowa linii – sieci oÊwietlenia drogowego.

Kolejnà inwestycjà jest budowa i wykonanie oÊwietlenia w ramach
zadaƒ: Budowa Êcie˝ek rowerowych w Gminie Wieliszew oraz wyko-
nanie dokumentacji i budowa oÊwietlenia ulic: Spacerowa, Âwi´to-
jaƒska, Flisaków w Wieliszewie.W ramach realizacji tego zadnia ju˝
niebawem w naszej Gminie b´dziemy mogli korzystaç z nowych,
oÊwietlonych Êcie˝ek rowerowych. Prace ju˝ trwajà, post´py z prze-
biegu robót b´dziemy dla Paƒstwa publikowaç na stronie Gminy Wie-
liszew.

Olszewnica Stara to kolejne miejsce na naszej mapie inwestycyj-
nej. Tutaj równie˝ powstanà nowe punkty Êwietlne w ramach zada-
nia: Budowa oÊwietlenia ul. D∏ugiej w Olszewnicy Starej. Przedmio-
tem tego zadania jest zaprojektowanie i wybudowanie nowego oÊwie-
tlenia. Koniec paêdziernika to termin zakoƒczenia tej inwestycji.

nn opinia mieszkaƒca Olszewnicy Starej

MA¸GORZATA GA¸ÑZKA
„Rozpocz´ta w naszej wsi inwestycja
zagospodarowania terenu – zarówno sadzawki jak
i placu przy zbiegu ulic Ma∏ej i Ogrodowej cieszy
i wzbudza pozytywne emocje.
Perspektywa pi´knie zagospodarowanego skwerku,
gdzie w otoczeniu zieleni drzew i krzewów znajdzie si´
altanka, ∏aweczki i zabawki dla dzieci spowoduje, ˝e ka˝dy mieszkaniec
znajdzie tu coÊ dla siebie. Dzieci zyskajà nowy teren do zabawy, jazdy

na rolkach, czy rowerach, a m∏odzie˝ i starsi zakàtek
do spacerów i spotkaƒ. MyÊl´, ˝e b´dzie to te˝ doskona∏e
miejsce integracji rdzennych i nowych mieszkaƒców.
Równie˝ zaroÊni´ta i szpecàca sadzawka zmienia ju˝
swój wyglàd, a m∏odzi amatorzy w´dkowania nie mogà
doczekaç si´ koƒcowego efektu. Ponadto regulacja
brzegów zbiornika wodnego spowoduje, ˝e wiosenne
podtopienia przestanà byç problemem dla
sàsiadujàcych z nim gospodarstw.
Mieszkajàc w bliskim sàsiedztwie modernizowanego
terenu, mog´ obserwowaç jak mieszkaƒcy ka˝dego dnia
zatrzymujà si´, oglàdajà i nie myl´ si´ chyba mówiàc,
˝e cieszà si´ z zachodzàcych tu zmian, które
niewàtpliwie podniosà walory estetyczne naszej wsi.
Dlatego te˝ kieruj´ g∏´boki uk∏on w stron´ Wójta, który
przychyli∏ si´ pozytywnie do proÊby mieszkaƒców
i dostrzeg∏ potrzeb´ zainwestowania w rozwój
i modernizacj´ terenów w Olszewnicy Starej.
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Inwestycje

Gminne
inwestycje

Budowa
mostu 
w ¸ajskach

Skwer przy 
ulicy Ma∏ej 
i Ogrodowej 

w Olszewnicy Starej

Ulica Wspólna 
w Ka∏uszynie

Budowa Êcie˝ki pieszo-rowerowej na ulicy Spacerowej

Budowa oÊwietlenia
ulica Âwi´tojaƒska

���� Łajski

Wspólna inwestycja Gminy Wieliszew 
i Powiatu Legionowskiego roÊnie w oczach

Trwajà prace przy budowie mostu w ¸ajskach, og∏oszono rów-
nie˝ przetarg na przebudow´ drogi powiatowej Nr 1822W
– ul. Niepodleg∏oÊci w Wieliszewie. Inwestycja b´dzie realizo-
wana przy wspó∏udziale Gminy Wieliszew.
Wakacyjne remonty idà pe∏nà parà i dzi´ki tak dynamicznym
post´pom ju˝ nied∏ugo mieszkaƒcy naszej Gminy b´dà mogli
u˝ytkowaç nowy i bezpieczny most. Most ma zostaç przebu-
dowany w oparciu o istniejàce przyczó∏ki, które majà zostaç
poszerzone o ok. 4 m. B´dzie on równie˝ zawiera∏ jezdni´ o sze-
rokoÊci 6,5 m, Êcie˝k´ rowerowà o szerokoÊci 3 m, i 2-metro-
wy chodnik dla pieszych. Wszystkie pasy b´dà przedzielone
barierami, które gwarantowaç b´dà bezpieczeƒstwo ruchu.
Obiekt ma zostaç odwodniony poprzez odpowiednie u∏o˝enie
drenów.
Projekt przebudowy drogi powiatowej Nr 1822W – ul. Niepod-
leg∏oÊci w Wieliszewie zak∏ada min.:
– przebudow´ drogi powiatowej 
– budow´ sieci kanalizacji deszczowej zwiàzanej z przebudowà
drogi
– budow´ sieci kanalizacji deszczowej zwiàzanej z przebudo-
wà drogi powiatowej.

nn opinia mieszkaƒców Łajsk

PANI JANINA, MIESZKANKA ¸AJSK
„To bardzo dobry pomys∏. To podniesie poziom
bezpieczeƒstwa. W pobli˝u jest szko∏a tu powinno byç
bezpieczniej. Sama bardzo cz´sto przechodz´ w tym miejscu
i poruszanie si´ wàskim chodnikiem nie by∏o dla mnie
komfortowe, musia∏am niejednokrotnie czekaç przed mostem
˝eby przejÊç jak jecha∏y samochody. Wydaje mi si´, ˝e to
b´dzie bardzo pi´kny i bezpieczny most” 
•••

PAN WIES¸AW, MIESZKANIEC ¸AJSK
„To jest bardzo potrzebna inwestycja. Nie by∏o przejÊcia dla
dzieci, by∏o tu niebezpiecznie. Jeêdzi∏y tutaj samochody
ci´˝arowe, by∏ bardzo wàski chodnik.”

Skwer w Olszewnicy Starej

Powoli dobiegajà koƒca roboty zwiàzane z za-
daniem: „Zagospodarowanie przestrzeni pu-
blicznej w Olszewnicy Starej”
Trwajà prace nad oczyszczeniem zbiornika
wodnego, ukszta∏towaniem i uregulowaniem je-
go brzegów oraz obsadzeniem roÊlinnoÊcià
wodnà, sprzyjajàcà samooczyszczaniu wody. Za-
projektowana zosta∏a równie˝ zieleƒ tj. drzewa,
krzewy, byliny i trawniki które b´dà s∏u˝yç wy-
poczynkowi mieszkaƒców, dawaç cieƒ i mo˝li-
woÊç odpoczynku na trawie. Natomiast na dzia∏-
ce po∏o˝onej u zbiegu ulic Ma∏ej i Ogrodowej

koƒczà si´ prace nad budowà skweru.W projek-
cie znalaz∏y si´ dwa place wypoczynkowe,
Êcie˝ki piesze oraz wygodny parking dla osób,
które zdecydujà si´ na dojazd autem. Wyposa-
˝enie skweru sk∏adaç si´ b´dzie z d∏ugich ∏a-
wek wokó∏ kolistych placów, altany drewnianej
oraz dwóch urzàdzeƒ zabawowych dla dzieci. Na-
sadzenia w formie drzew, krzewów, traw ozdob-
nych, a tak˝e ogród w stylu japoƒskim nadawaç
b´dà temu miejscu uroku i b´dà niewàtpliwe
dodatkowà atrakcjà. Teren zostanie oÊwietlo-
ny poprzez dowieszenie kilku lamp na istniejà-
cych s∏upach energetycznych.

��� Olszewnica Stara

��� Kałuszyn

Najpi´kniejsza ulica
Kolejne dobrze wydane pieniàdze w Gminie Wieliszew cieszà oko miesz-
kaƒców Ka∏uszyna oraz w znaczàcy sposób poprawi∏y komfort ̋ ycia miesz-
kaƒców przy ul. Wspólnej.
Zakoƒczy∏y si´ prace nad inwestycjà „Budowa drogi gminnej – ul. Wspól-
na w Ka∏uszynie”. Prace budowlane obejmowa∏y:
– budow´ jezdni z betonowej kostki brukowej,
– budow´ chodników po obu stronach jezdni,
– budow´ zjazdów na posesje,
– budow´ zatok postojowych 
– odwodnienie pasa drogowego z deszczowych wód opadowych i rozto-

powych.
Zadanie obejmowa∏o równie˝ budow´ oÊwietlenia 8 punktów Êwietlnych.

nn opinia mieszkaƒców Kałuszyna z ulicy Wspólnej

PIOTR KO¸ODZI¡SKI
„Pierwsze moje wra˝enia jak zaczyna∏y si´
roboty, nie by∏y najlepsze. Natomiast
po zakoƒczeniu prac wed∏ug mnie, jest to
naj∏adniejsza ulica w tej Gminie. Mam
nadzieje, ˝e b´dzie ona równie˝ funkcjonalna. Pi´knym rozwiàzaniem
sà te zatoczki. Na poczàtku jak obserwowaliÊmy prace, martwiliÊmy si´
szerokoÊcià jezdni, ˝e nawet jeÊli by mia∏a 6 metrów szerokoÊci by∏oby
ciasno. Dzi´ki zatoczkom jest wspaniale. Musz´ te˝ pochwaliç
wykonawc´, choç nie zwyk∏em tego za cz´sto robiç. Podbudowa jest
pi´knie zrobiona, jest mocna, wiec mam nadziej´, ˝e b´dzie
wytrzyma∏a. O zieleƒ zadbamy sami. Mamy nadzieje jeszcze na zmian´
s∏upów energetycznych.” 
•••

MA¸GORZATA PRZYCKA
„Jest bardzo fajnie bezpiecznie i dzieci bez
obaw mogà chodziç chodnikiem. Jest bardzo
równo, wiec mo˝na swobodnie jeêdziç
rowerem. Jak pada deszcz, to cz∏owiek nie chodzi po ka∏u˝ach no i co
jest bardzo wa˝ne, nie b´dziemy zakopywaç si´ samochodami w zimie.
W zesz∏ym roku doÊwiadczy∏am czegoÊ takiego i wtedy bardzo pomogli
mi sàsiedzi. Wi´c dla nas, mieszkaƒców jest to bardzo trafiona
inwestycja i wszyscy nam jej zazdroszczà. Boimy si´ teraz jedynie o to,
˝e taka g∏adka i równa jezdnia mo˝e przyciàgaç amatorów nadmiernej
pr´dkoÊci. Teraz zastanawiamy si´ co z tym zrobiç. Kilka pomys∏ów ju˝
jest.”

nn opinia mieszkaƒca Olszewnicy Starej

LEOKADIA WILCZEK
„To jest bardzo
potrzebna inwestycja,
byç mo˝e stanie si´
nawet wizytówkà naszej
miejscowoÊci. Przyda si´ miejsce, które b´dzie
cieszy∏o oko. WczeÊniej ten teren by∏ bardzo
zaniedbany i d∏ugo czekaliÊmy,
na zagospodarowanie tego terenu.”

nn MP
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Inwestycje/Ekologia

Place zabaw
Kolejne inwestycje
dla najmłodszych
mieszkaƒców naszej
Gminy.

Place zabaw to miejsca nie-
zwykle istone dla rozwoju
motorycznego i socjalnego

maluchów. Wiedzà o tym zarów-
no doroÊli jak i dzieci. I warto aby
takie dzia∏ania wspieraç i rekla-
mowaç. Dzi´ki staraniom w∏adz
naszej Gminy oraz rozumieniu
potrzeb najm∏odszych ju˝ nieba-
wem powstanà kolejne place za-
baw. Do dotychczasowych miejsc
rekreacji dla dzieci tj. w: Micha-
∏owie-Reginowie, Janówku, Ol-
szewnicy Nowej, Olszewnicy Sta-
rej, Wieliszewie, Skrzeszewie,
Ka∏uszynie dojdà nowe. Naj-
m∏odsi ze Skrzeszewa, Krubina,
Komornicy oraz ̧ ajsk ju˝ nied∏u-
go b´dà mogli sp´dzaç czas
na Êwie˝ym powietrzu korzysta-
jàc z atrakcji jakie b´dzie im ofe-
rowa∏o nowe miejsce do zabawy.

Przedstawiamy Paƒstwu ofert´
dwóch placów zabaw, które zosta-
nà otwarte dla dzieci ju˝ na po-
czàtku jesieni.

Plac zabaw w Skrzeszewie,
b´dzie oferowa∏ m∏odym miesz-
kaƒcom nast´pujàce atrakcje:

szeÊciokàtnà paj´czyn´ i Êcian-
k´ wspinaczkowà, huÊtawk´ wa-
gowà, bujak spr´˝ynowiec, karu-
zel´.

W Krubinie natomiast naj-
m∏odsi b´dà mogli korzystaç
z takich atrakcji jak: zestaw za-

bawowy, huÊtawka podwójna,
karuzela metalowa, zabawki
na spr´˝ynie, huÊtawka dwuoso-
bowa równowa˝nia, urzàdzenie
do gry w kó∏ko i krzy˝yk.
Znacznym udogodnieniem
b´dzie stojak na rowery

umiejscowiony przy wejÊciu na
plac zabaw.

O post´pach prac b´dziemy
Paƒstwa informowaç na stronie
www.wieliszew.pl .

nn MP

Projekt placu zabaw w Skrzeszewie

Projekt placu zabaw w Krubinie

Reklamacje
nieodebranych
odpadów
Reklamacje niewykonanej us∏ugi
odbioru odpadów sprzed posesji na-
le˝y zg∏aszaç w dniu kolejnym po ter-
minie odbioru umieszczonym w har-
monogramie. Reklamacje mo˝na
sk∏adaç osobiÊcie w Urz´dzie Gminy
(pokój 102 i 103), na adres e-mail:
ekologia@wieliszew.pl lub pod nume-
rem telefonu 22 782-22-32. Paƒstwa
reklamacja zostanie niezw∏ocznie
zg∏oszona do firmy „B∏ysk” i zgodnie
z umowà, firma ma 24 godziny na re-
alizacj´ reklamacji. Prosimy o wysta-
wienie na ten czas pojemnika z od-
padami przed nieruchomoÊç.

PSZOK ju˝ działa
Od lipca na terenie naszej gminy
funkcjonujà Punkty Selektywnej
Zbiórki Odpadów Komunalnych.
W dwóch miejscach zosta∏y ustawio-
ne kontenery, do których mo˝na
przywoziç i oddawaç odpady posegre-
gowane: szk∏o, plastik, drobny metal
i odpady wielomateria∏owe, a tak˝e
papier. Dodatkowo w PSZOK-ach
zbierane sà opony, odpady wielkoga-
barytowe, a tak˝e stary i zu˝yty
sprz´t RTV i AGD.

• PSZOK – Wieliszew – ul. Modliƒska
23A (przy TBS)
Czynny od poniedzia∏ku do piàtku
w godzinach: 7.30 – 15.30

• PSZOK – Janówek Pierwszy
– ul. Nowodworska 2A (przy Oczysz-
czalni Âcieków)
Otwierany po wczeÊniejszym uzgod-
nieniu z prezesem TBS Wojcie-
chem Piàtkowskim, pod numerem
tel. 22 782-24-22.

W przysz∏oÊci PSZOK w Wieliszewie
b´dzie czynny tak˝e w weekendy.

nn AS
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Wspólpraca mi´dzynarodowa/Wydarzenia

Po kwietniowym
pobycie naszych
przyjaciół  podczas
Mazura 2013, tym
razem to my
mieliÊmy okazj´
podziwiaç tradycyjne
taƒce Łotewskie. 
Od 5 do 7 lipca
nasza delegacja
odbyła goÊcinnà
wizyt´
w partnerskiej
gminie Salaspils.

Weronika Dzi´gielewska

Wpiàtkowe popo∏udnie nasza dele-
gacja spotka∏a si´ w Rydze ze
wszystkimi zaproszonymi goÊçmi.

Byli to przedstawiciele Wielkiej Brytanii,
Szwecji i Niemiec. UdaliÊmy si´ na spo-
tkanie z Burmistrzem Salaspils Ra-
imonds’em Cudars. Po oficjalnym przywi-
taniu gospodarze pokazali nam gmin´ Sa-
laspils, w tym m.in. nowo budowanà hal´
sportowà, elektrociep∏owni´ oraz niesamo-

wity ogród botaniczny z blisko ponad 500
rodzajami ró˝.

G∏ównym punktem programu i ogrom-
nà atrakcjà by∏ pokaz taƒca na Stadionie
Daugava, w którym bra∏o udzia∏ 15 tysi´-
cy tancerzy, którzy przez ponad 2 godziny
tworzyli w taƒcu skomplikowane i widowi-
skowe figury.Wra˝enie by∏o niesamowite!

Nast´pnego dnia wszystkie delegacje
wzi´∏y udzia∏ w kolejnej cz´Êci Festiwa-

lu, która odbywa∏a si´ na otwartej scenie
w najwi´kszym kompleksie leÊnym Me-
zaparks.Wra˝enie równie˝ by∏o wyjàtko-
we, gdy˝ bra∏y w nim udzia∏ tysiàce Êpie-
waków i tancerzy. Po tak atrakcyjnym po-
po∏udniu udaliÊmy si´ na rejs statkiem
rzekà Dêwinà, skàd podziwialiÊmy archi-
tektur´ Rygi, m.in. imponujàcy port czy
s∏ynnà wie˝´ telewizji LTV. Ostatniego
dnia pobytu udaliÊmy si´ na parad´,

w której szli udzia∏ wszyscy uczestnicy Fe-
stiwalu oraz przedstawiciele w∏adz
wszystkich rejonów i krajów, których gru-
py bra∏y udzia∏ w przedsi´wzi´ciu.
Uczestników by∏o tak wielu, ˝e parada
trwa∏a 3 godziny!

Po tym niezwykle emocjonujàcym
weekendzie delegacja uda∏a si´ w drog´
powrotnà, jednak na d∏ugo zapami´ta to
wyjàtkowe Êwi´to.

Âwi´to Taƒca i Âpiewu ma swoje po-
czàtki w 1873r. I odbywa si´ co 5 lat. Bie-
rze w nim udzia∏ 14 tysi´cy Êpiewaków
i 15 tysi´cy tancerzy, którzy od jednego
festiwalu do drugiego çwiczà choreogra-
fi´, Êpiew – ka˝dy w swojej rodzinnej
miejscowoÊci, tak aby na tydzieƒ
przed g∏ównym wyst´pem spotkaç si´ ze
wszystkimi i po∏àczyç kolejne elementy
uk∏adanki w jeden pi´kny obraz. nn

Nasza delegacja w Salaspils

Letnie
piknikowanie
w obiektywie

K
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Olszewnica 
Stara

Podczas dwóch tygodni lipca w dniach 15-27 odby∏ si´ pierwszy w tym roku obóz w ramach
projektu Workcamp. Sà to mi´dzynarodowe obozy przeznaczone dla m∏odych osób, które
chcà poÊwi´ciç swój wolny czas na prac´ spo∏ecznà. 

Workcamp
Wieliszew
W projekcie uczestniczà najcz´-
Êciej ludzie w wieku 18-26 lat. Gru-
py, zwykle 10-15 osobowe, tworzà
przedstawiciele ró˝nych narodowo-
Êci. Ka˝dy kraj reprezentowany
jest najcz´Êciej przez jednà lub
dwie osoby. J´zykiem obowiàzujà-
cym na Workcampach jest zazwy-
czaj angielski lub j´zyk kraju,
w którym odbywa si´ obóz.Wolon-
tariusze nie tylko razem pracujà,
ale tak˝e wspólnie mieszkajà, go-
tujà i organizujà sobie wolny czas.
Majà te˝ szans´ na sprawdzenie si´
w nowej sytuacji, pog∏´bienie wie-

dzy o Êwiecie i rozwini´cie umiej´t-
noÊci pracy w grupie. Wszyscy
przybysze pracujà na rzecz wspól-
noty, która ich goÊci, zapewniajàc
wy˝ywienie i zakwaterowanie.Wie-
liszewski projekt ma charakter
ekologiczny – jego uczestnicy ma-

jà za zadanie posprzàtaç teren
Gminy ze Êmieci pozostawionych
g∏ównie przez turystów.

W tym roku w pierwszym obozie
wzie∏o udzia∏ 9 osób. By∏a to m∏o-
dzie˝ z Hiszpanii, Armenii, S∏owa-
cji i Polski. nn PG

nn wra˝enia uczestników tegorocznego Workcampu
ALBA OLLE Z HISZPANII
Na co dzieƒ studiuje psychologi´
w Barcelonie. Na Workcamp w Wie-
liszewie dosta∏am si´ za sprawà zrzà-
dzenia losu, poniewa˝ pierwszym moim wyborem by-
∏a Bia∏oruÊ. Z powodu k∏opotów z wizà musia∏am zre-
zygnowaç w ostatniej chwili. Stowarzyszenie
Promocji Wolontariatu z Polski bardzo szybko zare-
agowa∏o i zaproponowa∏o mi wolontariat w Wieli-
szewie. Nie mam du˝ego doÊwiadczenia w workcam-
pach, lecz zawsze chcia∏am pomagaç i poznawaç lu-
dzi z innych krajów. Dzi´ki takim akcjom jestem
w stanie to spe∏niç. Nie znam jeszcze wielu s∏ów
po Polsku, ale te które zapami´ta∏am to: „czeÊç, tak,
dobre”. Jak na razie nie widzia∏am wielu miejsc w Pol-
sce, lecz Warszawa i Wieliszew zrobi∏y na mnie bar-
dzo dobre wra˝enie.

HAYK BABAYAN Z ARMENII
Skoƒczy∏em studia ekonomiczne.
Po studiach postanowi∏em zrobiç so-
bie rok przerwy i wyjechaç gdzieÊ ja-
ko wolontariusz. Mam ju˝ doÊwiadczenie w tego ty-
pu przedsi´wzi´ciach. Pierwszy raz by∏em na wolon-
tariacie w 2010 roku w Armenii, jako pomocnik
w oÊrodku rehabilitacyjnym dla dzieci, póêniej
w 2011 roku przyjecha∏em na Workcamp do Wieli-
szewa. Bardzo mile wspominam ten czas, w zwiàz-

ku z czym wróci∏em w tym roku. Znam j´zyk polski
poniewa˝ kilka miesi´cy chodzi∏em na specjalny kurs,
a jak przyjecha∏em do was podszlifowa∏em jeszcze
swoje umiej´tnoÊci. Jestem z natury otwartà osobà,
wi´c by∏o mi ∏atwiej nauczyç si´ j´zyka, podczas roz-
mów z Polakami. Znam histori´ waszego kraju i bar-
dzo si´ nià interesuj´. Jest niezwykle bogata i poka-
zuje jak silnym jesteÊcie narodem. Bardzo podobajà
mi si´ w waszym kraju ludzie, sà zawsze pomocni
i mog´ na nich polegaç. W Polsce jedynie pogoda mi
doskwiera, poniewa˝ w Armenii jest cieplej i ci´˝ko
jest mi si´ przyzwyczaiç.W przysz∏oÊci chcia∏bym tu
zamieszkaç i mo˝e skoƒczyç u was studia. Bardzo mi
si´ tu wszystko podoba.

MARIA DEL MAR CORRAL
Z HISZPANII
Na co dzieƒ mieszkam w Madrycie
i studiuj´ in˝ynieri´ làdowà.
Przyjecha∏am do Polski g∏ównie ze wzgl´du na pogo-
d´, w Hiszpanii jest dla mnie za ciep∏o. Temperatu-
ry latem w waszym kraju sà dla mnie idealne. Rok
temu pierwszy raz by∏am wolontariuszkà i zajmo-
wa∏am si´ nauczaniem matematyki dzieci z rodzin
Romskich. Bardzo mi si´ spodoba∏o, wi´c postanowi-
∏am ˝e wyjad´ do innego kraju, aby pomagaç.
Znam kilka s∏ów po polsku np.: czeÊç, piwo, dzi´ku-
j´, tak, nie.

Niezwykle podoba mi si´ wasza pogoda, bo ∏atwiej
mi si´ pracuje, gdy jest ch∏odniej. W Hiszpanii upa-
∏y potrafià byç nie do wytrzymania.
W Wieliszewie najwi´kszà uwag´ zwróci∏am na waszà
pla˝´ ze wzgl´du na piasek, poniewa˝ u mnie na pla˝y
sà ma∏e kamyki. Polacy te˝ sà super, spotkaliÊmy si´
z ˝yczliwoÊcià podczas sprzàtania, nawet dostaliÊmy gra-
tisowà kaw´ jak sprzàtaliÊmy okolice pla˝y.

MICHAELA KORITKOVA 
ZE S¸OWACJI
Studiuj´ medycyn´ w Bratys∏awie.
Przyjecha∏am do Wieliszewa, ponie-
wa˝ chcia∏am byç wolontariuszkà przy projekcie
zwiàzanym z przyrodà. Podczas Workcampu mog´
mieç swój wk∏ad w ochron´ naszego Êrodowiska.
Pierwszy zwiàzek z wolontariatem mia∏am w wie-
ku 15 lat, gdy uczy∏am si´ aktorstwa w teatrze w St.
Etienne we Francji. Dwa lata temu by∏am wolonta-
riuszkà w Ugandzie gdzie pomaga∏am tamtejszym
sierotom w opanowaniu j´zyka angielskiego. Ze
wzgl´du na kierunek moich studiów, pomaga∏am tak-
˝e w tamtejszym szpitalu. S∏owacki jest doÊç podob-
nym j´zykiem do polskiego w zwiàzku z czym wiele
s∏ów rozumiem.
W waszym kraju najbardziej lubi´ ludzi, poniewa˝
sà bardzo goÊcinni, a tak˝e cukierki „Krówki”, bo bar-
dzo lubi´ s∏odycze.
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W niedziel´,
4 sierpnia 
zakoƒczył si´ 24h
wyÊcig rowerowy,
w którym brali udział
kola˝e z całej Polski,
zagranicy, mieszkaƒcy
naszej Gminy oraz
nasi samorzàdowcy.
Zabawa była
niesamowita,
rywalizacji
towarzyszyła pi´kna
pogoda i pozytywne
nastroje uczestników.

Weronika Dzi´gielewska

8 gazeta wieliszewska xx 22 sierpnia 2013

W Gminie

Zadaniem zawodników by∏o poko-
nanie jak najwi´kszà iloÊç razy
p´tli 15 km. Rywalizacja trwa∏a

ca∏à dob´ Solo, parami w kategorii
Duo lub w czteroosobowych zespo∏ach
Quatro. By∏a to unikalna szansa by
sprawdziç si´ w warunkach nocnych
jak i dziennych. Kolejny raz udowod-
niliÊmy, ˝e umiemy si´ dobrze bawiç,
a jednoczeÊnie z powodzeniem odno-
simy sukcesy.

W kategorii solo m´˝czyzn pierw-
sze miejsce na podium zajà∏ Mateusz
Liwski, mieszkaniec Krubina. W ka-
tegorii Duo Mix na 3 miejscu znaleê-
li si´ Magdalena Kado i Grzegorz Ka-
do z Wieliszew Heron Team Kalorik.
Natomiast w kategorii Quatro pierw-
sze miejsce zajà∏ zespó∏, w sk∏adzie:
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki, Nowak ¸ukasz, Piotr Krako-
wiak i Cezary Za-
mana.

Ciekawostkà
na tegorocznym
maratonie by∏y spe-
cjalne kategorie dla

mieszkaƒców Gminy Wieliszew.W kla-
syfikacji „Najszybsze Okrà˝enie”
wÊród kobiet 3 miejsce zaj´∏a Magda
Kado, 2 miejsce Ma∏gorzata Szadura,
natomiast 1 zaj´∏a Teresa ˚o∏ek.
WÊród m´˝czyzn klasyfikacja na „Naj-
szybsze Okrà˝enie” wyglàda∏a nast´-
pujàco: 3 miejsce ¸ukasz Mietek,
2 miejsce: Grzegorz Kado, a pierwsze
miejsce zajà∏ Pawe∏ Kownacki. Kolej-
nà oddzielnà kategorià dla mieszkaƒ-
ców Gminy Wieliszew by∏a „Najwi´k-
sza Liczba Okrà˝eƒ” i tutaj wyniki
wÊród kobiet wyglàdajà nast´pujàco:
Danuta Rakowska-Sroczyƒska przeje-
cha∏a 8 okrà˝eƒ, na drugim miejscu
z iloÊcià 11 okrà˝eƒ znalaz∏a si´ Mag-
da Kado, natomiast najwi´cej, bo a˝
13 przejecha∏a Ma∏gorzata Szadura.
WÊród m´˝czyzn natomiast wyniki wy-
glàdajà nast´pujàco: 13 okrà˝eƒ prze-
jecha∏ Gramann Andrzej z Krubina,
14 okrà˝eƒ Grzegorz Kado z ¸ajsk,
a pierwsze miejsce zajà∏ Liwski Ma-
teusz z Krubina, który przejecha∏
15 okrà˝eƒ.

Mi∏à niespodziankà by∏ start na-
szych radnych, którzy zmierzyli si´

w kategorii Quatro, w sk∏adzie: Mar-
cin Fabisiak, Artur Mi´tek, ¸ukasz
Mi´tek oraz Grzegorz Zbroch. By∏ to
ich pierwszy start, za który Wójt Gmi-
ny Wieliszew symbolicznie podzi´ko-
wa∏ i wr´czy∏ puchar za propagowanie
kolarstwa. Na trasie mo˝na by∏o rów-
nie˝ spotkaç So∏tysa Krubina Leszka
Wójcika, który równie˝ pierwszy raz
w tym roku zdecydowa∏ si´ na start.

Obok powa˝nej rywalizacji na tere-
nie imprezy odbywa∏y si´ atrakcje to-
warzyszàce, takie jak nauka jazdy dla
dzieci na rowerkach biegowych Puki
oraz darmowe atrakcje dla najm∏od-
szych, takie jak trampolina oraz zje˝-
d˝alnia. Wieczorem zawodnicy mieli
okazj´ si´ spotkaç i podzieliç wra˝e-
niami przy wspólnym ognisku, które
pomogli zorganizowaç stra˝acy z OSP
w Krubinie. Dzi´kujemy równie˝ stra-
˝akom za zabezpieczenie imprezy
i pomoc technicznà.

Serdecznie dzi´kujemy wszystkim
przyby∏ym za niezapomnianie emocje
i wra˝enia i zach´camy do wzi´cia
udzia∏u w przysz∏orocznej edycji Ma-
ratonu. nn

Unior Mazovia 24H
Marathon za nami!

W dniu 03.08.2013
bra∏em udzia∏ w Unior
Mazovia 24h marathon,
które odbywa∏y si´
w Krubinie. Pierwszy raz
uczestniczy∏em w
zawodach kolarskich.
Powodem wzi´cia udzia∏u
by∏a ciekowoÊç atmosfery
takiego wyÊcigu, ch´ç
rywalizacji, szansa
sprawdzenia mo˝liwoÊci
w∏asnego organizmu oraz
to i˝ zawody odbywa∏y
si´ w miejscowoÊci
w której mieszkam.
Startowa∏em w kategorii
SOLO M1 (do lat 20).
Wielu zawodników
narzeka∏o na tras´
z powodu d∏ugiego odcinka piasków, ja natomiast mog´
powiedzieç, ˝e trasa by∏a Êwietna, najlepsza jakà mo˝na by∏o
wybraç w tych okolicach, bardzo dobrze oznaczona, nie by∏o
problemu z odnalezieniem drogi w nocy, szczególnie spodoba∏ mi
si´ odcinek leÊny.
Atmosfera wyÊcigu by∏a przednia, gdy˝ otrzyma∏em du˝o
wsparcia. Okoliczni mieszkaƒcy polewali zawodników na trasie
wodà, co bardzo motywowa∏o do dalszej jazdy. Mam nadziej´, ˝e
w nast´pnym roku impreza ta równie˝ zawita do Krubina

MATEUSZ LIWSKI

PO MAZOVII…

Mazovia MTB 24h mimo
groênie brzmiàcej nazwy
sugerujàcej koniecznoÊç
jazdy przez 24 godziny
w rzeczywistoÊç i jest bardzo
przyjaznym wyÊcigiem,
krótka runda oraz bliskoÊç
startu do mety daje poczucie
bezpieczeƒstwa.
Dzi´ki temu ˝e czas to doba,
decydujemy czy jedziemy
tylko nocà, czy o Êwicie
a mo˝e w pe∏nym s∏oƒcu
i tropikalnej temperaturze.
Mieszkaƒcy naszej Gminy
majà wielkie szcz´Êcie
i zaszczyt, ˝e zawody
odbywajà si´ na naszym
terenie. Za niewielkie
pieniàdze, kilka kilometrów
od domu mo˝na si´ poczuç
jak prawdziwy kolarz i to daje najwi´kszà satysfakcj´, bo
w tych zawodach nie jedzie si´ dla nagrody materialnej, tylko
dla siebie. Ciesz´ si´ ˝e w tym roku jednà z moich form
aktywnoÊci wakacyjnej by∏ udzia∏ w wyÊcigu i sama jestem
zdziwiona d∏ugoÊcià przejechanego dystans. Szkoda tylko, ˝e
mimo wymienionych powy˝ej zalet zawodów zabrak∏o naszej
m∏odzie˝y. Ârednia wieku startujàcych z naszego terenu, które
pokona∏y 133 okrà˝enia wynios∏a 35+. MyÊl´ ˝e zas∏uguje
na szacunek tym bardziej, ˝e kilkoro startujàcych jeêdzi tylko
okazjonalnie, ale Mazowia to przecie˝ zawody dla amatorów.
I nasi mieszkaƒcy sà tego ˝ywym dowodem.

MA¸GORZATA SZADURA

MU24 h to znakomita
impreza majàca ju˝
kilkuletnià tradycj´. Jestem
g∏´boko przekonany, ˝e

tegoroczna, przesz∏a do historii jako
naprawd´ wyjàtkowa. Po pierwsze ze
wzgl´du na atmosfer´ panujàcà

zarówno wÊród zawodników jak i organizatorów,
po drugie ze wzgl´du na malowniczà tras´, po jakiej
wytyczony by∏ wyÊcig a po trzecie ze wzgl´du
na pogod´, która dopisa∏a znakomicie. Kolejne
punkty mo˝na by wyliczaç bez koƒca a najlepszym
dowodem na doskona∏à organizacj´ zawodów, by∏y
uÊmiechy zawodników z ca∏ej Polski oraz
z zagranicy i obietnice, ˝e na szlaki rowerowe
naszej Gminy b´dà wracali tak cz´sto jak tylko czas
na to pozwoli.
Tegoroczny wyÊcig by∏ wyjàtkowy równie˝ dla
mnie, poniewa˝ razem z trójkà radnych naszej
Gminy postanowiliÊmy stworzyç zespó∏
i wystartowaç w zawodach. Mimo, ˝e to pierwsze
takie zmagania, myÊl´ ˝e nikt z naszej czwórki nie
˝a∏uje swojego wyst´pu, mimo tego ˝e zakwasy
i nadciàgni´te mi´Ênie dawa∏y o sobie znaç jeszcze
kilka dni po zakoƒczeniu rywalizacji. Przynajmniej
u mnie. Co wi´cej, urzeczeni atmosferà zawodów
i uj´ci profesjonalnà opiekà nad bezpieczeƒstwem
zawodników na trasie wyÊcigu przez druhów
z OSP Krubin, ju˝ umawiamy si´ na wspólne
treningi i start w przysz∏orocznych zmaganiach.
MARCIN FABISIAK 
PRZEWODNICZÑCY RADY GMINY WIELISZEW

Mam 50 lat i by∏ to mój pierwszy w ˝yciu wyÊcig.
Nie spodziewa∏em si´, ˝e emocje b´dà tak ogromne, ale duch

walki nie opuszcza∏ nas. Tak bardzo spodoba∏ mi si´ udzia∏
w tej imprezie, ˝e postanowi∏em w przysz∏ym roku znowu

zawalczyç i ju˝ trenujemy. Pojawi∏em si´ na tym wyÊcigu,
˝eby wesprzeç so∏tysa Krubina i daç z siebie wszystko.

Jestem zadowolony ze swojego wyniku i w przysz∏ym roku
startuj´ w dru˝ynie So∏tysMewaFun.

JAROS¸AW W¸ODARCZYK
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W Gminie

Grzegorz Zbroch, Radny Gminy
Wieliszew zaskoczy∏ wszystkich
uczestników. Wynik 9 okrà˝eƒ
by∏ imponujàcy o tyle, ˝e
pan Grzegorz rower zakupi∏
dopiero na 3 tygodnie
przed startem w Maratonie.
A oto co nam powiedzia∏
po wyÊcigu:

W pierwszej chwili myÊla∏em,
˝e po prostu nie dam rady.
Wàtpi∏em w swoje si∏y,
bo poczàtek by∏ dla mnie bardzo
trudny wysi∏kowo. Co
zaskakujàce okaza∏o si´,
z ka˝dym okrà˝eniem czu∏em si´
coraz pewniej i im d∏u˝ej
jecha∏em, tym mia∏em coraz
wi´cej si∏y. Rower mam doÊç
krótko i przed tà imprezà
jeêdzi∏em tylko rano. Chcia∏em
si´ sprawdziç i myÊl´, ˝e si´
uda∏o. Sama impreza mnie zaskoczy∏a i podoba∏a mi si´. By∏a bardzo
profesjonalnie przygotowana i to co zadziwi∏o mnie najbardziej, to chyba
liczba uczestników. By∏y osoby z zagranicy, z odleg∏ych terenów Polski.
Polecam ka˝demu takà form´ sp´dzania czasu i sprawdzenia si´.
Naprawd´ warto! 

GRZEGORZ ZBROCH,
RADNY GMINY WIELISZEW

DALIÂMY RAD¢!
Zarówno jako gospodarze Krubina jak i uczestnicy.
Dzi´ki budynkom jakimi dysponujemy mogliÊmy udost´pniç
prysznice, szatnie i sale, natomiast teren wokó∏ boiska AKS
Mewa pos∏u˝y∏ jako wielkie pole namiotowe.
WÊród uczestników nie zabrak∏o oczywiÊcie mieszkaƒców wsi
Krubin. Jako so∏tys tej miejscowoÊci, te˝ czu∏em, ˝e musz´ byç
uczestnikiem tego wyÊcigu. Nie ukrywam, ˝e decyzj´ o starcie
podjà∏em dosyç spontanicznie. By∏o to dla mnie ogromne
wyzwanie, gdy˝ nie dysponuj´ odpowiednim sprz´tem na takà
tras´. Pomimo prawie 40 stopniowego upa∏u i trudnej 15 km
trasy do pokonania nie zabrak∏o ducha walki i emocji jakie
towarzyszy∏y temu niezwykle trudnemu Maratonowi.

Najlepszym mieszkaƒcem naszej Gminy Wieliszew by∏
Mateusz Liwski, który zrobi∏ a˝ 15 okrà˝eƒ. Nie mo˝na tutaj
nie wspomnieç o panu Andrzeju Gramann, który przejecha∏
13 okrà˝eƒ, pomimo kontuzji. Tym bardziej, ˝e by∏ to
najstarszy uczestnik Maratonu – pan Andrzej ma 64 lata,
a ju˝ zapowiedzia∏, ˝e jeÊli zdrowie pozwoli, weêmie udzia∏
w tej imprezie za rok.
Dzi´kuj´ Wójtowi Gminy Wieliszew Paw∏owi Kownackiemu,
˝e to w∏aÊnie Krubin by∏ tegorocznym gospodarzem Unior
Mazovia 24h Marathon. Mam nadziej´, ˝e za rok spotkamy
si´ w tym samym sk∏adzie (albo i w wi´kszym), a mo˝e
i w tym samym miejscu. LESZEK WÓJCIK

SO¸TYS KRUBINA 

Impreza pokazuje jak wielki
potencja∏ tkwi w Gminie
Wieliszew ze wzgl´du
na tereny stworzone do jazdy
zarówno rekreacyjnej
i wyczynowej ale co wa˝niejsze
ze wzgl´du na niesamowity
potencja∏ mieszkaƒców, którzy
tak licznie skorzystali
z zaproszenia do udzia∏u w tej
unikalnej imprezie.
PAWE¸ KOWNACKI 
WÓJT GMINY WIELISZEW 
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Bezpieczeƒstwo

ww Pijany ojciec
W niedziel´ oko∏o godziny 2 w no-
cy policjanci zespo∏u patrolowo-in-
terwencyjnego patrolowali Alej´
SolidarnoÊci w Wieliszewie.W pew-
nej chwili ich uwag´ przyku∏ samo-
chód marki Aro. Auto prowadzi∏ 34
letni mieszkaniec Warszawy.W trak-
cie kontroli okaza∏o si´, ˝e m´˝czy-
zna jest nietrzeêwy i urzàdzenie
do pomiaru alkoholu w wydycha-
nym powietrzu wskaza∏o 1,8 promi-
la. Co najbardziej bulwersuje w tej
sprawie, w samochodzie znajdowa-
∏ si´ dwuletni syn. M´˝czyzna zosta∏
zatrzymany i kiedy wytrzeêwia∏
us∏ysza∏ dwa zarzuty kierowania po-
jazdem w stanie nietrzeêwoÊci oraz
nara˝enia osoby przebywajàcej
pod opiekà na niebezpieczeƒstwo.
Przemys∏aw K. przyzna∏ si´ do wi-
ny i podda∏ dobrowolnie karze.
Za pope∏nione przest´pstwa odpo-
wie przed sàdem. Grozi mu do 5 lat
pozbawienia wolnoÊci.

ww Hieny cmentarne zaatakowa∏y
Krubin
Ograbione miejsca pochówków
zbulwersowa∏y wszystkich.
14 sierpnia do Komisariatu w Wie-
liszewie dotar∏a informacja o kra-
dzie˝y, która mia∏a miejsce
na cmentarzu w miejscowoÊci Kru-
bin. Po przybyciu na miejsce
stwierdzono ˝e oko∏o 30 grobów
zosta∏o ograbionych z ma∏ych krzy-
˝yków i wizerunków Jezusa. Poli-
cja z komisariatu w Wieliszewie
prosi wszystkich mieszkaƒców na-
szej Gminy o pomoc w schwytaniu
osób zamieszanych w t´ bulwersu-
jàcà kradzie˝. Wszelkie informa-
cje, które pomog∏yby ustaliç, kto
dokona∏ tak haniebnego czynu
prosz´ poinformowaç Policj´ tel.:
22 782 30 77 lub osobiÊcie w Komi-
sariacie w Wieliszewie na Al. Soli-
darnoÊci 25. Prosimy o zg∏aszanie
si´ rodzin poszkodowanych.

ww Apel Policji. Pilnujmy swoich
pupili!
W zwiàzku ze zwi´kszajàca si´
iloÊcià zg∏oszeƒ dotyczàca pogry-
zieƒ przez psy, policja przypomi-
na w∏aÊcicielom, o pilnowaniu
i zamykaniu zwierzàt.
Nie wolno puszczaç czworono-
gów luzem poza swojà posesj´,
bez ˝adnego nadzoru. Je˝eli
ktoÊ wie o bezdomnym psie,
trzeba to zg∏osiç do Urz´du lub
na Policj´. Zgodnie z kodeksem
wykroczeƒ osoba, która nie pil-
nuje swojego zwierz´cia, mo˝e
zap∏aciç grzywn´ do 250 z∏ lub
otrzymaç nagan´.

nn Na podstawie informacji 
z KPP w Legionowie oprac. MP

Lato to czas
wypoczynku
nad wodà. Niestety,
równie˝
i tragicznych
w skutkach
wypadków
nad akwenami.
Najcz´Êciej
dochodzi do nich
na tzw. dzikich
pla˝ach. 

Tylko w zesz∏ym roku na terenie
Mazowsza dosz∏o do kilkudzie-
si´ciu utoni´ç. Aby zwi´kszyç

bezpieczeƒstwo wypoczywajàcych
i uczuliç ich na czyhajàce na nich
zagro˝enia, od czterech lat samo-
rzàd województwa mazowieckiego
wspólnie z policjà oznacza najbar-
dziej niebezpieczne miejsca „czar-
nymi punktami wodnymi”. W tym
roku przyb´dzie kolejnych 21.

W 2012 r. w ca∏ym kraju zg∏oszo-
no 509 wypadków toni´cia. W ich
wyniku uton´∏o 449 osób, w tym

409 na wodach ogólnodost´pnych.
Najwi´cej wypadków zanotowano
na terenach wiejskich. Rzeki, jezio-
ra oraz stawy i sadzawki okaza∏y si´
najbardziej niebezpieczne – uton´-
∏o w nich w sumie 293 osoby. Sà to
w wi´kszoÊci miejsca niestrze˝one,
tzw. dzikie pla˝e, gdzie nad bezpie-
czeƒstwem kàpiàcych si´ nie czu-
wajà ratownicy.

Miejsc uznawanych za szczegól-
nie niebezpieczne jest coraz wi´-
cej.W tym roku na terenie Mazow-
sza b´dzie ustawionych 21 nowych

„czarnych punktów wodnych”.
W Warszawie i okolicach powstanie
ich siedem: na pla˝y po prawej,
praskiej stronie Wis∏y, przy Jezior-
ku Czerniakowskim, w Parku Ho-
sera w Pruszkowie, nad zbiornika-
mi w miejscowoÊciach Pucha∏y
i Moszna oraz w Plecewicach
przy wyrobisku gliny (pow. socha-
czewski). Cztery punkty stanà w re-
gionie radomskim: nad Wis∏à
– w Zajezierzu (pow. kozienicki),
K´peczkach (pow. kozienicki), K∏u-
dziu (pow. lipski) oraz przy zbior-

Czarne Punkty Wodne na Mazowszu
niku retencyjnym w Pionkach
(pow. radomski). Region siedlecki
„czarnych punktów wodnych” b´-
dzie mia∏ siedem: w Korczówce
nad zalewem (pow. ∏osicki), M´˝e-
ninie nad Bugiem (pow. ∏osicki),Al-
binowie i Mogielnicy przy kopalni
piachu (pow. siedlecki), w Kowna-
ciskach przy wyrobisku ̋ wirowym
(pow. siedlecki) oraz w Budach Ku-
pientyƒskich i Hilarowie przy ko-
palniach piachu (pow. soko∏ow-
ski).W regionie ostro∏´ckim znaki
pojawià si´ w Prosienicy (pow.
ostrowski) i ZazdroÊci (pow. wy-
szkowski) przy wyrobiskach ̋ wiro-
wych oraz w Udrzynie nad Bugiem
(pow. wyszkowski).

Tablice informujàce o ryzyku kà-
pieli sà zawsze ustawione w widocz-
nym dla wszystkich miejscu. ˚ó∏ty
napis ostrzegawczy na czarnym tle
gwarantuje czytelnoÊç oraz prosty
przekaz. Ârodki na wyprodukowa-
nie tablic zapewni∏ samorzàd wo-
jewództwa mazowieckiego. Miej-
sca, w których zostanà ustawione
znaki, wytypowa∏y Komendy Woje-
wódzka i Sto∏eczna Policji.

nn èród∏o: 
Urzàd Marsza∏kowski

Województwa Mazowieckiego

Awanse, wyró˝nienia i nagrody otrzyma∏o dziÊ kilkudziesi´ciu
policjantów z Komendy Powiatowej Policji w Legionowie. 

Âwi´to Policji w KPP Legionowo

W uroczystoÊci wzià∏ udzia∏ zast´p-
ca Komendanta Sto∏ecznego Policji
insp. Dariusz Pergo∏, przedstawicie-
le samorzàdów lokalnych Powiatu
Legionowskiego i zaproszeni goÊcie.

UroczystoÊç Êwi´ta Policji w Ko-
mendzie Powiatowej Policji w Le-
gionowie rozpocz´∏a si´ Mszà Âwi´-
tà w koÊciele Êw. Jana Kantego. Póê-
niej policjanci, ich rodziny
i zaproszeni goÊcie zgromadzili si´
w legionowskiej Arenie.Tutaj funk-
cjonariuszom akty mianowania
na wy˝sze stopnie oficerskie wr´-
cza∏ zast´pca Komendanta Sto∏ecz-
nego Policji insp. Dariusz Pergo∏
w towarzystwie Komendanta Po-
wiatowego Policji nadkom. Paw∏a
Piaseckiego.

W uroczystoÊci udzia∏ wzi´li Wi-
cestarosta Powiatu Legionowskiego
Robert Wróbel, Zast´pca Prezyden-
ta Legionowa Piotr Zadro˝ny, Bur-
mistrz Serocka Sylwester Sokolnic-
ki i Wójtowie gmin Jab∏onny – Olga
Muniak, Wieliszewa – Pawe∏ Kow-
nacki i Zast´pca Wójta Niepor´tu
– Alicja Soko∏owska. Samorzàdow-
cy wr´czyli wyró˝niajàcym si´ poli-
cjantom nagrody.

Nast´pnie zosta∏ odczytany list
z ˝yczeniami dla policjantów prze-
kazany przez Komendanta Sto∏ecz-
nego Policji nadinsp. Dariusza Dzia-
∏o i g∏os zabra∏ Zast´pca KSP insp.
Dariusz Pergo∏, który ˝yczy∏ poli-
cjantom wytrwa∏oÊci i dzi´kowa∏
za owocnà s∏u˝b´. nn ah

NOWE BOISKO I STARE PROBLEMY..
Oddane do u˝ytku na wiosn´ tego roku boiska
i plac zabaw w Micha∏owie-Reginowie, ucieszy∏y
bardzo naszych mieszkaƒców, a szczególnie dzie-
ci i m∏odzie˝, bardzo ch´tnie odwiedzajàcych te
obiekty dla sp´dzenia wolnego czasu. Znikn´∏y
z peronu stacji PKP i z innych placyków, grupki
m∏odzie˝y znudzonej brakiem zaj´cia i „rozrabia-
jàcych”.
Cieszy∏o si´ moje oko, kiedy odwiedza∏em boisko i wi-
dzia∏em kilkadziesiàt osób w ró˝nym wieku, którzy
sp´dzali swój czas na grach w pi∏k´, kibicowaniu, to-
warzyskich rozmowach i zabawach.
Jednak moje zadowolenie znik∏o, jak z biegiem cza-
su, obiekt ten stawa∏ si´ zaniedbany, a z chwilà kie-
dy si´ zacz´∏y upa∏y, w szybkim tempie zaczà∏ zamie-
niaç si´ w pustyni´. Kiedy wraz z prezesami naszych
organizacji spo∏ecznych, udaliÊmy si´ na posiedzenie
rady so∏eckiej w Micha∏owie-Reginowie i zada∏em py-
tanie dla pani so∏tys Janiny Przyby∏, dlaczego boiska
si´ nie podlewa i w ogóle jest bardzo zaniedbane, us∏y-
szeliÊmy, ˝e wszystkiemu jest winna gmina, bo pomi-
mo jej monitów niczego nie chce wykonywaç i kupo-
waç niezb´dnych rzeczy, t∏umaczàc brakiem Êrodków.
Dla jasnoÊci, chc´ poinformowaç, ˝e mamy w so∏ec-
twie wybrane organy odpowiedzialne za wszystko co
si´ w nim dzieje, a szczególnie dba∏oÊç o obiekty spo-
∏eczne. Mamy so∏tysa Janin´ Przyby∏, mamy wybra-
nych radnych Edwina Zezonia i Sylwestra Przyby-
sza, pobierajàcych z gminy odpowiednie ga˝e w po-
staci diet, którzy równie˝ sk∏adali przysi´g´, ˝e b´dà
wiernie s∏u˝yç mieszkaƒcom, którzy ich wybrali na te
funkcje. I co???
Patrzàc z przera˝eniem na wysychajàce nowiutkie bo-
isko (co grozi ca∏kowitym zniszczenie nawierzchni tra-
wiastej) nie czekajàc na „efekty” dzia∏aƒ naszych
„w∏adców”, postanowi∏em dzia∏aç osobiÊcie. Wraz
z prezes Towarzystwa Przyjació∏ Micha∏owa-Regino-
wa – Teresà Chrzanowskà, udaliÊmy si´ do Urz´du
Gminy w Wieliszewie, ˝eby spraw´ wyjaÊniç u êród∏a.
Okaza∏o si´, ˝e pomimo braku obecnoÊci osób zwierzch-
nich, urz´dnik z dzia∏u administracji, kiedy przedsta-
wiliÊmy nasz problem, za∏atwi∏ ca∏à spraw´ „od r´-
ki” wydajàc odpowiednie upowa˝nienie na zakup nie-
zb´dnych materia∏ów do podlewania, dla mnie
zwyk∏ego obywatela tylko dlatego, ˝e wyrazi∏em ch´ç
dzia∏ania i wiedzia∏em co trzeba zrobiç.
Natychmiast udaliÊmy si´ do sklepu po odpowiednie
zakupy i w ciàgu kilku godzin, sam osobiÊcie wyko-
na∏em ca∏à instalacj´ do podlewania boiska, które
jeszcze w tym samym dniu przez wiele godzin by∏o
podlewane. OczywiÊcie ca∏y czas pe∏ni´ i b´d´ to ro-
bi∏ do skutku, dozór nad ca∏à akcjà ratowania tych
obiektów. Jedynà osobà poza nami, która wykaza∏a
zainteresowanie tym tematem i w miar´ swoich mo˝-
liwoÊci czasowych pomaga∏a w tej akcji, by∏ prezes

Kó∏ka Rolniczego Maciej Glandzberg. Inni „dzia∏a-
cze” ani si´ nie pokazali, ani odezwali, podczas ca-
∏ej akcji ratowania boiska przed suszà, b´dàcy zapo-
znani z tematem na wczeÊniejszym posiedzeniu ra-
dy so∏eckiej.
By∏em przez ca∏à poprzednià kadencj´ so∏tysem na-
szego so∏ectwa i jest dla mnie nie do pomyÊlenia, ˝e-
by so∏tys i radni nie reagowali na takie marnotraw-
stwo spo∏ecznego mienia, co w moim poj´ciu jest zwy-
k∏ym sabota˝em i indolencjà. Nie mo˝na jednak
naszym wybraƒcom zarzuciç ca∏kowitego braku ak-
tywnoÊci, poniewa˝ od czasu do czasu organizujà
pewne dzia∏ania podnoszàce adrenalin´ w naszym
spo∏eczeƒstwie so∏eckim, a nawet gminnym. Sà to ta-
kie dzia∏ania jak pisanie listu otwartego, przez so∏-
tys Janin´ Przyby∏ z podpisami wszystkich cz∏onków
rady so∏eckiej do wójta Paw∏a Andrzeja Kownackie-
go, nie zostawiajàc przys∏owiowej „suchej nitki”
na adresacie, tylko za to, ˝e powierzy∏ organizacj´ im-
prezy otwarcia boisk, dla Towarzystwa Przyjació∏ Mi-
cha∏owa-Reginowa, którego prezes zaprosi∏a wszyst-
kich do wspó∏organizacji. Jednak so∏tys Janina Przy-
by∏ i radny Edwin Zezoƒ, obra˝eni nie uczestniczyli
w tym otwarciu.
Bardzo aktywny równie˝ okaza∏ si´ nasz radny Edwin
Zezoƒ, który wywo∏a∏ ostatnio wielkà histeri´, stra-
szàc ludzi na zapas widmem „Êmieciowisk” w Micha-
∏owie-Reginowie i w ca∏ej gminie Wieliszew. Powodem
tego by∏o to, ˝e w projekcie Studium do Plany Prze-
strzennego Zagospodarowania Gminy Wieliszew, po-
jawi∏ si´ zapis dopuszczajàcy sortownie odpadów i za-
k∏ady utylizacyjne na niektórych wybranych terenach
spe∏niajàcych odpowiednie do tego warunki.
Gdyby przyk∏adowe dzia∏ania by∏y tylko ich prywat-
nà sprawà, nikt by na to w naszym so∏ectwie nie zwra-
ca∏ uwagi. Jednak w przypadku reprezentantów so∏ec-
twa ma to inny wymiar, poniewa˝ przenosi si´ na ca-
∏e so∏ectwo, a ÊciÊlej mówiàc na stosunki so∏ectwa
z gminà, które muszà byç chocia˝ „poprawne” dla nor-
malnej wspó∏pracy. W takiej sytuacji nie mo˝na si´
dziwiç, ˝e wójt, niektórzy urz´dnicy i radni, nie ma-
jà dobrej woli dla naszych so∏eckich przedstawicieli.
Przedstawi∏em tylko niektóre dzia∏ania moim zda-
niem negatywne, a jest ich wiele. Âwiadczà one nie-
zbicie o naszych wybraƒcach, ˝e nie potrafià nawià-
zywaç merytorycznego dialogu nie tylko z w∏adza-
mi gminy, ale tak˝e z mieszkaƒcami so∏ectwa, którzy
sà aktywni w spo∏ecznym dzia∏aniu.
Sà to ludzie rzàdni dominacji nad wszystkim i sto-
jàc „okrakiem” nie dopuszczajà nikogo do dzia∏ania
w kolektywie. A mo˝e ktoÊ ich przeroÊnie i pozbawi
w∏adzy? To jest mo˝liwe przy okazji kolejnych wy-
borów samorzàdowych i jak si´ ludzie rozpatrzà – to
kto wie? nn Mieczys∏aw Berdowski

Micha∏ów-Reginów, dn. 10 sierpnia 2013 r
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Zaczytane wakacje 
– czyli spotkanie ze Zwiadowcami

W królestwie Araluenu rzàdzonym przez mà-
drego i sprawiedliwego króla Duncana ludziom
˝y∏o si´ bezpiecznie i dostatnio. Nawet dzieci,
które straci∏y rodziców w tragicznych okolicz-
noÊciach, znajdowa∏y schronienie i opiek´
w zamkach lokalnych mo˝now∏adców. Mog∏y
si´ uczyç i nie martwiç o przysz∏oÊç – pod wa-
runkiem, ˝e ich praca i zachowanie satysfak-
cjonowa∏y nauczycieli. Jednak wraz z osiàgni´-
ciem pewnego wieku ka˝dà z sierot czeka∏ tak
zwany Dzieƒ Wyboru – moment decydujàcy
o ca∏ym póêniejszym ˝yciu. Mistrzowie Szkó∏
zjawiali si´ w zamkowych komnatach, aby spo-
Êród sierot wybraç najlepszych kandydatów
do ró˝nych zawodów. By∏a to wielka szansa dla
ka˝dego dziecka i nadzieja na lepszà przy-
sz∏oÊç, ale te˝ i strach, ˝e nie znajdzie si´ uzna-
nia w oczach ˝adnego z Mistrzów.
Will z przera˝eniem oczekiwa∏ zbli˝ajàcego si´
Dnia Wyboru. Tak jak ka˝dy z ch∏opców marzy∏
o przyj´ciu do Szko∏y Rycerskiej. Jednak by∏ bar-
dzo niski i chudy, a to nie wró˝y∏o dobrze jego
szansom na zostanie wojownikiem. Jak dotàd nie
odkry∏ w sobie ̋ adnego talentu i wszystko wska-
zywa∏o, ˝e gdy jego kole˝anki i koledzy z siero-
ciƒca zdob´dà szacunek i powa˝anie jako ryce-
rze, dyplomaci, czy uczeni, on zostanie s∏u˝àcym
lub parobkiem.

Gdy nadszed∏ Dzieƒ Wyboru, wydawa∏o si´, ˝e
spe∏nià si´ najgorsze przypuszczenia Willa.
Wszyscy wychowankowie sierociƒca znaleêli no-
wych Mistrzów i mo˝liwoÊç dalszego kszta∏cenia
w cenionych i powa˝anych w królestwie profe-
sjach – tylko on jeden pozosta∏ bez przydzia∏u,
a prowadzàcy ceremoni´ baron przyglàda∏ mu si´
z zak∏opotaniem.W∏aÊnie wtedy do komnaty bez-
szelestnie wkroczy∏a zakapturzona, odziana
w maskujàcy strój postaç i szepn´∏a kilka s∏ów
baronowi… Tak w∏aÊnie rozpocz´∏a si´ przygoda
Willa z korpusem Zwiadowców – elitarnà forma-
cjà b´dàcà oczami i uszami króla w najdalszych
zakàtkach królestwa, a tak˝e poza nim. Jak si´
póêniej okaza∏o, Will sam nie zdawa∏ sobie spra-
wy z w∏asnych umiej´tnoÊci, na które zwróci∏ jed-
nak uwag´ legendarny zwiadowca, Halt.

W ten sposób rozpoczyna si´ niezwyk∏a epo-
peja spisana w jedenastu tomach przez austra-
lijskiego pisarza Johna Flanagana. Seria ukaza-
∏a si´ pod tytu∏em „Zwiadowcy” i osiàgn´∏a gi-
gantycznà popularnoÊç na ca∏ym Êwiecie
przejawiajàcà si´ w milionach sprzedanych eg-
zemplarzy i trwajàcà ju˝ 36 tygodni obecnoÊcià
na liÊcie bestsellerów New York Timesa. Autor
od dzieciƒstwa marzy∏ o tym, ˝eby zostaç pisa-
rzem. Jednak zanim mu si´ to uda∏o, przez wie-
le lat pracowa∏ w agencjach reklamowych two-
rzàc treÊci i scenariusze reklam oraz telewizji,
gdzie wspó∏tworzy∏ seriale telewizyjne. Seria
„Zwiadowcy” poczàtkowo mia∏a byç bajkà na do-
branoc dla syna pisarza, ale przerodzi∏a si´ w wie-
lotomowy cykl powieÊci, który da∏ Jonowi Flana-
ganowi upragnionà mo˝liwoÊç poÊwi´cenia si´
tylko i wy∏àcznie pisaniu ksià˝ek.

Akcja cyklu dzieje si´ w barwnym, fanta-
stycznym Êwiecie zamieszka∏ym przez rozmaite
ludy i tajemnicze stworzenia. Nie brakuje
w nim wyzwaƒ i niebezpieczeƒstw. Dlatego król
Duncan cz´sto musi korzystaç z pomocy swoich
ludzi do zadaƒ specjalnych, czyli zwiadowców,
i wysy∏aç ich do ujawniania spisków, gaszenia
buntów, Êledzenia ruchów wroga i prowadzenia
negocjacji. Wraz z kolejnymi tomami towarzy-
szymy Willowi w trudnej drodze do zostania
cz∏onkiem tej elitarnej formacji. Nie bez powo-
du do tej profesji wybierajà tylko najlepszych.
Liczy si´ inteligencja, zdolnoÊç znajdowania wyj-
Êcia z najtrudniejszej sytuacji, perfekcyjne po-
s∏ugiwanie si´ ∏ukiem oraz wytrwa∏oÊç pozwa-
lajàca sprostaç trudom morderczego treningu,
a tak˝e umiej´tnoÊç wtapiania si´ w otoczenie
i pozostawania niewidocznym dla niepowo∏anych
oczu. Jak Will poradzi sobie w takiej roli wyda-
rzeƒ czy sprosta oczekiwaniom? Tego mo˝na do-
wiedzieç si´ tylko z wyÊmienitej serii „Zwiadow-
cy”, pe∏nej przygód, wartkiej akcji wyÊmienita
i niesamowitych wydarzeƒ!

n Piotr K
John Flanagan, Zwiadowcy (tomy I-XI), Wyd. Jaguar, Gdaƒsk 2009-2011
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Wieczorem, 13 lipca, po „za-
pakowaniu” autokaru wy-
ruszyliÊmy w dalekà dro-

g´ do odleg∏ej blisko 2 tys. km
Macedonii. Pó∏metkiem naszej
podzielonej na dwa etapy podró-
˝y by∏ nocleg w serbskim Nowym
Sadzie. Po kolejnym dniu w auto-
karze, wieczorem 15 lipca dotar-

liÊmy do miejscowoÊci Struga
nad pi´knym Jeziorem Ochrydz-
kim, które przez reszt´ pobytu po-
dziwialiÊmy nie tylko z okien na-
szych hotelowych pokoi. Szeroki
na 22 km i d∏ugi na 30 km malow-
niczy akwen przypomina∏ morze,
a jego czyste, ciep∏e, s∏odkie wo-
dy zach´ca∏y do wr´cz nieustan-
nych kàpieli pod bacznym okiem
pana Darka Skrzydlewskiego.
Pierwsze dni pobytu up∏ywa∏y
nam wi´c pod znakiem korzysta-
nia z uroków pla˝y i zwiedzania
przepi´knych okolic z tysiàcletni-
mi zabytkami i bogatà historià,
której nie omieszkaliÊmy poznaç.
Do pobliskiej Strugi wybieraliÊmy
si´ zwykle pieszo, dystans do od-
leg∏ej 15 km od naszego hotelu
Ochrydy pokonywaliÊmy autoka-
rem. Oba miasteczka urzek∏y nas
pi´knymi starówkami, wspania∏y-
mi widokami i goÊcinnoÊcià
mieszkaƒców. Jeden z dni poÊwie-
ciliÊmy na ca∏odzienny rejs stat-
kiem do wyjàtkowego miejsca, ja-
kim jest po∏o˝ona tu˝ przy grani-
cy z Albanià miejscowoÊç Sveti
Naum. Znajduje si´ tu wspania-
∏y klasztor za∏o˝ony w 905 r. przez
Âwi´tego Nauma – cudotwórc´,
ucznia Cyryla i Metodego, miej-

sce licznych pielgrzymek wier-
nych z ca∏ej Macedonii i prawo-
s∏awnych paƒstw Pó∏wyspu Ba∏-
kaƒskiego.

Równie˝ nasze festiwalowe wy-
st´py mia∏y miejsce w wymienio-
nych miejscowoÊciach. Obok nas
w barwnych paradach ulicami
Ochrydy i Strugi uczestniczy∏o 11
zespo∏ów z Macedonii, Bu∏garii,
Serbii, Chorwacji, W´gier oraz
Polski. Dwie „promykowe” grupy
(m∏odsza i Êrednia), goràco okla-
skiwane przez macedoƒskà pu-
blicznoÊç, zaprezentowa∏y si´

w „Taƒcach i zabawach lubel-
skich”, „Górnym Âlàsku”, „Beski-
dzie Âlàskim” i „Krakowiaku”.

Pobyt w Macedonii by∏ okazjà
do oficjalnego przywitania w na-
szych szeregach wszystkich tych,
którzy po raz pierwszy brali udzia∏
w zagranicznym festiwalu. Pomy-
s∏owy chrzest przygotowali starsi
sta˝em cz∏onkowie „Promyków”.

Po niemal dwóch tygodniach,
póênym wieczorem 25 lipca,
powróciliÊmy do Wieliszewa
uÊmiechni´ci, opaleni, zadowo-
leni. nn

W dniach 
13-25 lipca Zespół
Taƒca Ludowego
„Promyki” goÊcił 
– ju˝ po raz drugi
– w przepi´knej
Macedonii
na Mi´dzynarodowym
Festiwalu
Folklorystycznym
„International 
Youth Folklore
Festival Zdravko
Banar”. 

ZTL „Promyki”

„Promyki” na Bałkanach

Oferta OÊrodka Kultury skierowa-
na by∏a do dzieci w wieku 8 -15 lat,
a program obejmowa∏ zarówno za-
j´cia w Gminnym Centrum Kultu-
ry w ¸ajskach (seanse filmowe,
warsztaty plastyczne, gry planszo-
we, nauka gry w tenisa ziemnego,
tenis sto∏owy) jak i wyjazdy (Aqu-
apark „Fala” w Stanis∏awowie,
Park Linowy „Radocha” w Niepo-
r´cie, Digiloo Fun Park w Warsza-
wie, warszawskie Zoo) a tak˝e rejs
wycieczkowym katamaranem
po Zalewie Zegrzyƒskim.

Dwa wakacyjne tygodniowe tur-
nusy (od poniedzia∏ku do piàtku)
rozpoczyna∏y si´ o godzinie 9: 00
i koƒczy∏y oko∏o 16: 00 po posi∏ku
(w Kulturalnym Bistro w Centrum
Kultury w ¸ajskach lub w jednej
z popularnych restauracji McDo-
nald’s). Koszt udzia∏u w tygodnio-
wym turnusie (110 z∏ za osob´) zo-
sta∏ skalkulowany tak, by nie by∏
zbytnim obcià˝eniem dla rodziców
– wszystko dzi´ki dofinansowaniu
organizacji oferty ze Êrodków
Urz´du Gminy Wieliszew.

W przeprowadzeniu obu turnu-
sów pomagali m∏odzi wolontariu-
sze – poza pracownikami OÊrodka
Kultury w Wieliszewie dzieçmi
opiekowali si´ m∏odzi mieszkaƒcy
naszej gminy: Agnieszka Wroƒska
i Rafa∏ Ferenc oraz Hayk Babay-
an – wolontariusz z Armenii prze-
bywajàcy w naszej gminie od pó∏
roku. Sympatyczne trio dba∏o nie
tylko o bezpieczeƒstwo uczestni-
ków Wakacji z Kulturà, ale i kul-
turalnà rozrywk´.

nn OKW

Wakacje z Kulturà

Na prze∏omie lipca
i sierpnia (29 lipca
– 9 sierpnia) OÊrodek
Kultury w Wieliszewie
zaprosi∏ do sp´dzenia
dwóch wakacyjnych
tygodni, w czasie
których urozmaici∏ letni
czas oko∏o 50. dzieciom.
Dodatkowym atutem
oferty by∏a wspania∏a
s∏oneczna pogoda, jaka
w tym czasie
zapanowa∏a w kraju.W zoo

Plastyczne
inspiracje

Pogoda dopisa∏a

Wycieczkowy katamaran

Zagraj z Haykiem
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1. Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. 1. Wszcz´to 9 post´powaƒ w sprawie ustalenia op∏aty adia-

cenckiej z tytu∏u wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci na sku-
tek jej podzia∏u. Wydano 23 zawiadomienia o ustaleniu nr
porzàdkowego.

2. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ za dzia∏ki przej´te
z mocy prawa pod drogi gminne. Z∏o˝ono wnioski do Sàdu Re-
jonowego w Legionowie o sprostowanie ksiàg wieczystych oraz
wpis hipoteki przymusowej. Sukcesywne uzupe∏nianie stanu
mienia gminnego o nabyte nieruchomoÊci gruntowe.

3. Przygotowano umow´ cywilnoprawnà dot. zlecenia us∏ug zwià-
zanych z wycenà nieruchomoÊci oraz dot. zlecenia us∏ugi zwià-
zanej z podzia∏em geodezyjnym nieruchomoÊci gminnej.

4. Sporzàdzono projekty uchwa∏ w sprawie nadania nazw ulic
w miejscowoÊci Wieliszew oraz wyra˝enia zgody na zawarcie
kolejnej umowy dzier˝awy z dotychczasowym dzier˝awcà oraz
wykaz nieruchomoÊci przeznaczonej do sprzeda˝y, a tak˝e re-
gulamin przetargu pisemnego nieograniczonego na dzier˝aw´
lokalu u˝ytkowego.

5. Przygotowanie dokumentacji do regulowania stanu prawne-
go ul. KoÊcielnej i Dojazdowej w Skrzeszewie i ul. Dolnej w Ka-
∏uszynie.

6. Udzia∏ w wizji lokalnej z udzia∏em rzeczoznawcy majàtkowe-
go w celu oszacowania wartoÊci nieruchomoÊci dla potrzeb na-
liczenia op∏aty adiacenckiej.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu i Usług 
i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Zameldowano na pobyt sta∏y 34 osoby, czasowy 7, 4 noworod-
ki i wystàpiono o nadanie numeru ewidencyjnego pesel dla
noworodka.

2. Wprowadzono do bazy dowodowej 67 wniosków o wydanie
dowodu, do bazy wydanych i uniewa˝nionych dowodów oso-
bistych i do bazy danych ewidencji ludnoÊci i zbioru pesel,
nowo wyprodukowanych dowodów osobistych.

3. Wydano 9 zaÊwiadczeƒ o utracie dowodu osobistego, zwery-
fikowano dane osobowe dla organu nowego miejsca pobytu
sta∏ego 34 osób przyby∏ych z terenu innych gmin.

4. Odpowiedziano na 41 wniosków o udost´pnienie danych z ewi-
dencji ludnoÊci, zbioru pesel, ewidencji wydanych i uniewa˝-
nionych dowodów osobistych (informacji o danych osobowych
i adresach).

5. Wydano 9 poÊwiadczeƒ o zameldowaniu w lokalu, 7 zaÊwiadczeƒ
o zdolnoÊci prawnej do zawarcia ma∏˝eƒstwa, 4 akty ma∏˝eƒstwa,
29 odpisów skróconych oraz 1 odpis zupe∏ny i 8 aktów zgonu.

6. Przyj´to 47 wniosków CEIDG dotyczàcych dzia∏alnoÊci gospo-
darczej, wydano 5 zezwoleƒ na sprzeda˝ napojów alkoholowych.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji
1. Przygotowano i wydano 30 wypisów z miejscowego planu zago-

spodarowania przestrzennego, 11 zaÊwiadczeƒ o braku miejsco-
wego planu zagospodarowania przestrzennego, 12 projektów de-
cyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, 7 wsz-
cz´ç w przedmiocie ustalenia warunków zabudowy,
odpowiedziano na korespondencj´ ∏àcznie 164 pisma od insty-
tucji i osób prywatnych.

2. Przygotowano dwa projekty uchwa∏ w sprawie uchwalenia miej-
scowych planów zagospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi
Wieliszew (obr´b PGR) teren przy Gimnazjum oraz teren
przy Urz´dzie Gminy,. Rozpocz´to procedur´ opracowania planu
miejscowego dla terenu po∏o˝onego we wsi Wieliszew rejon ul.
Podgórnej – tj. przygotowano umow´ na opracowanie planu miej-
scowego, zawiadomiono organy i instytucje w∏aÊciwe do uzgad-

niania i opiniowania planu miejscowego o przystàpieniu do spo-
rzàdzenia planu.

3. Wystàpiono do biur projektowych i spó∏dzielni o sk∏adanie
ofert dotyczàcych opracowania miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Wieliszew (rejon ul.
˚ytniej) gm. Wieliszew.

4. Od 16 maja do 28 czerwca ponownie wy∏o˝ono do publicz-
nego wglàdu projekt studium uwarunkowaç i kierunków za-
gospodarowania przestrzennego gminy Wieliszew, odby∏a si´
dyskusja publiczna nad przyj´tymi w projekcie studium roz-
wiàzaniami. Na bie˝àco udzielane sà informacje m.in. odno-
Ênie projektu studium.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
1. Wydano 18 decyzji na wycink´ drzew poprzedzonych ogl´dzi-

nami w terenie.Wszcz´to post´powanie administracyjne w spra-
wie nielegalnej wycinki drzewa w miejscowoÊci Sikory.

2. Przekazano do opiniowania do Regionalnego Dyrektora Ochro-
ny Ârodowiska oraz Paƒstwowego Wojewódzkiego Inspektora Sa-
nitarnego, wniosek o wydanie decyzji o Êrodowiskowych uwa-
runkowaniach dla przedsi´wzi´cia polegajàcego na przebudo-
wie ul. KoÊcielnej oraz przes∏ano do Urz´du Marsza∏kowskiego
poprawione sprawozdanie dot. gospodarowania odpadami ko-
munalnymi.

3. Udzielono 13 pisemnych informacji dot. nowego systemu gospo-
darowania odpadami oraz sk∏adania deklaracji. Bie˝àca kore-
spondencja mailowa z mieszkaƒcami gminy.

Referat Bud˝etu i Finansów
1. Przygotowano projekt Uchwa∏y bud˝etowej na dzieƒ 27 czerw-

ca 2013r., w sprawie zmian w planie wydatków i dochodów oraz
projektu Uchwa∏y w sprawie zmian w planie dochodów i wydat-
ków Wieloletniej Prognozy Finansowej.

2. Sporzàdzono Zarzàdzenie Nr 43/2013 z dnia 29.05.2013 r., Wój-
ta Gminy Wieliszew w sprawie zmian i przesuni´ç mi´dzy roz-
dzia∏ami w planie wydatków i dochodów bud˝etowych oraz spra-
wozdaƒ miesi´cznych z wykonania dochodów i wydatków (Rb-
-28S, Rb-27S). Przygotowano i dekretowano dokumenty
do ksi´gowania oraz do przekazania do archiwum.

3. Ksi´gowano bie˝àce wyciàgi bankowe dotyczàce wydatków i do-
chodów. Dokonywano przelewów bie˝àcych i majàtkowych wy-
datków urz´du.Wyliczano ekwiwalenty dla stra˝aków za udzia∏
w dzia∏aniach ratowniczych. Weryfikowano zaanga˝owanie
umów cywilnych, umów-zlecenie i umów o dzie∏o na rok 2013.

4. Przygotowano dokumenty do rozliczenia Porozumienia Nr 23/2011
z dnia 08 grudnia 2011 roku w Niepor´cie w sprawie przekazania
Gminie Wieliszew mienia Gminy Niepor´t w zwiàzku ze zmianà gra-
nic na podstawie rozporzàdzenia Rady Ministrów z dnia 24 lipca
2007 r. w sprawie ustalenia granic niektórych gmin i miast oraz
nadania miejscowoÊciom statusu miast (Dz. U. Nr. 136, poz. 961).

5. Przygotowano dokumenty do wyp∏aty odszkodowaƒ za zajecie
nieruchomoÊci pod drogi gminne – kompensata zobowiàzaƒ wy-
nikajàcych z op∏aty adiacenckiej planowanych do wyp∏aty
w 2013 rok na podstawie porozumieƒ. ustalonych w wyniku ne-
gocjacji z mieszkaƒcami.

Referat Podatków
1.Wydano 68 decyzji wymiarowych lub zmieniajàcych wymiar po-

datku (w toku prowadzonych post´powaƒ wydano 9 wezwaƒ i 18
postanowieƒ), 21 zaÊwiadczeƒ o stanie majàtkowym oraz o nie-
zaleganiu bàdê zaleganiu w podatkach, rozpatrzono 6 wniosków
o zastosowanie ulg w sp∏acie zobowiàzaƒ podatkowych, udziela-
no odpowiedzi na wnioski i zapytania.

2. Aktualizowano baz´ podatkowà, ksi´gowano wyciàgi, anulowa-
no tytu∏y wykonawcze, wystawiono 1292 upomnienia na zale-
g∏oÊci podatkowe i 48 wezwaƒ na zaleg∏oÊci z tytu∏u op∏aty
za u˝ytkowanie wieczyste.

3. Przygotowano informacj´ o nieudzieleniu pomocy publicznej de
minimis w rolnictwie i rybo∏ówstwie za miesiàc maj 2013 oraz
sprawozdanie Rb-27S za miesiàc maj 2013, a tak˝e dane do prze-
kazania nale˝nego udzia∏u we wp∏ywach z podatku rolnego
do Mazowieckiej Izby Rolniczej na 15.05.2013.

Referat Gospodarki Komunalnej i Inwestycji
INWESTYCJE
1. Wprowadzono na budow´ wykonawc´ zadania pn. „Boisko os.

600-lecia Wieliszew”.
2. Koordynowano prace zwiàzane z realizacjà zadania pn „Zagospo-

darowanie przestrzeni publicznej w Olszewnicy Starej”.
3. Wy∏oniono wykonawc´ zadania i podpisano umow´ na budow´

placu zabaw na terenie przyszkolnym w Janówku Pierwszym.
4. Spotkano si´ z przedstawicielami Zarzàdu Wspólnoty Mieszka-

niowej NieruchomoÊci przy ulicy Modliƒskiej 110-144 w spra-
wie zakresu post´powania zwiàzanego z projektowanym zago-
spodarowaniem terenu cz´Êci dzia∏ki nr ew. 1272/1 (obr. 16).

5. Spotkano si´ z przedstawicielami ̧ ajsk w sprawie ustalenia za-
kresu prac projektowych zwiàzanych z planowanym zagospoda-
rowaniem skweru zieleni przy ul. Piaskowej w ¸ajskach na ce-
le ogólnospo∏eczne.

6. Ustalano z wykonawcà dokumentacj´ projektowo-kosztorysowà
na Rozbudow´ Zespo∏u Szkó∏ w ¸ajskach.

7. Uczestniczono w czynnoÊciach kontrolnych prowadzonych przez
Departament Kontroli UMWM na etapie z∏o˝enia wniosku o p∏at-
noÊç w zakresie I etapu projektu „Budowa wodociàgu w m. ¸aj-
ski oraz kanalizacji sanitarnej w m. Janówek Pierwszy, gm.Wie-
liszew.

8. Z∏o˝ono wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki o dofinanso-
wanie realizacji zadania inwestycyjnego zwiàzanego z budowà bo-
isk sportowych na os. 600-Lecia w Wieliszewie.

9. Z∏o˝ono dodatkowe wyjaÊnienia do wniosku o dofinansowanie
na realizacj´ operacji pn. „Zagospodarowanie skweru zieleni
wraz z rewitalizacjà zbiornika wodnego w Olszewnicy Starej, ja-
ko miejsca s∏u˝àcego rekreacji i wypoczynkowi”, z∏o˝onego w ra-
mach Programu Operacyjnego RYBY 2007-2013.

10. Podpisano umowy z Wykonawcà na dostaw´ i monta˝ zestawów
przy∏àczeniowych kanalizacji podciÊnieniowej do nieruchomo-
Êci zlokalizowanych w m Krubin oraz Janówek Pierwszy [os.
przy koÊciele].

11. Wszcz´to procedury przetargowe na realizacje zadaƒ pn:
a) „Budowa kanalizacji ul. D∏uga w Micha∏owie – Reginowie (projekt

i wykonanie)” – kana∏ sanitarny w ul. D∏ugiej (ok. 100mb) z w∏à-
czeniem do istniejàcej studni w ul. Piaskowej.

b) „Budowa wodociàgów na terenie gminy Wieliszew (odp∏atne
przejmowanie infrastruktury)”, tj. budowa sieci wodociàgowej
w ul. D∏ugiej o d∏. ok. 320mb.

c) Rewitalizacja zbiornika wodnego w Wieliszewie (Jezioro Wie-
liszewie).

d) „Budowa Êcie˝ek rowerowych w gminie Wieliszew” oraz „bu-
dowa oÊwietlenia ulic: Spacerowa, Âwi´tojaƒska, Flisaków
w Wieliszewie”.

Gospodarka Komunalna
1. Na pla˝y przesiano piach i uzupe∏niono jego braki, ustawio-

no toalety i kontener na Êmieci oraz podpisano umow´
na sprzàtanie Êmieci. Naprawiono koron´ wa∏u przeciwpowo-
dziowego i drogi dojazdowe do pla˝y. Teren zosta∏ wykoszo-
ny. Okolice pla˝y sà monitorowane Podpisano umow´ na mon-
ta˝ monitoringu.

2. Zlikwidowano dwa dzikie wysypiska Êmieci w Wieliszewie i Ka-
∏uszynie.

3. Wspó∏przygotowywano festyny w Wieliszewie, ¸ajskach, Skrze-
szewie i Górze.

4. Do Komornicy zakupiono nowà wiat´ przystankowà i wykona-
no nowy peron przystankowy.

5. Na ulicy Grzybowej w ¸ajskach postawiono znaki pionowe in-
formujàce o progach zwalniajàcych. Do stra˝nicy OSP w Skrze-
szewie wykonano nowy chodnik.

6. Na ulicy Akacjowej w Micha∏owie-Reginowie przy oÊrodku zdro-
wia zlikwidowano skrzynk´ elektrycznà.

7. Wykonano projekt rozbiórki hali i komina przy budynku TBS-
-u.Trwajà prace remontowe na placach zabaw. Rozpocz´to pra-
ce zwiàzane z czyszczeniem i udro˝nieniem kanalizacji sanitar-
nej w ulicy Modliƒskiej.

Zespół Informacji i Promocji Gminy
1. Przygotowano i koordynowano imprez´ promocyjnà Âwi´to Gmi-

ny Wieliszew oraz realizacj´ mi´dzynarodowego projektu
WILL. Pomagano w organizacji jubileuszu 50-lecia Szko∏y w Ko-
mornicy.

2. Przygotowano raporty dla sponsorów ze Âwi´ta Gminy, oraz li-
st´ uczestników na mi´dzynarodowy wyjazd w ramach projek-
tu WILL we wrzeÊniu, a tak˝e wyjazdy delegacji do Rumunii
i na ¸otw´.

3. Przygotowano imprez´ promocyjnà „Szanty nad Zalewem
– ustalenia z podwykonawcami, a tak˝e pomagano w organiza-
cji koncertu pieÊni chrzeÊcijaƒskiej.

4. Wspó∏pracowano z organizacjami pozarzàdowymi, relacjonowa-
no wydarzenia gminne, przygotowywano festiwal so∏ectw.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego
1. Wspólnie z Oddzia∏em Ratownictwa Medycznego i Bezpieczeƒstwa

Zdrowotnego Wydzia∏u Zdrowia Mazowieckiego Urz´du Wojewódz-
kiego i Szko∏à Ratownictwa „MEDITRANS” Dru˝yna Medyczna jest
przygotowywana do otrzymania statusu ratowników w sta∏ej goto-
woÊci operacyjnej wspó∏pracujàcych z Paƒstwowym Ratownictwem
Medycznym.

2. Odby∏a si´ dwudniowa kontrola referatu przeprowadzona
przez Starostwo Powiatowe w Legionowie. Wyniki kontroli sà
wzorowe.

3. Przeszkolono pracowników w zakresie Sta∏ego Dy˝uru,Akcji Ku-
rierskiej i podnoszenia gotowoÊci obronnej w czasie pokoju, kry-
zysu i wojny.

4. Ukoƒczono nowy Plan Obrony Cywilnej Gminy Wieliszew wraz
z Planem ewakuacji II i III stopnia. Na bie˝àco analizowana jest
problematyka transportu zbiorowego.

Referat Sportu
1. Nadzorowano i koordynowano zaj´cia sportowe w czasie roku

szkolnego zgodnie z harmonogramem oraz drobne prace remon-
towo – porzàdkowe w hali i na terenie przyleg∏ym.

2. Otwarto boisko sportowe w Micha∏owie Reginowie. Przygotowa-
no i przeprowadzono Turniej Pi∏ki No˝nej (24.05.2013)
oraz XIII Rajd Pojazdów Zabytkowych (24.05.2013), a tak˝e Mi-
strzostwa Mazowsza Samorzàdów w Pi∏ce No˝nej (06-07.06.2013)
i Powiatowy Turniej JUDO (23.06.2013).

3. W ramach organizacji Âwi´ta Gminy Wieliszew (02.06.2013) przy-
gotowano szatni´ dla Moniki Brodki, oraz konkurencje spraw-
noÊciowe dla dzieci, pomagano przy zabezpieczeniu technicznym
imprezy- rozstawianiu namiotów zapewnieniu dost´pu do ener-
gii elektrycznej i wody).

OÊrodek Kultury
1. Wspólnie z Zespo∏em ds. Informacji i Promocji Gminy wspó∏-

organizowano Âwi´to Gminy Wieliszew 02.06. w ramach orga-
nizacji: udzia∏ w paradzie kilku sekcji Gminnego Centrum Kul-
tury w ¸ajskach, ZTL „Promyki” przygotowano tak˝e stoisko
kulturalne informujàce o ofercie OÊrodka Kultury w Wielisze-
wie.

2. Udzia∏ ZTL „Promyki” w: XII Europejskich Nadburzaƒskich
Spotkaniach Folklorystycznych w Soko∏owie Podlaskim (23-
26.05.), XX Ogólnopolskim Turnieju Taƒców Polskich „War-
mia 2013” (15.06.), Âwi´cie Szko∏y „Wiankach” w Janówku
Pierwszym (14-15.06.), Festiwalu „Power On” w ¸ajskach
(16.06.).

3. Udzia∏ Sekcji Modelarstwa Lotniczego „Wa˝ka” OÊrodka Kultu-
ry w Wieliszewie w: Mistrzostwach Aeroklubu Warszawskiego Ju-
niorów M∏odszych na lotnisku w Kroczewie (02.06.), Mistrzostwach
Sekcji na lotnisku w Kroczewie (16.06), Zawodach Halowych Gru-
py I w hali sportowej wWieliszewie (14.06.). Na ternie OKW w ¸aj-
skach przygotowano wystaw´ zdj´ç i wernisa˝ Bo˝eny Kubiak
(cz∏onka sekcji fotograficznej OÊrodka Kultury w Wieliszewie).
Wystaw´ mo˝na podziwiaç do koƒca sierpnia.

4. Wspó∏organizowano wraz z Mazowieckim Centrum Kultury
i Sztuki w Warszawie, Zespo∏em Szkó∏ w ¸ajskach, Stowarzy-
szeniem „Aktywni dla ¸ajsk”, projekt Kultura W∏àczania:
Podnoszenie kompetencji kadr kultury województwa mazo-
wieckiego w zakresie wspierania procesów edukacji w∏àcza-
jàcej”: 14-16.06., ¸ajski. Projekt finansowany ze Êrodków
MKiDN. W ramach projektu odby∏o si´ 3 – dniowe semina-
rium oraz koncert muzyczny w Gminnym Centrum Kultury
w ¸ajskach, a tak˝e Festiwal „Power On” na terenie Zespo-
∏u Szkó∏ w ¸ajskach z prezentacjami artystycznymi cz∏onków
sekcji OÊrodka Kultury w Wieliszewie.

5. W ramach projektu „Wakacje z Kulturà” w okresie od 29.07 -
09.08.2013 przygotowywane sà wyjazdy do centrów rozrywki, wy-
cieczki rowerowe, rejsy po Zalewie Zegrzyƒskim, seanse filmo-
we, zaj´cia rekreacyjne i sportowe, warsztaty artystyczne
w Gminnym Centrum Kultury i inne aktywnoÊci.

6. Zorganizowano uroczyste podsumowania kolejnych sezonów dzia-
∏alnoÊci sekcji OÊrodka Kultury w Wieliszewie w tym: wystaw´
sekcji Ceramiki Artystycznej (17.06.), koncert M∏odych Talen-
tów klasy Fortepianu i Gitary (21.06.), zakoƒczenie roku grupy
teatralnej „Za Parawanem” (25.06.), zakoƒczenie roku i grill
cz∏onków ZTL” Promyki (25.06.), zakoƒczenie roku modelarskie-
go Sekcji Modelarstwa Lotniczego „Wa˝ka” (26.06.).

7. W ramach bie˝àcej dzia∏alnoÊci, aktualizowano stron´ interne-
towà i newsletter, przygotowywano relacje i zaproszenia
do „Gazety Wieliszewskiej”, wynajmowano sale w GCK w ¸aj-
skach i Domu Ogrodnika w Micha∏owie-Reginowie, pomagano
w organizacji sesji rady gminy, zebraƒ wiejskich, spotkaƒ wój-
ta gminy i urz´du gminy, spotkaƒ stowarzyszeƒ i spo∏ecznoÊci
lokalnych, uroczystoÊci gminnych, rozdystrybuowano na terenie
gminy ∏àcznie 420 sztuk plakatów promujàcych wydarzenia
gminne.

8. Projektowano i drukowano materia∏y w ramach organizacji ta-
kich wydarzeƒ jak: kampania „Czysta Gmina Wieliszew”, „Âwi´-
to Gminy Wieliszew 2013”, Âwi´to Szko∏y „Wianki 2013” w Ja-
nówku Pierwszym, „Dzieƒ Dziecka” – Uliczny WyÊcig Rowero-
wy w Krubinie, a tak˝e dla potrzeb stowarzyszeƒ, placówek
oÊwiatowych, bibliotek.

Samorzàdowa Administracja Placówek OÊwiatowych
1. Wystàpiono o udzielenie dotacji niepublicznemu punktowi

przedszkolnemu „Akademia M∏odego Cz∏owieka”.
2. Z∏o˝ono korekty wniosków o p∏atnoÊç projektu „Szko∏a malu-

cha – mój lepszy start”.
3. Organizowano XII Turnieju Wiedzy Turystyczno- Ekologicznej

o Obszarze Zwiàzku Gmin Zalewu Zegrzyƒskiego.
4. Koordynowano dzia∏ania zwiàzane z realizacjà zadania „Upo-

wszechnienie nauki p∏ywania dla uczniów szkól podstawowych
w Gminie Wieliszew w zwiàzku z otrzymanym dofinansowaniem
z Ministerstwa Sportu i Turystyki.

5. Analizowano i opiniowano arkusze organizacyjne szkó∏ i przed-
szkoli na rok szk. 2013/14.

6. Opracowano i przekazano sprawozdania i ankiety do Kuratorium
OÊwiaty w zakresach: wyprawka szkolna, 2013, doskonalenie za-
wodowe nauczycieli, realizacja Rzàdowego Programu „Cyfrowa
szko∏a” ponadto udzia∏ w festynach rodzinnych, Êwi´tach szkó∏,
a tak˝e spotkanie z Dyrektorem Biblioteki Narodowej w sprawie
zamiaru po∏àczenia biblioteki publicznej i OÊrodka Kultury.

OÊrodek Pomocy Społecznej
1. Do referatu Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´∏o 30 wniosków, wy-

dano 7 decyzji, wyp∏acono 417 rodzinom Êwiadczenia rodzinne
na kwot´ 143 053,70 z∏. Wydano 31 zaÊwiadczeƒ o korzystaniu
ze Êwiadczeƒ rodzinnych.

2. W ramach funduszu alimentacyjnego wystawiono 30 upomnieƒ
dla d∏u˝ników alimentacyjnych, wyp∏acono Êwiadczenia 40 ro-
dzinom na kwot´ 29 170,00 z∏.

3. Wyp∏acono 23 rodzinom dodatki mieszkaniowe na kwot´
6892,63 z∏, wp∏yn´∏o 5 nowych wniosków o przyznanie dodatku
mieszkaniowego, wydano 4 decyzje.

4. Do pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏o 29 wniosków o pomoc, wyda-
no 37 decyzji, wyp∏acono nast´pujàce zasi∏ki: sta∏e 33, celowych
17, specjalnych celowych 9, okresowych 7.

5. Wydano 12 informacji o korzystaniu z pomocy tutejszego OÊrod-
ka oraz 60 decyzji na stypendia szkolne ponadto sfinansowano
113 uczniom obiady szkolne.

6. Asystent rodziny na bie˝àco wspó∏pracuje z 11 rodzinami.
W czerwcu 2013r. oby∏o si´ kolejne spotkanie z cyklu „Warsz-
taty Umiej´tnoÊci Wychowawczych”. Trwa koordynacja Zespo-
∏u Interdyscyplinarnego do którego wp∏yn´∏y 4 Niebieskie Kar-
ty. Prowadzona jest systematyczna zbiórka odzie˝y, zabawek, wóz-
ków, ∏ó˝eczek dla dzieci z rodzin najbardziej potrzebujàcych.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia PrzyszłoÊci 
1. Prowadzono kampani´ informacyjnà dotyczàcà udzia∏u w pro-

jekcie (kolporta˝ ulotek, plakatów, aktualizacja strony interne-
towej) oraz rekrutacj´ do projektu – przyjmowano formularze
zg∏oszeniowe na szkolenia: Przedstawiciel handlowy, Kierowca
kategorii C.

2. Utrzymywany by∏ sta∏y kontakt z Instytucjà PoÊredniczà-
cà II stopnia. Zaktualizowano wniosek o dofinansowanie pro-
jektu.

3. Zatwierdzony zosta∏ napisany przez zespó∏ WAP wniosek o do-
finansowanie na indywidualizacj´ nauczania w klasach I-III.

4. Podpisano umow´ z Ministerstwem Sportu i Turystyki na dofi-
nansowanie projektu napisanego przez zespó∏ WAP na zorga-
nizowanie zaj´ç sportowych dla dzieci.

Zespół ds. realizacji projektu „Wieliszewski Internet 
– przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Wieliszew”

1. Utrzymywano sta∏y kontakt z Instytucjà Wdra˝ajàcà, kontynu-
owano kampani´ promocyjnà, prowadzono rekrutacj´ do pro-
jektu oraz aktualizowano stron´ internetowà projektu. Ponad-
to odby∏y si´ spotkania z mieszkaƒcami informujàce o projek-
cie i mo˝liwoÊci udzia∏u w nim.

2. Podpisano aneks do umowy poczàtkowy wk∏ad w∏asny w wyso-
koÊci 15% b´dzie pokryty ze Êrodków b´dàcych w dyspozycji
W∏adzy Wdra˝ajàcej Programy Europejskie.

nn Opracowa∏ ¸ukasz Ziemak
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Informator

Praca Urz´du
Informacja o pracy w Urz´dzie w okresie od 27 maja do 24 czerwca 2013 
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Wójt Gminy Wieliszew 

Pawe∏ Kownacki 

Przewodniczàcy Rady Gminy Marcin

Fabisiak kole˝anki 

i koledzy z Urz´du Gminy Wieliszew

Banku Spó∏dzielczego w Legionowie

z filià w Wieliszewie

oraz Poczty Zegrze Po∏udniowe 

oddzia∏ w Wieliszewie

Serdeczne wyrazy
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Wójt Gminy Wieliszew 

Pawe∏ Kownacki
Przewodniczàcy Rady Gminy

Marcin Fabisiak 
kole˝anki i koledzy z Urz´du
Gminy Wieliszew i Redakcji
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Nasze Talenty

Co sk∏oni∏o Ci´ do uprawiania akurat
tej dziedziny sportu?
Rodzice zapisali mnie do podstawówki
do Zespo∏u Szkó∏ Nr 52 w Warszawie
na ul. Szegedyƒskiej 11. Jest to szko∏a
sportowa wi´c do 3 klasy mieliÊmy za-
j´cia p∏ywania i w-fu po 2-3 razy w ty-
godniu, a od 4 klasy 5 razy w tygodniu
p∏ywania i dosz∏y do tego zaj´cia z bie-
gania 2 razy w tyg. I tak naprawd´ to
do klasy 1 gimnazjum nie wiedzia∏em
nawet co to jest pi´ciobój, bo dopiero
klasy gimnazjalne by∏y profilowane
na ró˝ne dyscypliny. W∏aÊnie od tego
czasu zaczà∏em tak naprawd´ trenowaç,
bo dochodzi∏y treningi z kolejnych dys-
cyplin tj. strzelanie i szermierka. Wte-
dy w∏aÊnie wstàpi∏y we mnie jakieÊ am-
bicje, ch´ç rywalizacji i zwyci´stwa, ˝e-
by podà˝aç tà drogà, z którà teraz ci´˝ko
by∏oby mi si´ rozstaç.
Pi´ciobój nowoczesny ∏àczy w sobie
kilka dziedzin dyscyplin sportowych
i wymaga specjalnego treningu,
na czym on polega?
Nie ma jakiegoÊ specjalnego treningu.
Przez to, ˝e pi´ciobój ∏àczy ró˝ne dyscy-
pliny, które nie sà specjalnie powiàza-
ne ze sobà, to trening z ka˝dej dyscypli-
ny polega na czym innym... JeÊli cho-
dzi o p∏ywanie i bieganie to treningi te

majà za zadanie przygotowaç nas
pod wzgl´dem wydolnoÊciowym i kon-
dycyjnym, co przydaje si´ te˝ w szer-
mierce. A treningi z ka˝dej dziedziny
pi´cioboju odpowiadajà treningom
sportowców tych dyscyplin, czyli: p∏y-
waków, lekkoatletów, szermierzy, jeêdê-
ców konnych (strzelanie odbywa si´ tro-
ch´ na innej zasadzie wi´c te treningi
ró˝nià si´ od treningów strzelców). Ca-
∏a „sztuka” polega na tym, ˝eby te
wszystkie treningi pogodziç ze sobà,
a podstawà jest w∏aÊnie przygotowanie
kondycyjne (i bardzo wa˝ne jest te˝ psy-
chiczne), jeÊli zawody odbywajà si´ jed-
nego dnia...
Czy ka˝dej z tych dyscyplin poÊwi´-
casz tyle samo czasu treningowego?
Nie, iloÊç treningów (i czas ich trwania)
z ka˝dej dyscypliny jest ró˝na w zale˝-
noÊci od okresu treningowego w jakim
si´ aktualnie znajduj´. Ale iloÊç ta zmie-
nia si´ nieznacznie, czas zresztà te˝,
zmienia si´ za to „treÊç” tych treningów.
Sport dominuje wTwoim ̋ yciu, czy ∏a-
two jest godziç szko∏´, nauk´ i sport?
OczywiÊcie nie jest to tak ∏atwe jak
w przypadku osób mniej aktywnych
sportowo, ale daj´ sobie rad´ bez wi´k-
szych problemów.
Jaki jest Twój cel, o czym marzysz je-

Êli chodzi o sport, co chcia∏byÊ osià-
gnàç?
Moim najwi´kszym marzeniem, jak
pewnie ka˝dego sportowca, jest stani´-
cie na najwy˝szym stopniu podium
na Igrzyskach Olimpijskich... Ale zda-
j´ sobie spraw´ ˝e do tego mo˝e nie
dojÊç, wi´c moim takim g∏ównym celem
jest na razie zdobycie medalu na Mi-
strzostwach Europy, Âwiata i mo˝e za-
kwalifikowanie si´ na Igrzyska...
Przed Tobà Mistrzostwa Europy
i Âwiata, jak oceniasz Swoje szanse?
W∏aÊnie jestem po Mistrzostwach Eu-
ropy, w których zajà∏em 32 miejsce
na 64 osoby startujàce. Nie jest to re-
zultat rewelacyjny, lecz jestem ca∏kiem
zadowolony z wyników bioràc pod uwa-
g´ fakt, ˝e mia∏em naprawd´ ci´˝ki
okres, w którym niestety nie by∏em
w stanie realizowaç mnóstwa trenin-
gów i to ˝e by∏ to mój debiut na takich
zawodach. Ale jestem dobrej myÊli je-
Êli chodzi o nast´pne lata, których jesz-
cze troch´ zosta∏o, a w tym czasie mo˝-
na zrobiç naprawd´ du˝o.
Wiemy, ˝e Twoje ̋ ycie wype∏nione jest
treningami, a czy znajdujesz czas
na inne pozasportowe pasje, jeÊli ta-
kie istniejà?
Chyba nie mam pozasportowej pasji, bo
poza pi´ciobojem uwielbiam koszy-
kówk´. OczywiÊcie mam par´ innych
hobby takie jak: podró˝owanie, muzy-
ka, gry komputerowe. Ale chyba nie
mog´ tego nazwaç pasjà...
Czy swoje przysz∏e ˝ycie zawodowe
wià˝esz ze sportem, czy z jakàÊ innà
dziedzinà?
Na tà chwil´ ci´˝ko mi powiedzieç, bo nie
myÊla∏em jeszcze nad przysz∏ym ̋ yciem
i nad tym, co chc´ póêniej robiç, ale pó-
ki co, mam zamiar zajmowaç si´ pi´cio-
bojem jeszcze przez par´ lat, i jeÊli nicze-
go specjalnego nie osiàgn´, to coÊ b´d´
musia∏ zmieniç, lecz na razie nie wiem
jeszcze co i w którym kierunku pójd´.

nn  Rozmawia∏a 
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W tym wydaniu Gazety
spotykamy si´
z MAåKIEM
DUKIELSKIM, 
18-letnim mieszkaƒcem
naszej Gminy – z∏otym
medalistà
w Mistrzostwach Polski
w Pi´cioboju
Nowoczesnym Juniorów
w Drzonkowie w 2013r.

Nasz Talent
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Wakeboarding – sport dla ka˝dego!
Wakeboarding to nic innego jak roz-
wini´ta forma narciarstwa wodnego.
Jedynà ró˝nicà jest fakt, i˝ dwie nar-
ty zamieniamy na jednà du˝à. Podob-
nie jak w przypadku powszechnie
znanych nart i snowboardu. Dzi´ki
jednej desce, mo˝liwe jest tworzenie
ciekawych ewolucji zarówno na sa-
mej wodzie jak i podczas skoków, sa-
mo p∏ywanie jest natomiast znacznie
prostsze i ∏atwiejsze do opanowania.

Wake Art Krubin to pierwszy
i najd∏u˝szy tzw. wake park w okoli-
cy, co umo˝liwia w pe∏ni poczuç przy-
jemnoÊç z suni´cia po tafli wody. Za-
daliÊmy w∏aÊcicielom krubiƒskiego
wakeparku kilka pytaƒ, które powin-
ny przybli˝yç Was do tego sportu.

Czy jest to trudny sport?
Wielu wakeboarderów twierdzi wr´cz,
i˝ sport ten jest jednym z naj∏atwiej-
szych sportów wodnych, dost´pnych
w naszym kraju.
Co sprawia najwi´kszà trudnoÊç
na poczàtku przygody z wakeboar-
dem?
Wiele osób stara si´ wisieç na linie or-
czyka i stawia jej du˝y opór. Przez to
nie mogà póêniej zawróciç. Najwa˝niej-
sza jest prawid∏owa pozycja na desce.
Czyli lekko ugi´te nogi, biodra wy-
pchni´te do przodu, proste plecy i r´ce
wyprostowane w ∏okciach. Taka pozy-
cja pozwala bez problemów skr´caç de-
skà i co najwa˝niejsze zrelaksowaç si´.
Jak dzia∏a wyciàg?
Wyciàg dzia∏a bardzo podobnie do wycià-
gu narciarskiego. Mi´dzy dwoma s∏upami,
rozciàgni´ta jest stalowa lina, do której
podpi´ty jest jeden orczyk. W przeciwieƒ-
stwie jednak do wyciàgu narciarskiego, or-
czyk nie zawraca obje˝d˝ajàc rolk´ jedne-
go ze s∏upów lecz zatrzymuje si´ kilka me-
trów przed s∏upem i zaczyna „jechaç”
w drugà stron´. W tym momencie wake-
boarder dokonuje tzw. zwrotu.
Ile osób mo˝e p∏ywaç jednoczeÊnie?
JednoczeÊnie p∏ywa jedna osoba, dzi´-
ki czemu ca∏a uwaga operatora wycià-
gu skupiona jest na aktualnie p∏ywa-
jàcym u˝ytkowniku. Pozwala to bardzo
szybko wy∏apywaç pope∏niane przez

u˝ytkownika b∏´dy, a co za tym idzie
znacznie przyspieszyç proces uczenia si´
tego sportu.
Co potrzeba, aby zaczàç p∏ywaç?
Aby spróbowaç tego sportu nie trzeba
dysponowaç specjalnym przygotowa-
niem ani sprz´tem.
Na wyposa˝eniu parku jest kompletne
wyposa˝enie (deska wakeboard, kami-
zelka asekuracyjna, kask oraz instruk-
ta˝). OczywiÊcie ca∏e wyposa˝enie jest
w cenie p∏ywania. Jedyne co trzeba zro-
biç, to posiadaç strój kompielowy, za-
braç ze sobà coÊ do picia i troch´ ch´ci.
Czy wakeboardingu mogà nauczyç si´
praktycznie wszyscy?
W zasadzie tak. Wystarczy, ˝e jest si´
w miar´ sprawnym fizycznie. Najm∏od-
szy wakeboarder, którego nauczyliÊmy
p∏ywania mia∏ 6 lat, najstarszy mia∏
w okolicach 54.
Jak szybko mo˝na p∏ynàç na takiej
desce?
Pr´dkoÊç dostosowana jest do umiej´t-
noÊci p∏ywajàcego. JeÊli ktoÊ jest poczàt-
kujàcy, ustawiamy mu pr´dkoÊç w gra-
nicach 18-20km/h. JeÊli ktoÊ ju˝ jest
bardziej zaawansowany i zaczyna ro-
biç ró˝nego rodzaju ewolucje, p∏ynie
z pr´dkoÊciami 26-32km/h
W jakich godzinach jesteÊcie otwarci?
Dzia∏amy codziennie od 10 do 12
a w weekendy od 9 do 21.
Jak mo˝na zapisaç si´ na p∏ywanie?
Wystarczy zadzwoniç pod numer
504712163 i ustaliç dogodny termin
Ile kosztuje godzina p∏ywania?
Jedna godzina p∏ywania tz. w wspó∏-
dzielona w tygodniu od 10 do 16 kosz-
tuje 35z∏ od osoby. Jest to godzina,
na którà zapisywane sà maksymalnie
4 osoby. OczywiÊcie mo˝na zarezerwo-
waç wyciàg na wy∏àcznoÊç, w takim
wypadku godzina kosztuje 140z∏. Po go-
dzinie 16 oraz w weekendy godzi-
na wspó∏dzielona kosztuje 45z∏ nato-
miast na wy∏àcznoÊç 180z∏.
Serdecznie zapraszamy wszystkich
do spróbowania tego wyjàtkowego
sportu. Wake Art Krubin na przeciw-
ko ulicy Jeziornej 89. www.wakeart.pl
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Stowarzyszenie eMka zaprasza wszystkich gimnazjalistów (od II klasy) i uczniów szkó∏ Êrednich
mieszkajàcych na terenie Gminy Wieliszew do sk∏adania wniosków o stypendia w ramach prowadzonego
przez stowarzyszenie Lokalnego Funduszu Stypendialnego Eureka.

Z∏ó˝ wniosek o stypendium eMki
O stypendium mogà ubiegaç si´
uczniowie gimnazjów (od II klasy)
i szkó∏ Êrednich. Komisja w sk∏ad któ-
rej wchodzà Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki, Przewodniczàcy
Rady Gminy Marcin Fabisiak, ksi´-
˝a proboszczowie z naszych parafii,
Dyrektor SAPO Jacek Banaszek
(szef komisji) i przedstawiciel Stowa-
rzyszenia „eMka” Anna Zió∏kowska
rozpatruje wnioski w zale˝noÊci
od przyznanych punktów oraz przy-

gotowuje list´ beneficjentów. Naj-
wa˝niejszym kryterium jest Êrednia
ocen, która warunkuje dalsze rozpa-
trywanie wniosku. Kandydat powi-
nien legitymowaç si´ Êrednià mini-
mum 4,0. Oto waga punktów przyzna-
wanych przez komisj´: nauka
maksymalnie 35 punktów, sytuacja
rodzinna maksymalnie 25 punktów,
szczególne osiàgni´cia maksymalnie
20 punktów, udzia∏ w ˝yciu spo∏ecz-
nym maksymalnie 20 punktów. Mo˝-

na wi´c uzyskaç 100 punktów.Wnio-
ski nale˝y sk∏adaç w Zespole Infor-
macji i Promocji pokój nr 6 Urz´du
Gminy Wieliszew do 20 wrzeÊnia.
Szczegó∏owe informacje dost´pne
pod numerem telefonu: 504 76 660
(Prezes eMki Izabela Kownacka).
Formularze wniosków mo˝na otrzy-
maç w Zespole Informacji i Promo-
cji oraz wydrukowaç korzystajàc ze
strony www.wieliszew.pl.

nn ¸.Z

Wyst´py, wycieczki, spotkania, wspólne sp´dzanie czasu – aktywni seniorzy w Naszej Gminie.

My z Klubu Seniora w ¸ajskach dobrze si´ bawimy!
20 kwietnia 2013 r. zorganizowaliÊmy pierwszy
wyjazd do Lichenia. PostanowiliÊmy odwiedziç
to pi´kne Sanktuarium. W g∏ównej bazylice,
o godzinie 12.00 odprawiona zosta∏a msza, w in-
tencji naszej i naszych rodzin. Bazylika i teren
robià ogromne wra˝enie. ZwiedziliÊmy wszyst-
kie obiekty sakralne. ObmyliÊmy si´ w cudow-
nym êróde∏ku, aby nie dopada∏y nas choroby.
W dobrym nastroju wróciliÊmy szcz´Êliwie
do domu.

20 maja 2013 r. emeryci z Klubu Seniora
w ¸ajskach wybrali si´ w podró˝ do „Padwy Pó∏-
nocy „, bo tak zwà ZamoÊç. ZamoÊç to magicz-
ne miasto, zaprojektowane wed∏ug renesanso-
wych traktatów, przez w∏oskiego architekta Ber-
nardo Morando dla kanclerza i Hetmana Jana
Zamojskiego. W 1992 r. miasto zosta∏o wpisa-
ne na List´ Âwiatowego Dziedzictwa UNESCO.

Zachwyci∏o nas pi´kno i harmonia budowli,
tworzàca specyficzny, niepowtarzalny klimat
ma∏ych podwórek, rynków i kamieniczek.
Wszystko to otaczajà mury miejskie, które czy-
ni∏y z ZamoÊcia pot´˝nà, niezwyci´˝onà twier-
dz´. ByliÊmy urzeczeni atmosferà tego miasta
i ˝a∏owaliÊmy, ˝e tak niewiele czasu mogliÊmy
sp´dziç w tej czarodziejskiej krainie. Zapami´-
tamy Ratusz z wachlarzowymi schodami, hej-
na∏ grany z jego wie˝y na trzy strony Êwiata,
Rynki – Solny, Wodny i Wielki, Katedr´ i dom
Marka Grechuty.Wielu z nas chcia∏oby jeszcze
wróciç do tej” Per∏y Renesansu”. Polecamy in-
nym podró˝ w te strony Polski.

25 maja 2013 r. w Domu Kultury w ¸ajskach
Klub Seniora Êwi´towa∏ czwartà rocznic´ swe-
go powstania. UroczystoÊç ta mia∏a szczególny,
podnios∏y charakter, bo pami´tamy jak zaczy-

naliÊmy – doÊç skromnie i w du˝o mniejszym
gronie. Przez ten czas z˝yliÊmy si´ ze sobà. Ju˝
nie jesteÊmy poszczególnymi cz∏onkami, ale te-
raz stanowimy rodzink´ Seniorów. Dzielimy si´
swoimi radoÊciami, prze˝ywamy wspólnie smut-
ki, wspieramy si´ w k∏opotach. I tak jak w ro-
dzinie, czasem si´ spieramy, ale za chwil´ ju˝
stanowimy jednoÊç. W spotkaniu wzià∏ udzia∏
Wójt Gminy, w∏adze samorzàdowe i zaprzyjaê-
nione, zaproszone osoby z Micha∏owa-Regino-
wa. By∏y uroczyste stroje, kwiaty, torty i toasty.
Âpiewali wszyscy wraz z naszym chórem. Sma-
kowa∏y przygotowane pysznoÊci, gra∏a muzyka
i dopisywa∏y humory.W taƒcu i zabawie odcho-
dzi∏y od nas wszystkie problemy i dolegliwoÊci.
Klub Seniora to dobra terapia na borykanie si´
z przemijajàcym czasem, a gdy nam smutno to
zanucimy „dobrze jest emerytem byç” i my se-

niorzy, choç nie m∏odzi, nie wi´dniemy jak ten
kwiat, bo odkàd mamy Klub Seniora to pi´k-
niejszy sta∏ si´ Êwiat”. Polecamy innym senio-
rom wspólne sp´dzanie czasu, a pami´tajcie, ˝e
najtrudniejszy jest pierwszy krok…

2 czerwiec 2013 r. Klub Seniora z ¸ajsk wzià∏
udzia∏ w Âwi´cie Gminy. PrzemaszerowaliÊmy
w koszulkach „Klubu Seniora” ze Êpiewem
na ustach. Nie pozostaliÊmy niezauwa˝eni. Z na-
szej grupy emanowa∏a radoÊç ˝ycia. Podziwia-
no naszà werw´ i „m∏odzieƒczoÊç ducha”. Go-
ÊciliÊmy wiele osób w naszym namiocie. GoÊcie
degustowali ciasta przygotowane przez senior-
ki i chwalili, ˝e sà bardzo smaczne. Mimo desz-
czu bawiliÊmy si´ dobrze, jak zwykle
przy dêwi´kach harmonii i gitary. GoÊciliÊmy ko-
leg´ i kole˝anki z Cypru. Bawiàc si´ wspólnie
ÊpiewaliÊmy i taƒczyliÊmy. Chór Klubu Senio-

ra z ¸ajsk wystàpi∏ przed publicznoÊcià. Naj-
bardziej podoba∏a si´ „babeczka”. Za wyst´p
otrzymaliÊmy nagrod´ publicznoÊci – kwot´
300 z∏. By∏a to dla nas wielka radoÊç. Nawet, gdy
pada ulewny deszcz, nie jest w stanie przeszko-
dziç dobrej zabawie i samopoczuciu.

nn I. Osiecka

fo
t.

ar
ch

.

fo
t.

M
P



Zkatalogu punktów porzàdku obrad
niewàtpliwie najwa˝niejszym by∏o
podj´cie przez Rad´ Gminy uchwa-

∏y w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy
absolutorium z tytu∏u wykonania bud˝e-
tu za 2012 rok. WczeÊniej jednak radni
procedowali nad zatwierdzeniem spra-
wozdania finansowego wraz ze sprawoz-
daniem z wykonania bud˝etu gminy
za 2012 rok. Radny E. Zezoƒ stwierdzi∏,
˝e w 2012 roku wydatki inwestycyjne
mia∏y wynieÊç ponad 5 mln. z∏., a wynio-
s∏y 3.947 tys. z∏ – zapyta∏ dlaczego. Zast´p-
ca Wójta Gminy Zenon Pop∏awski stwier-
dzi∏, ˝e ró˝nica w kwocie zadaƒ inwesty-
cyjnych wynika z faktu, i˝ cz´Êç zadaƒ
by∏a realizowana na prze∏omie dwóch lat,
bo inwestycje te by∏y uzale˝nione od po-
zyskania Êrodków zewn´trznych i by∏y
p∏acone w roku 2013. Dodatkowym ele-
mentem nie wydania Êrodków na inwe-
stycje by∏y oszcz´dnoÊci w wysokoÊci 15
– 20% uzyskane w wyniku przeprowadzo-
nych przetargów w stosunku do pierwot-
nych za∏o˝eƒ. Innym elementem majà-
cym wp∏yw na wysokoÊç wydanych Êrod-
ków by∏y wprowadzone przez Wójta
Gminy oszcz´dnoÊci i nie wydanie Êrod-
ków nie oznacza braku zrealizacji inwe-
stycji. Wójt Gminy przejmujàc obowiàz-
ki Wójta mia∏ w sumie ok. 33 mln z∏. d∏u-
gu do sp∏acenia, powoli ale sukcesywnie
jest on zmniejszany. Rok 2012 zakoƒczy∏
si´ nadwy˝kà bud˝etowà w wysokoÊci
prawie miliona z∏otych. Uchwa∏´ Nr 332
przyj´to 12 g∏osami za, 2 przeciw – do rad-
nego Zezonia do∏àczy∏ radny Borzewski.
Nast´pnie przystàpiono do uchwalenia
uchwa∏y absolutoryjnej. Radna Magda-
lena Donat Przewodniczàca Komisji Re-
wizyjnej odczyta∏a Uchwa∏´ Komisji Re-
wizyjnej o opinii wykonania bud˝etu

Gminy Wieliszew za 2012 r. i wniosku
w sprawie udzielenia absolutorium dla
Wójta Gminy Wieliszew. Przewodniczàcy
Rady Gminy odczyta∏ Uchwa∏´ Sk∏adu
Orzekajàcego RIO w sprawie zaopiniowa-
nia wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Wieliszew z dnia 15 maja 2013 r.
w sprawie udzielenia absolutorium Wój-
towi Gminy. Uchwa∏´ Nr 333 przyj´to 12
g∏osami za, 2 przeciw – obydwu wy˝ej wy-
mienionych opozycyjnych radnych mimo
szczegó∏owych wyjaÊnieƒ Wójta i Skarb-
nik Gminy twardo zostali przy swoim zda-
niu. Przewodniczàcy Rady Gminy Marcin
Fabisiak podzi´kowa∏ Wójtowi za tak do-
bre wykonanie bud˝etu, gratulujàc dal-
szych sukcesów w pracy zawodowej. Na-
st´pnie Wójt Gminy podzi´kowa∏
za udzielone absolutorium. Stwierdzi∏, ˝e
niedane by∏o realizowaç bud˝et w do-
brych czasach, bo da∏ si´ odczuç ogólno-
krajowy kryzys, a bud˝et nie by∏ bud˝e-
tem marzeƒ. Niemniej jednak, Gmina za-
chowa∏a wszystkie placówki oÊwiatowe
i ograniczy∏a wydatki na administracj´,
wymieni∏ wiele innych czynników majà-
cych wp∏yw na rozwój Gminy, oraz podzi´-
kowa∏ radnym, zast´pcy Wójta Gminy
za dotychczasowà efektywnà wspó∏prac´,
Skarbnik za nadzór finansowy, Sekretarz
za pozyskanie Êrodków zewn´trznych, Dy-
rektorowi SAPO za nadzór nad oÊwiatà,
Prezesowi TBS za uporzàdkowanie spraw
TBS. Stwierdzi∏, ˝e dobre wykonanie bu-
d˝etu by∏o wynikiem dobrej wspó∏pracy
z wymienionymi osobami. Kolejnym
istotnym i niezwykle emocjonujàcym
punktem obrad by∏o uchwalenie nowego
Statutu Gminy Wieliszew, dokumentu
w opinii znacznej wi´kszoÊci radnych
jeszcze efektywniej normujàcego prac´
samorzàdu. Nast´pnie w drodze g∏osowa-
nia przyj´to Gminny Program Wspiera-
nia Rodziny w Gminie Wieliszew na la-
ta 2013-2015. Podstawowym za∏o˝eniem
programu jest stworzenie efektywnego
systemu wsparcia dla naszych rodzin, któ-
ry zagwarantuje bezpieczny rozwój dzie-

ci, a w szczególnych przypadkach pomo-
˝e wyeliminowaç nieprawid∏owoÊci, za-
pewniajàc rodzinie ponownà mo˝liwoÊç
trwa∏ego, w∏aÊciwego wykonania ról spo-
∏ecznych do jakich zosta∏a powo∏ana. Ko-
lejnym uk∏onem w stron´ naszych rodzin,
a w szczególnoÊci naszych milusiƒskich,
by∏o podj´cie Uchwa∏y w sprawie przy-
j´cia do realizacji projektu „Wieliszew-
ska Szko∏a Malucha” wspó∏finansowane-
go ze Êrodków Unii Europejskiej w ra-
mach Europejskiego Funduszu
Spo∏ecznego. Szeroki wachlarz cieka-
wych, dodatkowych zaj´ç edukacyjnych
ju˝ nied∏ugo wywo∏a z pewnoÊcià radoÊç
i uÊmiech na niejednej dzieci´cej twarzy.
Kolejny powód do radoÊci b´dà mieli
z pewnoÊcià mieszkaƒcy Wieliszewa, któ-
rzy dzi´ki przychylnoÊci Rady Gminy zy-
skali na swoim terenie nowe plany zago-
spodarowania przestrzennego. W szcze-
gólnoÊci swoje nowe przeznaczenie
i szans´ na rozwój zyska∏ teren przy Urz´-
dzie Gminy Wieliszew i obszar przy wie-
liszewskim gimnazjum. Protokó∏ z sesji
uka˝e si´ na stronie BIP po zatwierdze-
niu przez Rad´ Gminy Wieliszew. nn
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Z ˝ycia Gminy

ÂMIECI, POLITYKA I EKONOMIA W GMINIE WIELISZEW..
Wywo∏ane ostatnio wielkie za-
mieszanie w gminie Wieliszew,
o rzekomym zagro˝eniu lokalizo-
wania sortowni i sk∏adowisk od-
padów komunalnych na terenie
gminy Wieliszew, zakoƒczy∏o si´
puentà wójta Paw∏a Andrzeja
Kownackiego, wyg∏oszonà
na spotkaniu mieszkaƒców gmi-
ny 17 lipca 2013 roku o treÊci
„Nie ma woli politycznej na lo-
kalizacj´ tego typu obiektów
w ca∏ej gminie Wieliszew”, oraz
z∏o˝eniem przez niego podpisu
pod wnioskiem zmian do projek-
tu Studium wypracowanym
na tym spotkaniu.

Powodem do podj´cia tego te-
matu by∏ zapis w projekcie Stu-
dium do Planu Przestrzennego
Zagospodarowania Gminy Wie-
liszew, który dopuszcza takà lo-
kalizacj´ na terenach przemys∏o-
wych i magazynowych, jednak
bardzo mocno obwarowany od-
powiednimi przepisami do spe∏-
nienia przy jej realizacji. Jak wy-
jaÊniajà fachowcy od planistyki,
zapis ten zosta∏ umieszczony
tylko po to, ˝e jest uwarunkowa-
ny nowà ustawà „Êmieciowà”, ja-
ko dzia∏anie perspektywiczne
na wszelkà nieprzewidzianà ko-
niecznoÊç, która mo˝e zaistnieç.

Zapisy w Studium sà tylko
wskazaniem do konstrukcji Pla-
nu Przestrzennego Zagospodaro-
wania Gminy Wieliszew, który
dopiero po uchwaleniu przez ra-
d´ gminy, b´dzie obowiàzujàcym
prawem miejscowym. Przy opra-
cowaniu tego Planu mo˝liwe sà
do wprowadzenia, bardzo precy-
zyjne obwarowania zabezpiecza-
jàce przy realizacji takich obiek-
tów.

Moim zdaniem i nie tylko, za-
wsze nale˝y czuwaç nad takimi
sprawami i to jest zadanie rów-
nie˝ dla radnych, ale nale˝y
podchodziç do tego merytorycz-
nie. W tym celu sà wyk∏adane
projekty do konsultacji, do któ-
rych ka˝dy mo˝e sk∏adaç swoje
uwagi w sposób rzeczowy, bez
wywo∏ywania emocji spo∏ecz-
nych.

Jak uczy nas ˝ycie i màdroÊç
przys∏owia, ˝e „ka˝dy kij ma
dwa koƒce” i nigdy nie wiadomo,
którym mo˝emy oberwaç, tak
i w tym przypadku nale˝y si´
bardzo mocno zastanowiç „co
z tym fantem zrobiç”, ˝eby by∏o
dobrze.

W sytuacji, kiedy iloÊç produ-
kowanych Êmieci ciàgle wzrasta,
a gmina otrzyma∏a ustawowy
obowiàzek gospodarowania ni-
mi, nale˝y do tego tematu pod-
chodziç „po gospodarsku” i per-
spektywicznie.

Po gospodarsku, – bo jest to
towar wcale nie ma∏ej wartoÊci
o niekoƒczàcej si´ dostawie,
na którego bazie mo˝na urucho-

miç wiele zak∏adów recyklingu
i przetwórstwa, (oczywiÊcie
w wysokiej kulturze technicznej
i zabezpieczajàcej Êrodowisko)
dajàcych zatrudnienie nawet ty-
siàcom ludzi i pokaêne wp∏ywy
podatkowe dla paƒstwa i samo-
rzàdów.

Perspektywicznie, – poniewa˝
nigdy do koƒca nie wiadomo, czy
gminy na skutek ewentualnych
zmian w ustawie i tak nie zosta-
nà zobowiàzane do zagospodaro-
wywania odpadów na w∏asnym
terenie, chocia˝by na skutek
wybuchu protestów spo∏eczno-
Êci, na których terenie zosta∏y
wyznaczone sk∏adowiska regio-
nalne przez marsza∏ków woje-
wództw. Mogà one spowodowaç
zmiany w ustawie przez Sejm.

W takiej sytuacji pozostawie-
nie „furtki” w prawie miejsco-
wym gminy b´dzie „jak znalaz∏”.
Dlatego te˝, nie tylko moim
zdaniem, wszelkie rygorystyczne
wykreÊlanie racjonalnych zapi-
sów z prawa miejscowego, jest
dzia∏aniem krótkowzrocznym
i w efekcie mo˝e przynieÊç wie-
le szkody i k∏opotów dla w∏adz
gmin.

Nie wiem z jakich pobudek
wywo∏ywane sà wielkie histerie
straszàce spo∏eczeƒstwa, ale czy
ci co je wzniecajà, zastanawiajà
si´ nad ostatecznymi skutkami
swoich dzia∏aƒ? Zak∏adajàc, ˝e
w∏adze gminy ulegnà takim na-
ciskom i wykreÊlà z prawa miej-
scowego, jakàkolwiek mo˝liwoÊç
gospodarki odpadami. Co w ta-
kim przypadku zrobiç z ju˝ dzia-
∏ajàcymi zak∏adami recyklingu
i przetwórstwa?

Pozamykaç???
Je˝eli zwolennicy ekologii,

którzy z gminy Wieliszew chcà
zrobiç oaz´ szcz´Êcia ekologicz-
nego, zamykajàc dzia∏ania zak∏a-
dów dajàcych ludziom utrzyma-
nie, to z czego zbudujà bud˝et
gminy? czy tylko z podatku
od dzia∏kowców? Przecie˝ nega-
tywny wp∏yw na ekologi´, cho-
cia˝ w ró˝nym stopniu, ma ka˝-
da firma, ka˝de gospodarstwo
domowe i ka˝dy cz∏owiek

Jest dla mnie sprawà bardzo
niepokojàcà, a szczególnie
po wy˝ej wspomnianym spotka-
niu w Wieliszewie, ˝e wójt tak ∏a-
two i bezkrytycznie ulega naci-
skom i nie stara si´ rzeczowo ar-
gumentowaç swoich racji
gospodarskich, tylko podpisuje
si´ pod wszystkim co oponenci
przedstawià.

Chc´ w tym miejscu zaapelo-
waç do wszystkich, którzy b´dà
tworzyç to nowe prawo miejsco-
we, ˝eby bez emocji rozwa˝yli
wszystkie aspekty i utworzyli do-
bry dokument.

nn Mieczys∏aw Berdowski
Micha∏ów-Reginów
dn. 28 lipca 2013 r 

W sobot´, 20 lipca, o godzinie 18 w wieliszewskim koÊciele
Przemienienia Paƒskiego sakramentalne tak powiedzieli sobie
nasza urz´dowa kole˝anka – asystentka Wójta Gminy
Wieliszew AGNIESZKA STRZELCZAK i PATRYK BAZYLAK.
Msz´ Êw. koncelebrował Ks. Proboszcz Grzegorz Kucharski.
Młodej Parze du˝o szcz´Êcia, radoÊci i pogody ducha na nowej
drodze ˝ycia ˝yczà Wójt Gminy Paweł Kownacki,
Przewodniczàcy Rady Gminy Marcin Fabisiak, kole˝anki
i koledzy z Urz´du Gminy Wieliszew oraz Redakcja Gazety
Wieliszewskiej.

ACH CO TO BYŁ ZA ÂLUB…

Wynik 12 do 2 dla Wójta
W czwartek,
27 czerwca 2013,
o godzinie 10 w sali
widowiskowej Urz´du
Gminy Wieliszew
odbyła si´ XXXIII
Sesja Rady Gminy.
Zdecydowanà
wi´kszoÊcià
12 głosami za
przy 2 przeciw Rada
Gminy Wieliszew
udzieliła Wójtowi
Gminy Wieliszew
absolutorium.

Łukasz Ziemak

SKARBNIK GMINY 
BEATA DOBROWOLSKA
Akceptacja przez Ra-
d´ Gminy sposobu
wydatkowania pu-
blicznych pieni´dzy to
nie tylko dowód uzna-
nia dla pracy Wójta
Gminy Wieliszew, pracowników Urz´du Gmi-
ny oraz jednostek podleg∏ych. To przede
wszystkim najwa˝niejsze potwierdzenie dla
mieszkaƒców Gminy Wieliszew, ˝e ich pienià-
dze oddawane do gminy w formie podatków
sà wydatkowane w sposób prawid∏owy, uza-
sadniajàcy i zapewniajàcy w miar´ mo˝liwo-
Êci realizacj´ wszystkich najwa˝niejszych po-
trzeb spo∏ecznych. Miniony rok zakoƒczy∏ si´
nadwy˝kà bud˝etowà. Utrzymywanie w∏aÊnie
takich tendencji wydatkowania Êrodków pu-
blicznych to dla nas wszystkich jedyna, praw-
dziwa gwarancja bezpiecznego, stabilnego roz-
woju na przysz∏oÊç.

Od czerwca tego roku na wieliszewskiej pla˝y dzia∏a
monitoring. To pierwsze miejsce obj´te ca∏odobowà
ochronà. Kolejne ju˝ wkrótce. 

Monitoring 
w Gminie Wieliszew

Zmodernizowana pla˝a w Naszej
Gminie cieszy wszystkich mieszkaƒ-
ców, co potwierdzajà t∏umy pla˝owi-
czów w s∏oneczne dni. Dzi´ki obec-
noÊci ratowników i wyznaczonemu
kàpielisku wszyscy czujà si´ bez-

piecznie i w pe∏ni korzystajà z uro-
ków tego wyjàtkowego miejsca. Ob-
j´cie monitoringiem by∏o kolejnym
etapem zabezpieczenia zmodernizo-
wanej pla˝y i nowego placu zabaw.

nn MP
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Informacje/Reklama

Informacja w sprawie Funduszu So∏eckiego
Uprzejmie prosimy so∏tysów poszczegól-
nych so∏ectw w terminie do 15 wrze-
Ênia 2013 r. do zwo∏ania zebrania wiej-
skiego i przyj´cia Uchwa∏y w sprawie
realizacji zadania realizowanego w ra-
mach Funduszu So∏eckiego.
Z zebrania wiejskiego nale˝y sporzàdziç:
– protokó∏,
– uchwa∏´,
– list´ obecnoÊci uczestników (min. 15
osób).

Przyj´te Uchwa∏à zadanie (a) na-

le˝y uwzgl´dniç we wniosku i wraz
z za∏àcznikami (orygina∏ uchwa∏y,
orygina∏ listy obecnoÊci, orygina∏ pro-
toko∏u) prosz´ z∏o˝yç w Urz´dzie
Gminy Wieliszew w Biurze Obs∏ugi
Klienta.
Ostateczny termin (ustawowy) z∏o˝e-
nia wniosku to 30 wrzeÊnia 2013r.

Wszystkie dokumenty zwiàzane
z funduszem (Ustawa, Uchwa∏a Rady
Gminy, wzory protoko∏ów, uchwa∏,
wniosków, list obecnoÊci) b´dà do-

st´pne na stronie www.wieliszew.pl
w zak∏adce „fundusz so∏ecki”.
Z∏o˝enie wniosku po terminie
(30 wrzeÊnia 2013 roku) spowoduje
jego odrzucenie.

Uchwa∏a Gminy Wieliszew w spra-
wie Funduszu So∏eckiego oraz wzory
wymaganych dokumentów do po-
brania na stronie Urz´du Gminy
Wieliszew.

nn Skarbnik Gminy Wieliszew
Beata Dobrowolska

Wieloletnie Ramy Finansowe a polskie rolnictwo
w perspektywie do 2020 roku – cz. II.
Tereny wiejskie
stanowià w Polsce
powierzchni´ 
291,4 tys. km2

stanowiàc 93 %
powierzchni kraju.

Adam Grodecki

Uchwalony na lata 2014 – 20 nowy
bud˝et UE przewiduje dla Polski
105,8 mld euro (441 mld z∏), z czego
72,9 mld (303,6 mld z∏) zostanie prze-
znaczonych na polityk´ spójnoÊci,
a oko∏o 28,6 mld euro (118,8 mld z∏)
na polskie rolnictwo. Alokacja unij-
nych funduszy dla naszego kraju
na okres 2014-2020 jest nominalnie
wy˝sza od tej na lata 2007-2013, któ-
ra wynios∏a 101,5 mld euro, z czego 68
mld euro w ramach polityki spójnoÊci.

W tym miejscu nale˝y jednoznacz-
nie zwróciç uwag´ na fakt, i˝ przyj´-
ty bud˝et dla ca∏ej Unii na Wspólnà
Polityk´ Rolnà na lata 2014-2020 b´-
dzie globalnie mniejszy o 10% w sto-
sunku do okresu 2007-2013. Uwzgl´d-
niajàc t´ redukcj´ bud˝etu UE wyraê-
nie widaç, i˝ wielkoÊç unijnego
wsparcia wynegocjowana przez polskà
delegacj´ na lata 2014-2020 nale˝y
jednoznacznie okreÊliç mianem suk-
cesu.

Przewiduje si´, i˝ transfer funduszy
do Polski na najbli˝sze lata b´dzie
jeszcze wy˝szy, ni˝ podana na wst´pie
wielkoÊç – 441 mld euro, pod warun-
kiem, ˝e skorygujemy jà o wspó∏czyn-
nik inflacji. Zgodnie z wypowiedzià
wiceministra spraw zagranicznych ds.
europejskich Pana Piotra Serafina,
Polska ma szans´ otrzymaç w latach
2014-2020 ∏àcznie oko∏o 500 mld z∏.

Z kwoty 28,6 mld euro, na I filar
WPR – na dop∏aty bezpoÊrednie,
przeznaczonych zostanie 18,8 mld eu-
ro. Kwota pozosta∏ych 9,8 mld euro
przeznaczona zostanie na II filar
WPR, czyli na rozwój obszarów wiej-
skich.

Z kwoty 9,8 mld euro z II filaru
WPR przeznaczonych na rozwój obsza-
rów wiejskich, mo˝liwe b´dzie przesu-
ni´cie do 25% Êrodków na dop∏aty
bezpoÊrednie (I filar WPR). Pieniàdze
na rozwój obszarów wiejskich mogà
zostaç zasilone dodatkowo Êrodkami
z bud˝etu krajowego. Pozytywnà zmia-
nà dodatkowo jest fakt, i˝ cz´Êç zadaƒ
realizowanych dotychczas w ra-
mach II filaru WPR, np. rozwój infra-
struktury wiejskiej, rozpowszechnia-
nie szerokopasmowego Internetu czy
te˝ budowa dróg na wsi, w perspekty-
wie bud˝etowej obejmujàcej lata
2014-2020, b´dà mog∏y byç finansowa-
ne ze Êrodków przeznaczonych na in-
westycje z Funduszu SpójnoÊci,
na który przewiduje si´, ˝e Polska
otrzyma 72,9 mld euro. Obecny mini-
ster rolnictwa Stanis∏aw Kalemba
podkreÊla, ˝e „…pierwotnie projekt
bud˝etu przewidywa∏ dla naszych rol-
ników dop∏aty w wysokoÊci 210 euro
na hektar, ale zapis o mo˝liwoÊci prze-
suni´cia Êrodków z II do I filaru WPR
pozwoli podnieÊç dop∏aty do wysoko-
Êci 230–240 euro na hektar.To b´dzie
oznacza∏o, ˝e nasi rolnicy otrzymajà
dop∏aty bardzo zbli˝one do Êredniej
unijnej”.

Optymizmem napawa te˝ fakt, i˝
Polska znalaz∏a si´ na piàtym miejscu
wÊród wszystkich unijnych krajów,
pod wzgl´dem wysokoÊci bud˝etu
przewidzianego na realizacje WPR
w latach 2014 – 2020. Natomiast bio-
ràc pod uwag´ przyznane na lata 2014-

2020 Êrodki na rozwój obszarów wiej-
skich to, choç kwotowo z uwagi na ci´-
cia nowego bud˝etu UE sà one mniej-
sze o 3 mld euro ni˝ te przyznane Pol-
sce na lata 2007-2013, to i tak nasz
kraj otrzyma∏ najwi´cej pieni´dzy
wÊród paƒstw cz∏onkowskich.

Dnia 13 marca 2013r., na sesji ple-
narnej Parlamentu Europejskiego
w Strasburgu pos∏owie przyj´li pakiet
4 sprawozdaƒ majàcych wp∏yw
na przysz∏y kszta∏t Wspólnej Polityki
Rolnej. Zmiany te majà poprawiç kon-
kurencyjnoÊç rolnictwa krajów UE
wobec rynków Êwiatowych.

W ramach prowadzonych rozmów
Parlament Europejski dokona∏ m.in.
podzia∏u Êrodków Wspólnej Polityki
Rolnej na paƒstwa cz∏onkowskie UE,
czyli na tzw. koperty narodowe.Wyni-
ka z nich, i˝ Polska mia∏aby szans´
na dofinansowanie rolnictwa w kwo-
cie o 7,7 mld euro wi´kszej, ni˝ usta-
lona na ostatnim szczycie unijnym
z lutego 2013 roku, czyli w sumie
na 36,3 mld euro. Z tego zgodnie z pro-
pozycjà Parlamentu Europejskiego
polskie rolnictwo na dop∏aty bezpo-
Êrednie mog∏oby przeznaczyç 22,1
mld euro a na rozwój obszarów wiej-
skich 14,2 mld euro.

Jednak, poniewa˝ negocjacje doty-
czàce kszta∏tu rozporzàdzeƒ dotyczà-
cych wprowadzenia zmian w wysoko-
Êci dofinansowania dla rolnictwa na-
dal trwajà i póki, co sà doÊç ma∏o
zaawansowane, to zgodnie z informa-
cjami przekazanymi przez Komisj´
Europejskà wejÊcie w ˝ycie planowa-
nej reformy Wspólnej Polityki Rolnej
– w tym zmian dotyczàcych p∏atnoÊci
bezpoÊrednich – nastàpi najprawdopo-
dobniej dopiero w dniu 1 stycznia
2015 roku.

nn

Czy mo˝liwa jest zabawa bez zabawek? Bez lalek, samochodów, klocków?

Dzieƒ bez zabawek
OczywiÊcie, ˝e tak o czym mogli si´
przekonaç na „w∏asnej skórze” mi-
lusiƒscy z Przedszkola Samorzàdowe-
go w ¸ajskach.W Êrod´ 29 maja zor-
ganizowaliÊmy w naszej placówce
„dzieƒ bez zabawek”. Tego dnia
„asortyment” ka˝dego szanujàcego
si´ przedszkolaka zosta∏ g∏´boko
schowany w szafach, szufladach a na-
wet w gabinecie pani dyrektor. Dzie-
ci natomiast przynios∏y ze sobà pu-
ste pude∏ka, plastikowe butelki, kar-

toniki, tasiemki, wstà˝ki, guziki, fo-
li´ aluminiowà, taÊm´ samoprzylep-
nà. G∏owy „parowa∏y” od pomys∏ów
i projektów. Ka˝dy tego dnia by∏
ogólnie rzecz ujmujàc TWÓRCÑ: ar-
chitektem, budowniczym, konstruk-
torem bàdê projektantkà. Powsta∏y
wspania∏e prace: a to rakieta, gdzie
indziej samochód, a to laleczki, lune-
ty, czo∏gi, samoloty, bi˝uteria…cuda
– cudeƒka! Nowe – ekologiczne za-
bawki zosta∏y w przedszkolu, gdy˝

milusiƒscy zapowiedzieli, i˝ ch´tnie
b´dà si´ nimi bawiç w codziennym
dniu.

Ka˝dej placówce polecamy orga-
nizacj´ podobnych dni: dla dzieci sta-
nowià one êród∏o inspiracji, aktyw-
noÊci, odwagi twórczej, wspó∏pracy
z rówieÊnikami zaÊ dla nauczycieli
upragnione skupienie, zaanga˝owa-
nie i nieprawdopodobne wyciszenie.
Polecamy.

nn  Ksenia M´zia
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Z wizytà u króla Jana III Sobieskiego
Rezydencj´ wybudowa∏ król
Jan III Sobieski dla swojej ˝ony
Marii Kazimiery. Z opowieÊci
przewodników pozna∏y histori´
pa∏acu i jego g∏ównych miesz-
kaƒców króla Jana III Sobieskie-
go i jego rodziny. Znajdujà si´
tam liczne portrety króla, jego

rodziny oraz wybitne dzie∏a ma-
larskie. Zaj´cia, w których brali
udzia∏ uczniowie by∏y zró˝nico-
wane pod wzgl´dem tematyki.
Obejmowa∏y min. prezentacj´
strojów z epoki i zainteresowania
króla. Po zwiedzeniu wybranych
sal pa∏acowych uczniowie podzi-

wiali wspania∏e widoki w parku,
w którym król wraz z rodzinà od-
poczywa∏ oraz przyjmowa∏ goÊci.

Wizyta w pa∏acu w Wilanowie
by∏a dla uczniów wspania∏à lek-
cjà historii, która na pewno
na d∏ugo pozostanie w ich pa-
mi´ci. nn  OL
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Serdecznie  dzi´kuj´ PANU WÓJTOWI PAWŁOWI KOWNACKIEMU, pozostałym
SAMORZÑDOWCOM, OCHOTNICZEJ STRA˚Y PO˚ARNEJ W WIELISZEWIE oraz
wszystkim uczestnikom uroczystoÊci pogrzebowej mojego m´˝a  Â. P. Tadeusza Bułki.

Z wyrazami szacunku
˚ona Danuta Bułka z Rodzinà

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. B. Sokoła w Olszewnicy Starej
pani Małgorzata Wyszyƒska i Rada Pedagogiczna serdecznie
dzi´kujà wszystkim rodzicom, którzy zakupili przedmioty
szkolne dla wychowanków Domu Dziecka w Chotomowie.



W niedziel´, 21 lipca na pla˝y
w Wieliszewie rozegra∏ si´ pierw-
szy turniej siatkówki pla˝owej.
Zarówno pogoda jak i uczestnicy
dopisali.
DoTurnieju przystàpi∏y nast´pu-
jàce zespo∏y:
1. Szalone Jogurty 
2. Kozy Mroku 
3. Cokolwiek 
4. Spirala NienawiÊci

Wyniki:
Kozy Mroku – Cokolwiek 0: 2
Szalone Jogurty – Spirala NienawiÊci 2: 0
Szalone Jogurty – Kozy Mroku 2: 0
Cokolwiek – Spirala NienawiÊci 2: 1
Cokolwiek – Szalone Jogurty 2: 0
Kozy Mroku – Spirala NienawiÊci 0: 2

Klasyfikacja koƒcowa:
1. Cokolwiek
2. Szalone Jogurty
3. Spirala NienawiÊci
4. Kozy Mroku

Turniej urozmaici∏y atrakcje dla
najm∏odszych (m. in. malowanie
buziek) prowadzone przez wolon-
tariuszy przebywajàcych w gmi-
nie Wieliszew w ramach projek-
tu Workcamp.

3 sierpnia 2013 na pla˝y w Wie-
liszewie zosta∏ rozegrany II Tur-
niej Siatkowej Pi∏ki Pla˝owej.
Do turnieju zg∏osi∏o si´ 8 dru˝yn
2 dru˝yny ̋ eƒskie i 6 dru˝yn m´-
skich. Zawody rozegrano syste-

mem brazylijskim do dwóch prze-
granych meczy, sety do 15 przy re-
misie 1: 1 trzeci set do 10 punk-
tów. Turniej zosta∏ rozegrany
przy wspania∏ej pogodzie, bez-
chmurne niebo ponad trzydzieÊci
stopni sprawi∏o, ˝e na pla˝y by∏o
bardzo du˝o pla˝owiczów w zwiàz-
ku z tym siatkówka pla˝owa tego
dnia ucieszy∏a si´ du˝ym zainte-
resowaniem kibiców.

I Miejsce w turnieju zaj´∏a
dru˝yna Cokolwiek w sk∏a-
dzie: Damian Korzeniewski
i Przemys∏aw Nowak, zawod-
nicy ci tak˝e wygrali pierwszy
turniej.

II   Miejsce w turnieju zaj´∏y
dziewcz´ta w sk∏adzie Karoli-
na D´bkowska, Ma∏gorzata
Grysiak

III Miejsce w turnieju zaj´∏y tak-
˝e dziewcz´ta: Karolina ¸u-
kawska, Katarzyna Góralczyk

Wyniki meczy:
Góralczyk, Łukawska – Bezradni 2: 0
Chotomów – Mordeczki 0: 2
Petersi – Gumisie 2: 0
SM – Cokolwiek 2: 0
Petersi – Bezradni 0: 2
Chotomów – SM 2: 0
Góralczyk, Łukawska – Mordeczki 1: 2
Gumisie – Cokolwiek 0: 2
Chotomów – Góralczyk, Łukawska 0: 2
Gumisie – Bezradni 2: 0
Cokolwiek – Mordeczki 2: 0
Gumisie – Góralczyk, Łukawska 0: 2

Dru˝yny które zaj´∏y pierwsze trzy
miejsca otrzyma∏y nagrody i upomin-
ki, zwyci´zcy pamiàtkowe statuetki,
zawody s´dziowa∏ s´dzia pi∏ki siatko-
wej Pan Tomasz Budkiewicz, III tur-
niej zostanie rozegrany 25 sierpnia
2013, ch´tnych do gry organizator
serdecznie zaprasza. nn LK
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Sport/Edukacja

Wieliszewska Liga Pla˝ówki Koniec roku szkolnego jest równie˝ koƒcem sezonu
sportowego i jak na takà okolicznoÊç przysta∏o nale˝a∏o
podsumowaç przygotowanie sportowe m∏odych judoków
trenujàcych w klubach powiatu legionowskiego.

VIII Wieliszewski Turniej Judo

Ju˝ po raz ósmy mogliÊmy oglà-
daç wspania∏à rywalizacj´ na ma-
tach Wieliszewskiej Hali Sporto-
wej. SP2 Samuraj Legionowo, Pi-
lawa Bia∏obrzegi, Nastula Fight
Club i gospodarza Sekcj´ Judo
z Wieliszewa, razem ponad 70 za-
wodników.Walki rozgrywane by-
∏y na trzech tatami, co przyczy-
ni∏o si´ do sprawnego przeprowa-
dzenia zawodów, a kibicom
pozwoli∏o na oglàdanie wi´kszej
liczby pojedynków w krótszym
czasie.

Judo jest to sztuka i sport wal-
ki, który mo˝na bezpiecznie tre-
nowaç ju˝ od najm∏odszych lat,
czego przyk∏adem jest udzia∏
w wieliszewskim turnieju naj-
m∏odszego zawodnika Jakuba
Plejznerowskiego liczàcego zale-
dwie 4 lata.

Zawodnicy w wieku od 4 do po-
nad 40 lat rywalizowali w 21 ka-
tegoriach wagowych. Dekoracji
w imieniu Wójta Gminy Wieli-
szew Pana Paw∏a Kownackiego
dokona∏ Kierownik Referatu
Sportu w Wieliszewie Tadeusz
Szczygielski, Prezes LTS i trener
Sekcji judo Jacek Kuêmiƒski
oraz wspó∏organizatorka wieli-
szewskiego turnieju Pani Anna
Kuêmiƒska. Za wspania∏à rywa-
lizacj´ i wielkie serce do walki
zawodnicy otrzymali atrakcyjne
medale, dyplomy i nagrody rze-
czowe ufundowane przez Gmin´
Wieliszew. Po tak udanym zakoƒ-
czeniu sezonu zarówno zawodni-
cy, jak i trenerzy zas∏ugujà na za-
s∏u˝ony wypoczynek, który po-
trwa do 26 lipca, kiedy to LTS
i SJ Wieliszew wyje˝d˝ajà
na obóz sportowy do Âwinouj-
Êcia, gdzie zacznà przygotowania
do powakacyjnych zawodów.

Serdeczne podzi´kowania dla
Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a
Kownackiego, za umo˝liwienie
organizacji tak sympatycznej

i bardzo serdecznie odebranej
przez dzieci te mniejsze i te wi´k-
sze oraz przez kibiców sportowej
rywalizacji adeptów tej dyscypli-
ny sportowej.

Zwyci´zcy poszczególnych kategorii
wagowych:
ZIÓŁKOWSKI Konrad 2007 UKS Pilawa 16,5
WI¢CKOWSKI Bartosz 2006 Wieliszew 19,2
BARA¡SKI Konrad 2006 Wieliszew 20,6
MATUSZEWSKI Maksymilian 2007 Otwock 21
WARYLAK Filip 2006 Wieliszew 21
NIEMYJSKI Szymon 2006 LTS 21,5
OLIWIER Gawłowski 2006 Otwock 21,5
GAWKOWSKA Emilia 2005 LTS 25,9
KUèMI¡SKA Oliwia 2007 LTS 25,9
HRYNISZYN Marcel 2006 LTS 26,2
TOMASZEWSKI Daniel 2003 Wieliszew 29,7
TOPÓR Grzegorz 2005 SP 2 32
NOWAK Krzysztof 2005 Wieliszew 35
OLSZEWSKI Aleksander 2002 Wieliszew 35
RZECZKOWSKI Jan 2003 LTS 36
SIERADZ Maciej 2001 LTS 37,5
ARUSZTOWICZ Marika 2003 LTS 41
GREDA Wiktoria 2002 SP 7 6
PTASI¡SKI Michał 1999 49,8
WI¢CKOWSKI Zbigniew LTS 62
DUTKIEWICZ Mateusz 1998 LTS 64
SOKOŁOWSKA Alicja 2000 Otwock 80
ŁADA Jarosław 1986 Wieliszew 90,4

Klasyfikacja dru˝ynowa:
1. LTS – trener Madlena Kratiuk, Jacek Kuêmiƒski
2. SJ Wieliszew – trener Grzegorz LeÊniak, Jacek Kuêmiƒski
3. SP 2 Samuraj – trener Mariusz Szłoda
4. TKKF APOLLO Otwock – trener Katarzyna LeÊniak
5. Pilawa Białobrzegi – trener Anna Wenerska

nn Jacek Kuêmiƒski
Prezes LTS/

Trener SJ Wieliszew

Rodzice i grono pedagogiczne wystàpili w sztuce autorskiej pt: „Lato, lato
czeka…”.

Âwi´to Rodziny w Przedszkolu
Samorzàdowym w ¸ajskach
Jak co roku, obchodziliÊmy je
niezwykle hucznie i uroczyÊcie;
ka˝da z grup przygotowa∏a wy-
st´p taneczny: I grupa zaprezen-
towa∏a taniec pt „Koty”, II gru-
pa taniec hip – hopowy pt „Cza-
peczka”, III grupa taniec pt
„Krasnoludki”. Do kanonu tej
uroczystoÊci, mam nadziej´, ˝e
ju˝ na sta∏e, wszed∏ tak˝e Teatr
Doros∏ego Widza. Tym razem ro-
dzice i grono pedagogiczne wy-
stàpili w sztuce autorskiej pt:
„Lato, lato czeka…”. Przebrani

za uczniów aktorzy – amatorzy
w osobach (Jolanta Grzybow-
ska, Magdalena Hochmut, Beata
Selwent, Katarzyna Zbroch, Ali-
na Nicikowska,Agnieszka Police-
wicz, Ksenia M´zia) dywagowali
gdzie i z kim warto wyruszyç
na wakacyjne woja˝e. Po cz´Êci
oficjalno – artystycznej, rozpo-
cz´∏a si´ prawdziwa, beztroska
i zas∏u˝ona zabawa. A to prze-
ja˝d˝ki na kucyku, a to malowa-
nie namiotów Indian, a to pod-
niebne skoki na trampolinie

i dmuchanym zamku a do tego
nielimitowane iloÊci waty cukro-
wej, popcornu i domowych wy-
pieków.To by∏ cudowny dzieƒ, pe-
∏en mi∏oÊci, przyjaêni i bliskoÊci.
Dzieƒ integracji dzieci, rodzi-
ców i nas nauczycieli. Na takie
wyjàtkowe chwile, bezapelacyj-
nie warto jest czekaç nawet ca-
∏y rok „…nie mówimy ̋ egnaj, ani
do widzenia, ale tak po prostu
– do zobaczenia…”.

nn Ksenia M´zia
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Uroczyste zakoƒczenie roku szkolnego

UroczystoÊç rozpocz´to od patriotycz-
nych elementów: wprowadzenia flag
i wspólnego odÊpiewania hymnu naro-
dowego. Nast´pnie Pani Dyrektor Be-
ata Skoczylas bardzo ciep∏o i serdecz-
nie powita∏a zgromadzonych rodziców,
dziadków, rodziny, ale przede wszyst-
kim przedszkolaków. GoÊciem specjal-
nym, który zaszczyci∏ naszà imprez´
by∏ Pan Jacek Banaszek – Dyrektor Sa-
morzàdowej Administracji Placówek
OÊwiatowych w Wieliszewie.

Po powitaniu Pani Dyrektor odczy-
ta∏a list Mazowieckiego Kuratora
OÊwiaty w Warszawie oraz skierowa-
∏a kilka w∏asnych s∏ów do zebranych,
m.in. dzi´kujàc za ca∏orocznà wspó∏-
prac´ swoim nauczycielom i pracow-
nikom niepedagogicznym. Najbar-
dziej oczekiwanym punktem progra-
mu by∏y wyst´py artystyczne naszych
milusiƒskich.Wiersze, piosenki i taƒ-
ce zachwyci∏y wszystkich. Najstarsza
grupa przedszkolaków zataƒczy∏a

„Poloneza”, przy którym ∏ezka w oku
zakr´ci∏a si´ ka˝demu. Ogromnym
aplauzem przyj´li zebrani taniec Ric-
kiego Martina „Go”, a szczególnie
w∏asnà interpretacj´ tanecznà ch∏op-
ców: hip-hopu, rapu, dance,…czego
nie by∏o! Oprawa artystyczna okaza-
∏a si´ ogromnym sukcesem maluchów
i wychowawców.

Na zakoƒczenie uroczystoÊci p. Be-
ata Skoczylas wr´czy∏a podzi´kowa-
nia za okazanà pomoc i wsparcie oso-
bom najbardziej zaanga˝owanym
w ˝ycie naszego przedszkola, a ka˝de
dziecko otrzyma∏o dyplom i pi´knà
nagrod´ ksià˝kowà.

W kolejnym zbli˝ajàcym si´ roku
szkolnym Wszystkim „starszakom” ˝y-
czymy ciekawych doÊwiadczeƒ i suk-
cesów w szkole.
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